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Спектакъл Чадър Измама

Стр. 26

„Българе” празнува юбилей
с благотворителна кауза

Стр. 3

Политици и магистрати спасили
Мирослав Найденов от съд

Стр. 31

Капитанът на Македония обвини
ФИФА в нагласена анкета

Стр. 11

Интервю
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Апел

Йоджалан призова
ПКК към примирие

Стр. 8

Енергетика

НЕК: Рудниците на “Мини
Марица-изток” да се дадат на
ТЕЦ-овете

Стр. 7
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Георги Кадиев за назначените
кметове и золумите в София

Няколко
ÄÓÌÈ

Наталия
ГЕРГОВА

Служебният премиер
Марин Райков заяви, че ще
се бори с бедността, но
не обещава чудеса. И ту-
такси се опита да сътво-
ри чудо, като призова биз-
неса да помогне на хора-
та в най-уязвимо положе-
ние. Имаме нужда всички
заедно да подадем ръка на
тези хора, каза Райков,
който за тази цел дори си
е насрочил среща с нацио-
налния капитал.

Чудото обаче най-ве-
роятно няма да се случи.
Когато пътищата ви не
съвпадат, не правете
общи планове, казва Кон-
фуций. В нашия случай
пътищата на държавата
и бизнеса сериозно се раз-
минават. Най-простичко
казано, през последните
четири години държавата
изобщо не се грижеше за
бизнеса. Даже напротив -
всячески му пречеше. Ре-
зултатът е десетки хи-
ляди фалирали фирми и
десетки хиляди загубени
работни места. Държава-
та не се грижеше и за
хората в най-уязвимо по-
ложение, на които сега
толкова много съчуства
служебният премиер. На-
против - тя сложи кръст
на почти всички социални
придобивки, които
задържаха тези хора на
повърхността, и ги прати
на дъното.

И сега какво? Жалките
остатъци от капитала
трябва да свършат това,
което не свърши държава-
та. И как ще стане тази
работа. Бизнесът чували
с брашно ли ще раздава на
бедните, боб и леща, ориз
и макарони ли, или пък по
някоя и друга вафла?

Уолстрийт е единст-
веното място, до което
хора отиват с Ролс-Ройс,
за да получат съвет от
хора, които идват на ра-
бота с метрото, казва
Уорън Бъфет.

Е, Марин Райков може
да не ходи чак до Уолст-
рийт. Просто нека влезе
в метрото.

Българският
Уолстрийт

ДОХОДНИЯТ БИЗНЕС НА
КОНСУЛТАНТИТЕ В ЕНЕРГЕТИКАТА

Стр. 22

Христо Стоичков е готов да
поведе протестиращите сту-
денти. Камата реши да при-
еме предложението на поред-
ното новосформирано “Дви-
жение Орлов мост” и да бъде
тяхно лице.

Условието на бившия фут-
болист е студентите да бъдат

Стоичков готов
за водач на протести
Студенти поискаха Камата да поведе
новосформираното им движение

За шести път Софийският университет отвори врати за дни на кандидат-студента.
За два дни желаещите могат да разгледат щандовете на 16-те факултета на Алма матер
и да се срещнат с преподавателите им за консултации в избора на специалност

Стр. 4
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честни и да не цапат името му.
В събота ще се изясняват по-
дробностите. Поканата до Сто-
ичков дойде през лидера на
Националното представителст-
во на студентските съвети Ан-
гел Георгиев, чието име напос-
ледък бе замесено в безброй
скандали. Камата заяви, че

въобще не го интересувало
нито “правителство, нито ни-
кой”, защото бил безпартиен.
Щом хората са недоволни, щом
протестират, значи има защо,
мъдро заключи Стоичков, при-
емайки поканата.

Създателите на новосфор-
мираното движение твърдят, че

те - “младите и политически
неопетнени”, ще се противопо-
ставят на статуквото в Бълга-
рия. Групата около Ангел Ге-
оргиев се гласи да става ядро
на гражданска структура, коя-
то да има легитимни предста-
вители във всички институции.

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Стр. 5
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Орден “Дружба”, подписан от президента на Руската федерация Владимир Путин
и връчен от посланика на Русия у нас Юрий Исаков, получи вчера председателят

на Форум “България-Русия” Светлана Шаренкова. Тя бе отличена заради големия
си принос за укрепване на приятелството и сътрудничеството между България
и Русия. Директорът на Народния театър “Иван Вазов” Павел Васев ще получи

благодарствено писмо от президента на Руската федерация за заслуги
в запазването и популяризирането на руската култура.

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Призив за разследване на
случаи, в които главно действа-
що лице е Бойко Борисов, отпра-
вя към Сотир Цацаров пловдив-
ският адвокат Михаил Екимджи-
ев. Главният прокурор е прика-
нен да възобнови наказателното
производство за убийството на
Тодор Димов-Чакъра. ДУМА при-
помня, че той загина при неизяс-
нени обстоятелства по време на
тежковъоръжена полицейска
спецакция на 10 декември 2003
г. под личното ръководство на
тогавашния главен секретар на
МВР ген. Бойко Борисов. Чакъра

о 25 март регионалните здрав-
ни инспекции трябва да са го-
тови с конкретни програми и
мерки за оказване на психоло-
гическа помощ за превенция на

писмо до Мартин Шулц
българските евродепутати
предотвратиха опит за дис-
кредитация на България в
Европарламента. В изложба,
организирана от “Платформа-
та за европейска памет и
съвест” и център “Хана
Аренд” на тема “Тоталита-
ризмът в Европа” бе направен
опит да се опетни историята
на страната ни чрез неверни
факти и изображения.
Изложбата представя фотоси
и данни за тоталитарните
режими преди и след Втората
световна война в 14 страни.
Не става обаче ясно защо са
избрани всички бивши социа-
листически страни плюс
Германия и Холандия. В
паната, посветени на Бълга-
рия, под заглавие “Властова
структура, отговорна за
военни престъпления и/или
престъпления срещу човече-
ството: Българско правителст-

Столичната община да бъде допусната като бенефициент по Оперативната
програма “Развитие на селските райони”, настоява кметът на София Йор-
данка Фандъкова. Това е бил един от въпросите, които тя е поставила на
среща с министъра на земеделието и храните Иван Станков. Общината
имала готовност да кандидатства с различни проекти за развитието на
населените места около столицата. Един от най-атрактивните е свързан със
създаване на екопътеки и информационни центрове на Софийската Света
гора. Кметът е запознала министъра и с програмата за намаляване на
популацията на бездомните кучета и е поискала да бъде ускорено приема-
нето на Национална програма за решаване на проблема.

Адвокат призовава Цацаров
да разследва Борисов

Прокуратурата да възобнови делото за убийството на Чакъра,
настоява Михаил Екимджиев
бе обстрелван с гранатомети
дълго след като не даваше при-
знаци за живот, а къщата му бе
унищожена при обсадата. Адво-
катът се позовава на решение на
Европейския съд по правата на
човека от ноември 2012 г., който
констатира нарушение на чл.2 от
Конвенцията за защита на права-
та на човека и основните свобо-
ди заради неефективното раз-
следване на обстоятелствата, при

които е загинал Чакъра. Екимджи-
ев, който е адвокат по делото в
Страсбург на съпругата и двама-
та синове на Димов, посочва, че
решението на ЕСПЧ не е обжал-
вано от българската държава и е
влязло в сила на 6 февруари.

Екимджиев настоява за про-
верка срещу Борисов и във връзка
със скандала около “чадъра” над
бизнесмена Мишо Бирата. Той се
позовава на цитат от интервю на

новия шеф на Комисията за отне-
мане на незаконно придобито
имущество Пламен Георгиев, кой-
то, преди да стане зам.-министър
в кабинета на ГЕРБ, бе прокурор.
“Специализирана дирекция тех-
ническо обслужване” е мястото,
където се слушат СРС. След това
ги изписват и ги предават на про-
курора на хартиен носител. Еди-
ният от разговорите, в който бе
споменат Мишо Бирата, при мен

пристигна така: “Проведен разго-
вор на служебна тема между г-н
Ваньо Танов и неустановено лице
по служебен въпрос, свързан с
лице с прякор Мишо Бирата”.
Това е, което аз прочетох”, гласят
думите на Георгиев.

Екимджиев приканва Цаца-
ров да разследва и поведението
на прокурора от СГП Роман Ва-
силев при ареста на бившия во-
енен министър Николай Цонев.

СОФИЯ ЩЕ ИСКА ЕВРОПАРИ ПО
ПРОГРАМАТА ЗА СЕЛСКИТЕ РАЙОНИ

МЗ взема спешни мерки срещу самоубийствата

За бъдещи протести и самозапалили
се археолози предупреди вчера архео-
логът Николай Овчаров по повод полеми-
ката около собствеността и бъдещето на
Панагюрското златно съкровище. Според
него дори ВАС да реши в полза на т.нар.
наследници на съкровището, този път ще
има истински протести. Културното наслед-
ство на България не е ТКЗС, не е фабрика
или завод, българите трябва да защитим
своето национално богатство, категоричен
бе Овчаров. Според него единствената цел
на брата и сестрата, които в момента съдят
държавата, е да прибират комисионите от

Николай Овчаров:
ЗА ПАНАГЮРСКОТО ЗЛАТО
АРХЕОЛОЗИ ЩЕ СЕ САМОЗАПАЛЯТ

неговите изложби.
Археологът твърди, че политическата

нестабилност застрашава един от най-ам-
бициозните археологически обекти - раз-
копките на Перперикон. Годината е ре-
шителна за свещения град на траките, а
връщането назад би било зачеркване на
всичко, сторено до този момент, заяви
Овчаров. Само за разкопки за 12 години
проучвания са вложени близо 1,5 млн. лв.,
както и огромни средства за изграждане-
то на инфраструктурата. Тази година е
планирано за проучванията да бъде от-
пусната сума от 250 000 лв. за разкопки.

С

стилите случаи на самозапалване.
Предвижда се специалисти да

извършват антикризисни интервенции
сред очевидци на самоубийства, при ко-
ито има риск от възникване на посттрав-
матични психични последствия, както и
превантивна и терапевтична работа на
психолози и психиатри с рискови групи от
хора, съобщават от МЗ. Писмото до ди-
ректорите на РЗИ е подписано от зам.-
министъра на здравеопазването д-р Ми-
рослав Ненков.

во 1941-1944” на първо място
е показан Хитлер заедно с
Теодор Данекер и Адолф
Бекерле. Единствената друга
страна, на която Хитлер се
появява с изключение на
Германия, е България.
В писма до Дирекция “Кому-
никация и организация на
събития” към ЕП и до предсе-
дателя Мартин Шулц всички
български евродепутати
категорично се противопоста-
виха на включването на
нацистките германски лидери
на паната, посветени на
България, както и представя-
нето на изопачени историчес-
ки факти, целящи дискредити-
рането на страната. Ръковод-
ството на парламента прецени,
че подобна изложба представ-
лява нарушение на правилата
за провеждане на събития и
представяне на експозиции, и
паната, посветени на Бълга-
рия, бяха свалени.

Д
самоубийствата. До тази дата всяка инспек-
ция трябва да предостави в МЗ своята кон-
цепция и информация за планираните
действия в региона. Това е разпоредило
МЗ на инспекциите, които трябва да изгот-
вят и започнат осъществяването на ком-
плекс от мерки. Причина за това са заче-

Евродепутати спряха
опит за изопачаване
на българската история

Евродепутати спряха
опит за изопачаване
на българската история

Евродепутати спряха
опит за изопачаване
на българската история

Евродепутати спряха
опит за изопачаване
на българската история

Евродепутати спряха
опит за изопачаване
на българската история
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Цитат на деняЦитат на деня
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îò êìåòà ðàáîòà‘ БОЖИДАР ДИМИТРОВ СЪЗДАВА ПОЛИТИЧЕСКО БОГОСЛОВИЕ

Висшестоящи политици и шефове от
прокуратурата са разтворили чадър и
са попречили на повдигането на обви-
нение срещу бившия земеделски ми-
нистър Мирослав Найденов, независи-
мо че има достатъчно улики и доказа-
телства за това, заяви лидерът на МО на
БСП Явор Гечев вчера. Той благодари
на главния прокурор Сотир Цацаров,
който за 3 дни разпоредил пълна про-
верка на дело №29 от 2009 г., свързано
със сигнали срещу Найденов.

“От информацията на Софийската глав-
на прокуратура стана ясно, че наистина
има образувано досъдебно производство
в края на 2009 г. Оттам уточниха, че от-
както Цацаров е на длъжност, няма вхо-
диран сигнал от наблюдаващия прокурор
по това производство”, поясни Гечев. Той
призова обаче главният прокурор да про-
вери дали подобен сигнал е получил
предшественикът му Борис Велчев.

Лидерът на младите социалисти смя-
та, че Бойко Борисов е знаел и пряко е
прикривал престъпните действия на Най-
денов. Любопитно е защо прокуратурата
не е повдигнала обвинение, отбеляза
Гечев. По думите му в държавното обви-

Иван Костов предложи “Информационно об-
служване” да остане извън конкурса за пребро-
ител на изборните резултати, защото държав-
ната фирма създала впечатление, че може да
злоупотреби с броенето на гласовете, а с това
да се заеме Националният статистически ин-
ститут. На служебния премиер Марин Райков
лидерът на ДСБ предложи софтуерът на брое-
нето на бюлетините да бъде качен на страни-
цата на ЦИК, за да може всеки, пожелал да
извърши дублиращо броене, да го стори. Кос-
тов иска и протоколите да бъдат качвани в
интернет от РИК и ЦИК, за да могат участници-
те в изборите да сверяват данните от броенето
с протоколите, с които ще разполагат.

За нас е важна подкрепата от правителство-
то за малкия и средния бизнес - във вид на
разплащане, възстановяване на ДДС и спира-
не на всеки вид рекет, посочи Мартин Димит-
ров с мотив, че там са заетостта, доходите и
инвестициите. Той настоя за такава промяна в
работата с европейските фондове, която да
осигури заетост. Димитров се възмути от реак-
цията на КЗК по искането на Райков за посоч-
ване на монополистите у нас. “Една антимоно-
полна държавна институция отказа да си свърши
задълженията. При това положение не е учуд-
ващо, че имаме проблеми с монополите”, посо-
чи представителят на Съюз “Единство”, и посъ-
ветва членовете на КЗК да подават оставки,
ако не си влязат в ролята.

Политици и магистрати спасили
Мирослав Найденов от съд
Консултантски
фирми, близки до ГЕРБ,
са печелили в МЗХ
проекти, плащани с
европари, обяви Явор
Гечев

Прикриването на корупцията ще остане като ясен белег за
управлението на кабинета Борисов, категоричен е Явор Гечев

Юлия КУЛИНСКА

дружества, които да получат финансира-
не от еврофондовете. В писмо от
25.06.2010 г. бившият изпълнителен шеф
на фонда Калина Илиева пише на Симе-
онов, че по сигнал от Найденов има
данни, “извършени от Вас, във връзка с
осигуряване на предимство при разглеж-
дане на определени проекти”. Тя го при-
канва да й даде писмени обяснения.
“Многократно съм получавал обаждания
от кабинета на Найденов за осигуряване
на предимство на проекти на тези и дру-
ги консултантски фирми, като голяма част
от тези проекти са били с проблеми и
неотговарящи на правилата на програ-
мата”, отговаря Симеонов. Той твърди, че
голяма част от проектите са изготвени от
консултантските фирми “Агробизнес кон-
султинг”, “АЗПБ Комерсиал консултинг”,
“АЗПБ Комерсиал”, ЕТ “Ивал - Ивайло
Димитров” и “Калистра Кли”. Те са собст-
веност на Ивайло Тодоров, председател
на Асоциацията на земеделските произ-
водители, в периода, до който Боянова е
неин изпълнителен директор.

“Това се нарича злоупотреба с власт и
с европейски пари. Става дума за тежка
корупция, която е била практика в рабо-
тата на МЗХ. Освен стандартизацията в
храните, която ни доведе до картелизира-
не на пазара и повишаване на цените с
40%, бившият министър наложи и стан-
дарт в корупционните схеми в МЗХ”, ко-
ментира Гечев. Прикриването на коруп-
цията ще остане като ясен белег за уп-
равлението на кабинета Борисов, катего-
ричен е той. Истината е, че бившият земе-
делски министър е бил с протекциите,
включително и на Бойко Борисов, който
по незнайни причини в момента се крие
и мълчи, допълни Гечев.

нение има три дела, свързани с работата
на МЗХ, които умишлено са спирани.

Гечев раздаде на медиите 3 докумен-
та, уличаващи Найденов и бившата му
заместничка Светлана Боянова в намеса
при спечелването на проекти от опреде-

лени фирми при обществени поръчки в
ДФ “Земеделие”. В един от тях са писме-
ните обяснения на бившия зам.-шеф на
фонда Светослав Симеонов, който при-
знава как лично Найденов и Боянова са
му казвали кои да са печелившите

СДС, Обединени земеделци,
БСДП на Йордан Нихризов и РДП с
председател Захари Петров поиска-
ха среща със служебния премиер
като парламентарно представени
партии, доскоро в НС, а сега само в
ЕП под наименованието Синя коа-
лиция. Това съобщи в централата на
СДС председателката на Обедине-
ни земеделци Петя Ставрева.

Повод за искането на четири от
петте партии в Синята коалиция е
отказ на ЦИК да разгледа тяхно за-

Костов предлага НСИ
да брои на изборите
Веселка ВЕНКОВА

БОГАТИТЕ ДА
ПОМОГНАТ НА
БЕДНИТЕ,
ПРИЗОВА РАЙКОВ

Едрият бизнес да помогне на хората в най-
уязвимо положение. Тази идея разви след
срещата премиерът Марин Райков. Може би
е време да се обърнем към една ценност
на демократичността - солидарността,
имаме нужда всички заедно да подадем
ръка на тези хора, които са най-нуждаещи-
те се, коментира Райков и допълни, че
обмисля среща с националния капитал.

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Коалиция СДС иска среща със служебния премиер
Веселка СПИРИДОНОВА

явление за заличаване като пред-
ставител в Синята коалиция на Мар-
тин Димитров и на негово място да
бъде записан действащият предсе-
дател на СДС Емил Кабаиванов,
както и местата в СИК и РИК да бъдат
разпределени по равно между петте
партии, съучредителки преди годи-
ни на коалицията.

На това искане ЦИК отказа да
отговори, посочи Кабаиванов и за-
яви, че внасят жалба до Върховния
административен съд срещу реше-
нието на ЦИК. Днес ВАС трябва да
излезе с решение по казуса. Спо-

ред Кабаиванов арбитър в този спор
е трябвало да бъде ЦИК, но избяга-
ла от отговорност. “С представител-
ството на Иван Костов и Мартин
Димитров като физически лица
продължава опитът да се привати-
зира този политически субект”, каза
председателят на СДС. Ставрева
добави, че Костов и Димитров узур-
пират и на практика подменят пред-
ставителството на земеделците и
демократите в изборните комисии.
Ако Костов представлява поне една
от партиите в СК, кого представлява
Мартин Димитров, попита тя.

Чухме гласа на протестиращите, но
нека оставим сега милионите избирате-
ли да кажат думата си на 12 май, при-
зовава бившият премиер Симеон Сакс-
кобургготски и агитира всички за висо-
ка избирателна активност. “Демокраци-
ята е активност и участие. Нека не поз-
воляваме да ни обзема отчаяние и чув-
ство на обреченост”, казва в нарочно

Свободните работни места в
България от началото на годината
са 25 000, сочат данни на Агенция-
та по заетостта. На първичния па-
зар на труда са били заявени близо
9000 вакантни места, а частният
бизнес е търсил около 5500 работ-
ници. Най-много - 2500, са били сво-
бодните работни места в сферата
на промишлеността, 1200 са били
необходимите кадри в търговията, а
в държавната администрация са
търсили около 1000 служители.

Вакантните работни места в 31
страни в Европа към 20 март са
близо 1,5 млн., сочат данните на
Европейската мрежа за заетост. В
същото време малко над 1 млн. са
търсещите работа с предложени
автобиографии в европейския пор-
тал, а близо 30 000 са регистрира-
ните в мрежата работодатели.

Според данни на европейската
статистика най-много свободни ра-
ботни места е имало в Малта, Да-
ния, Белгия и Великобритания. Най-
малко са били свободните позиции
в Португалия, Италия, Гърция, Пол-
ша, Латвия и Кипър. За България,
Унгария, Румъния, Франция и Люк-
сембург делът на свободните работ-
ни места е бил 0,6%.

25 хил. работни
места незаети

Симеон агитира за висока
избирателна активност

изявление Сакскобургготски. Според
него е важно да черпим поука от пре-
дишни грешки в историята и най-вече
да търсим решение на проблемите, а
не само да ги изброяваме, а още по-
малко сами да си ги създаваме.

Сакскобугготски призовава да не се
делим на “ние” и “те”, а приоритет да
бъде кое е добро за мнозинството.

Рапърът Мишо Шама-
ра поиска затвор за бив-
шия премиер Бойко Бо-
рисов. Това стана по вре-
ме на протест срешу за-
криването на белодроб-
ната болница в Пловдив,
на който певецът се по-
яви изведнъж и оглави
демонстрацията. Работе-
щите в лечебното заве-
дение посрещнаха вче-
ра общинските съветни-
ци с бурно недоволство.

Борисов е болен и
луд човек, коментира
рапърът. Според него
медиите са създали “са-
пунен мехур” около бив-

Шамара праща Борисов в затвора
шия премиер. Борисов е
най-големият нарко-
дилър в Европа и е заме-
сен в производството на
амфетамините в Бълга-
рия, заяви Шамара.

В началото на сесия-
та под влияние на гнев-
ните възгласи съветникът
от БСП Красимир Мурд-
жев предложи тази точ-
ка да бъде първа в днев-
ния ред, а колежката му
от ВМРО-НИЕ Лилия Уч-
кунова дори настоя тя да
бъде отменена до след
парламентарните избо-
ри, каквото е и искането
на работещите в болни-

цата. След бързо гласу-
ване обаче и двете пред-
ложения бяха отхвърле-
ни от мнозинството.

Прекратяването на
дейността на белодроб-
ната болница става
факт, след като здравно-
то министерство даде
съгласие, а вчера тряб-
ваше да бъде избран и
ликвидатор. Той ще
изпълни решението сре-
щу две минимални за-
плати. Медиците  насто-
яват решението да бъде
блокирано до назнача-
ване на ново правител-
ство след изборите.
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и гражданско неподчине-
ние. Причината е закри-
ването на Родопския дра-
матичен театър “Николай
Хайтов” в Смолян и
съкращенията преди ме-
сец, за които ДУМА вече
писа.

грев” преди повече от година,
сигнализира столичният общин-
ски съветник от БСП Георги Ка-
диев. В свое питане до кмета
на София Йорданка Фандъкова
той изнася данни за направено
дарение от 4 октомври 2011 г.
от Марина Орлова. Тя дава на
Столичната община сумата от
100 000 лв целево за ремонт и
обзавеждане на салона към
Народно читалище “Николай
Хайтов”. В същата сграда се
помещава и дирекция “Местни
данъци и такси” на район “Из-
грев”.

От проверка на Кадиев из-
лиза, че салонът е все още в
незадоволително състояние и ре-
монт не е извършван. Той разполага с информа-
ция, че тези средства не са достигнали до ад-
министрацията на района вече година и поло-
вина, а освен тях в друго дарение са били пре-
доставени още 100 000 лв. за същата цел. “Лип-
сата на тези средства не само възпрепятства
възможността да бъде обновена сграда, която
се използва активно за обществени нужди, но и

Шефът на ГДБОП Станимир
Флоров знае къде е Лара Ба-
нева, заяви вчера Алексей Пе-
тров. Той твърди, че дъщерята
на Брендо е залог освен на
мълчанието на баща си, и за
връщането на Цветанов на
власт. По думите му веднага
след отвличането услужливо
са тиражирани няколко версии.
“Първата е, че отвличането е,
за да се принуди Евелин Ба-
нев да мълчи пред съда в Ита-
лия, втората е, че зад отвлича-
нето стоят чуждестранни граж-
дани. Целта е да се натрапи
версията, че това е извършено
от чужденци. Въпросът е кой
каза чрез журналистите на
Брендо да мълчи пред итали-
анския съд”, подчерта Петров.
Според него  имало говорите-
ли в медиите, които детайлно
разказвали, даже оправдавали
покушението, защото не участ-
ват българи, а Цветанов си поз-
волил даже да го оправдае, за-

желахме среща с държавния глава за
промяна на Закона за бюджета. Но той
не само, че не ни прие, но въобще не
ни обърна внимание”, обясни Сашо
Радев, председател на Съюза на пен-
сионерите. Той не се страхувал от де-
стабилизация, ако и президентът сда-
де поста, защото “по-страшно блато от
сегашното и по-ужасен хаос не може
да има”.

Пенсионерите протестираха между
бившия Партиен дом, президентството
и Министерския съвет. “Между двете
власти сме. Дано пък да ни чуят. Всеки
четвъртък ще се събираме тук, докато
някой благоволи да ни обърне внима-
ние”, казваха протестиращи. Те насто-
яват за двумесечен мораториум на
сметките за ток.

ВСС реши да образува дисциплинарно производство срещу
градския прокурор на София Николай Кокинов по искане на
главния прокурор. Кои ще бъдат тримата кадровици, които ще
решават дали да му бъде наложено наказание или не, обаче
остана в тайна.

На 14 март главният прокурор Сотир Цацаров обяви, че е
внесъл предложение за дисциплинарно наказание на градския
прокурор на София Николай Кокинов. Тогава той обясни, че пред-
ложението му е заради нарушаване на случайния принцип за
разпределение на делата и даването на делото за ощетяване на
НЕК на точно определен прокурор. Става дума за случая, в който
е бил определен Георги Тафров за наблюдаващ прокурор по дело
за продажба на ток на чуждо дружество на занижени цени.

“Като член на Комисията
по правата на жените и ра-
венство между половете и
Съвместната парламентарна
асамблея на ЕС и страните от
Африканския, Карибския и Ти-
хоокеанския басейни, често
се сблъсквам с тежки случаи
на расова дискриминация по
полов признак”. Това казва

Започва дисциплинарно
производство срещу Кокинов

Алексей Петров:
ФЛОРОВ ЗНАЕ КЪДЕ Е
ДЪЩЕРЯТА НА БРЕНДО

щото детето има лош баща.
Петров уточни, че Банев не е
споделял при престоя си в за-
твора за никакви колумбийци
и в знак на протест се зари-
чал, че ще каже пред италиан-
ския съд, ако продължи това
монтирано обвинение срещу
него, за да разбере целият ЕС
с какво са се занимавали Цве-
танов, Флоров и Кирил Кири-
лов - Японеца. “Борисов уста-
нови стил на работа в МВР,
който се състоеше в това, да
се монтират или фабрикуват
престъпления на неудобни
хора. Така в още по-краен ва-
риант бяха случаите, когато
при криминален инцидент уми-
шлено Цветанов насочваше
разследването в неправилна
посока и най-често отново към
неудобни, какъвто многократ-
но пъти бях и аз”, коментира
Петров и изрази готовност да
се яви на детектор на лъжата
за своето твърдение.

Хора на изкуството се готвят
за протест в Родопите

Кадиев сигнализира за изчезнали 200 000 лв.,
дарени за район „Изгрев”

евродепутатката Мария Габри-
ел по информация на пре-
сцентъра на ГЕРБ. Изявлени-
ето й е по повод Междуна-
родния ден за премахване на
расовата дискриминация, кой-
то се отбелязва на 21 март.
Според гербаджийката “жени-
те са тези, които са подложе-
ни на много по-голяма дискри-

минация - те биват насилва-
ни, ограничавани, дори уби-
вани заради стереотипи и
предразсъдъци в определени
общества”. По думите на Ма-
рия Габриел Международна-
та конвенция за премахване
на всички форми на расова
дискриминация трябва да
бъде настолна книга.

Причината е закриването на Родопския драматичен театър и съкащенията в него

поражда съмнение за
целесъобразното разходване на средства, за
които вие носите лична отговорност”, обръща
се към кмета общинският съветник. Той настоя-
ва за отговор на въпроса какви са причините
салонът на ул. “А.П.Чехов” 16А все още да не
бъде ремонтиран. Кадиев пита и за какво са
използвани средствата.

ННННН
е е ясно къде са изчез-
нали 200 000 лева, да-
дени като дарение на
столичния район “Из-

През седмицата Сте-
фан Данаилов оглави ко-
митет в защита на театъ-
ра. В него влизат Юлия
Огнянова, Теди Москов,
Валя Балканска, Мая Но-
воселска, Мариус Куркин-
ски, синовете на Николай
Хайтов и още редица из-
вестни актьори, режисьо-
ри и изпълнители.

До недоволството се
стигна, след като преди
две години Родопският
драматичен театър бе

превърнат в сцена на
Пловдивския театър.
Само преди месец обаче
театралната трупа бе
единствената съкратена
в страната, което сложи
край на единствения те-
атър в Средните Родопи.

Инициативният коми-
тет има само едно иска-
не - “да се отмени чудо-
вищното постановление
от юли 2010 г. за преоб-
разуване на РДТ в Плов-
дивски и да се върне ста-

тутът на театъра като са-
мостоятелна юридическа
единица към Министерст-
вото на културата”, обяс-
ни носителката на награ-
да “Аскеер” Емилия Ова-
несян.

“Ако реформата бе за-
работила така, както се
предвиждаше, трябваше
в Смолян да се създава
част от театралния про-
дукт под шапката на
Пловдивския театър. Това
обаче не се случи за две

години и половина. И за-
това сцената “Николай
Хайтов” е премахната,
пак с решение на Мини-
стерския съвет сградата
беше дадена на община
Смолян заедно с имуще-
ството”, обясни дирек-
торът на сградата на те-
атъра Адриан Петров.
Актьорите споделиха, че
със закриването на театъ-
ра се слага край на ду-
ховност и институция, гра-
дени 60 години.

Директорът бе катего-
ричен, че ще се протес-
тира по всеки позволен
от закона начин и се за-
кани, че ако е необходи-
мо, ще бъдат затваряни и
пътища. Искането на ак-
тьорите подкрепиха
кметът и областният уп-
равител на Смолян. Акть-
орите вече са изпратили
декларация с искането си
до премиера Марин Рай-
ков и министъра на кул-
турата Владимир Пенев.

Пенсионери искат
оставката
на президента

След като повикаха “Мафия” пред сградата на бившия Партиен дом,
пенсионерите се преместиха пред президентството

Около 100 деца със синдром на Даун
се раждат всяка година в България. Това
съобщи заместник-председателят на
Сдружението на родители на деца със
синдром на Даун Тони Маринова. В Меж-
дународния ден, посветен на хората,
които носят в себе си генетична анома-
лия, от сдружението си задават въпроса
защо лекарите “съветват” родителите на
деца с този синдром да се откажат от тях.
Маринова е убедена, че този проблем
съществува само в нашата страна и про-
тиворечи на добрите медицински прак-
тики. Тя, като майка на дете със синдром
на Даун, е убедена, че е нужно цялото
общество да смени нагласата си към
хората с тази генетична аномалия.

По повод Международния ден на хо-
рата със синдром на Даун, който страна-
та отбелязва за пета година, сдружение-
то организира кръгла маса по въпроса
защо бебетата, родени с този синдром,
продължават да бъдат изоставяни в ро-
дилни домове. Датата на международния
ден не е избрана случайно - синдромът
на Даун е свързан с тризомия (три копия)
на 21-та хромозомна двойка.
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ООООО
ставка на президента Росен
Плевнелиев поискаха на про-
тест около 200 пенсионери
вчера. “Миналата година по-

ПО 100 ДЕЦА С
ДАУН СЕ РАЖДАТ
ГОДИШНО

А
ктьори, ре-
жисьори и
интелекту-
алци от ця-
лата стра-
на се готвят
за протест

Гербаджийка се сблъсквала „с расова
дискриминация по полов признак”
Гербаджийка се сблъсквала „с расова
дискриминация по полов признак”
Гербаджийка се сблъсквала „с расова
дискриминация по полов признак”
Гербаджийка се сблъсквала „с расова
дискриминация по полов признак”
Гербаджийка се сблъсквала „с расова
дискриминация по полов признак”
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Община Брацигово, на основание Заповед №  РД 165
/18.03.2013 година на Кмета на Община Брацигово  за
продажба на стояща дървесина на корен по чл. 49,ал.
1,т. 1 от Наредба за условията и реда за възлагане на
дейности в  горските територии   държавна и общинска
собственост и за ползването на дървесни и не дървесни
горски продукти организира продажба на  иглолистна
дървесина чрез възлагане на добив, чрез търг с явно
наддаване на следния обект, при следните условия:

1. Обект № 1,отдел 167" г “ - 896 куб.м лежаща маса,
иглолистна строителна дървесина, с начална цена     58
319 лв. без ДДС, дървесен състав б.б и смърч, с  гаран-
ция за участие в размер  на 3 % или  -1 750 .лв.  и цена
на тръжна документация 150 лева без ДДС;

2. Търгът ще се проведе от 10.00 часа на 10.04.2013
година в сградата на Младежки дом гр. Брацигово;

3. Тръжната документация може да се закупи от
касата на Общината, всеки работен ден до 17.00 часа
на 6.04.2013  година включително,като преди закупува-
нето й кандидатите  имат право да се запознаят с нея.

4. Гаранцията за изпълнение на договора е в размер
на 5   % от достигнатата цена;

5. Оглед на обектите може да бъде направен  от
22.03. 2013 до 9.04..2013 година , в рамките на работния
ден, след представяне на документ за закупена тръжна
документация;

6. Гаранцията за участие   се внася в брой в касата
на общината или по банкова сметка

BG 88 SOMB 91303332969601; BIG SOMB BSF при “
Общинска банка”  АД- клон Пещера;

7. В търга могат да участват  кандидати , физически
и юридически лица - търговци по смисъла на Търговския
закон които са регистрирани на територията на Община
Брацигово и имат на същата  територия дървопреработ-
ващи предприятия. Кандидатите да   отговарят на изи-
скванията на чл.235 и чл.241 от Закона за горите.

Срокът за регистрация на кандидатите е до 17.00
часа на 9.04.2013   година   в деловодството на  Община
Брацигово;

8. Повторният търг ще се проведе на 25.14.2013.годи-
на от 10.00 часа в сградата на Младежки дом гр.Браци-
гово;

9. Заплащането на достигнатата тръжна цена се
извършва според клаузите на проекто -   договора;

Справки и информация на тел:03552 / 20-65 ;
вътр.115

О Б Щ И Н А     Б Р А Ц И Г О В О

О Б Я В А

Христо Стоичков изрази
готовност да стане представи-
тел на част от протестиращите
при условие, че те няма да
злоупотребяват с името му.
Вчера Националното предста-
вителство на студентските
съвети реши, че Камата е под-
ходящото лице, което да се
превърне в изразител на ще-

 Ако си политик на място, ще отстояваш позициите си, както
го правят Бойко Борисов, Цветан Цветанов, Николай Младенов,
Миро Найденов, Свилен Нейков. Мисля, че до момента това
правителство се справя с трудностите. Бавно, но според мен
успешно.

 Само че в България вече има мъжкари като мен, Плевне-
лиев и Борисов, които сме готови да стигнем докрай! Всички,
които плюят по нас с цялата си компроматна машина, са като
овца без история.

 Това, че Станишев е избран за председател на Партията
на европейските социалисти, не е нещо значимо. Това е за една
година. А после? Можеш да си тръгнеш от селото, но селото от
тебе - никога.

 Преди да критикуваш, трябва да се запиташ какво си на-
правил ти за България. Лесно е да критикуваш Борисов, Дянков,
Трайков, Найденов. Идва Барозу и дава отлична оценка на Бълга-
рия, идват европейски министри.

Както е известно, студенти до завчера не участваха в
протестите. НПСС е “шапка”, която се избира от студентски-
те съвети на вузовете и ги представлява в МОМН, като
получава субсидия оттам. Дори в НПСС обаче търдят, че
Ангел Георгиев не е питал студентите дали от тяхно име да
предлага Стоичков за “лице на протестите”. Георгиев е
единственият човек, който подкрепи далаверите в научния
фонд на МОМН при Сергей Игнатов след разразилия се
протест на цялата научна общност. Той бе включен ненадей-
но в т.нар. обществен съвет на президента Плевнелиев, а
студенти и учени реагираха, че не са го предлагали. Анге-
лов се води студент в Стопанската академия в Свищов от
2002 г. и според публични твърдения на негови колеги там, е
галеник на скандалния ректор плагиат Величко Адамов и
авер на съдебния лобист Красьо Черничкия. Във вуза се
знае, че дисертацията му като докторант е почти еднаква с
тази на Черничкия, който напусна академията. Ангелов е
човек на ГЕРБ, пратен сред протестиращите, смятат в СУ.

Стоичков ще става водач
на протестиращите
Студенти приканиха Камата да поведе новосъздаденото им движение

нията на новосформираното
“Движение Орлов мост”. Пред-
седателят на НПСС Ангел Ге-
оргиев, който е от Стопанска-
та академия в Свищов, разпро-
страни до медиите позицията
на колегите си. Младежите си
били харесали Стоичков и взе-
ли решение да го помолят да
ги оглави на протеста, който

проведоха в сряда вечер на
езерото “Ариана” в София.

Георгиев и група съмишле-
ници отидоха в зала “Арена
Армеец”, където Стоичков
присъстваше на мач. Те поис-
каха от него да не бъде поли-
тически ангажиран, за да се
превърне в техен водач. Бив-
шият футболист обеща, че ще
поеме отговорността, ако сту-
дентите бъдат честни, говорят
истината и гледат хората в
очите. “Не искам никой да цапа
името ми, достатъчно го цапа-
ха и се опитват да го цапат”,
продължи в типичен стил той.
“Като млади хора, които
тепърва ще тръгвате напред,
поемете такъв жест към мен,
че ще бъдете честни, както аз
се боря с всичко, което става
покрай мен, въобще не ме ин-
тересува правителство, нито
никой, аз съм безпартиен. Щом
хората са недоволни, щом про-
тестират, значи има защо. Мис-
ля, че е крайно време хората
да им кажат “Стоп”, продължи
Стоичков. Според него нямало
да се роди политик, който да
го вкара в политическия живот,
а най-големият му дразнител в
държавата били “мършите във
футбола”.

Създателите на новосфор-
мираното движение твърдят, че
те - “младите и политически не-
опетнени”, ще се противопос-
тавят на статуквото в България.
Заканват се да се превърнат в
ядрото на обединяваща граж-
данска структура, която да има
легитимни представители във
всички институции. “Вече годи-
ни наред младите хора, студен-
тите и гражданското общество
биват употребявани от полити-
ците на прехода. Не искаме

това да се случи и с нас. Всич-
ки станахме свидетели как про-
тестиращите бяха разделени, а
справедливите им искания -
постепенно размити. Твърдо
сме решени да се противопос-
тавим на опитите гражданско-
то общество да бъде раздро-
бено и обезличено”, твърдят от
новото движение. Студентите
около Георгиев планират
първични избори, на които
гражданите да издигнат номи-
нации за хората, които да ги
представляват в управлението
на държавата.Кой е Ангел Георгиев

Велиана ХРИСТОВА Камата едно към едно

По какъв начин хора-
та, които не са  получили
енергийни попомощи, тъй
като доходът им е преви-
шавал с до 10 лв. прага,
да бъдат подпомогнати,
ще бъде обсъдено на
днешното заседание на
Националния съвет за
тристранно сътрудничест-
во. Това обеща новата со-
циална министърка Дея-
на Костадинова.

Повече енергийни помощи
обеща социалният министър Необитаема къща се срутила върху 50-годишен

мъж в Кресна. Човекът бил изровен от съседи и
настанен в МБАЛ в Благоевград с фрактура на глезе-
на, счупен нос и разкъсни рани по главата.

Инцидентът със Златан Георгиев станал около
19 ч. в сряда, когато мъжът влязъл в съседна на
неговата къща, за да вади дървен материал, за да
поправи покрива си. При опит да кърти летви от
тавана засегнал носеща греда, а след това целият
покрив и северната стена на полусъборената къща
рухнали върху него.

ЗАТРУПАН В КРЕСНА
ОЦЕЛЯ ПО ЧУДО

Едно от предложения-
та е тези хора да получат
еднократна помощ от
около 65 лв. Костадинова
поясни, че сумата ще ста-
не ясна, след като се види
какви са резервите. Об-
мисля се и увеличаване-
то на индивидуалните ко-
ефициенти, чрез които се
допуска достъп до енер-
гийната помощ.

Друга група хора, на

които държавата обещава
да помогне, са семейства-
та на деца с увреждания.
Служебният социален ми-
нистър не конкретизира
каква сума ще бъде насо-
чена към тях, но посочи,
че става въпрос за едно-
кратна помощ, в размер
като този на енергийните
помощи.  По повод евенту-
алното увеличение на пен-
сиите социалният ми-

ПРОКУРАТУРАТА НЯМА ДА ПОКАЖЕ
ЗАПИСИТЕ ОТ ЗАПАЛВАНЕТО НА
ПЛАМЕН ГОРАНОВ

Самозапалилият се на ста-
диона в с. Ситово Тодор Йовчев
е с 95% изгаряния, обясни полк.
Ивайло Въжаров, началник на
ВМА-Варна, където пострадали-
ят е настанен. В момента Йов-
чев е в медикаментозна кома.
Част от изгарянията продължа-
ват да се обработват операци-
онно. “Вече са засегнати бъбре-
ците и има изгаряне и на горни-
те дихателни пътища.
Продължаваме борбата за жи-
вота му”, добави Въжаров.

41-годишният мъж се поля с
бензин и се запали в сряда су-
тринта. Бил приет в силистрен-
ската болница и по думите на
директорката  д-р Даниела Ко-
стадинова мъжът бил контактен
при приемането му. Пред лека-
рите пострадалият споделил,
че посегнал на живота си от
отчаяние и постоянно повтарял:
“Писна ми! Няма хляб, вече не
се издържа!”. Мъжът е безра-
ботен, баща на едно дете.

Самозапалилият се не е от
Ситово, но прихождал в селото
за по няколко месеца заради
работа и жена, с която живеел
на семейни начала, разказа
кметът на общината Николай
Неделчев.

нистър беше категорична,
че за увеличение извън
разписаното в бюджета не
може да се говори, защото
това изисква законодател-
на инициатива. Костадино-
ва посочи, че еднократна
добавка за всички пенсио-
нери не е включена в об-
мисляния сега първи пакет
от мерки. Засега не се пре-
движдат и помощи за са-
мотните майки.

Борят се за
живота на
самозапалилия
се в Ситово

Прокуратурата ще запази видео-
записите от самозапалването на Пла-
мен Горанов, но няма да ги покаже.
По искане на негови близки  от сдру-
жение “Възпламеняване” районният
прокурор е наредил оригиналите да
не бъдат унищожавани, съобщи гово-
рителката Десислава Йотова. Тя обяс-
ни, че видеото не може да бъде пока-
зано на хората, тъй като не са страна
по делото за самозапалването. Изяс-
няваме начина на живот на Пламен

В новоизградена “златна зала” в Археологическия музей във Велико Търново
ще бъде представено тракийското съкровището от великотърновското село

Големани, открито през 1991 г. Съкровището е от погребение на могъщ
тракийски владетел и е най-богатото, открито на север от Стара планина

преди инцидента, няма доказателства
той да е бил подпомогнат от някого в
този акт, посочи Йотова. Изяснява се
дали Горанов е бил склоняван да се
запали. Няма манипулация на записи-
те, които показват как Горанов се е
самозапалил пред община Варна, обя-
ви говорителката. Експертизата
потвърждава първоначално обявена-
та от прокуратурата версия, че Пла-
мен е бил сам, когато е посегнал на
живота си.

Снимкa ПРЕСФОТО/БТА
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ръководството му. Това каза
служебният министър на транс-
порта, информационните техно-
логии и съобщенията Кристиан
Кръстев вчера, предаде “Фо-
кус”. Загубите на дружеството
към момента се изчисляват на
около 716 млн. лв., което е ог-
ромна сума, каза Кръстев. При-
близително задълженията ни
към най-големите кредитори -
KfW и облигационерите по вто-
рия облигационен заем, са от
порядъка на по около 35 млн.
евро на кредитор, допълни той.

“Незнайно защо плащането
по първия облигационен заем
е спряно малко преди да бъде
изплатен и от 2011 г. няма
изобщо плащания по него.
Натрупани са допълнително
лихви. Задължението по пър-

Кристиан Кръстев:

По 35 млн. евро на
кредитор дължи БДЖ
През 2011 г. плащането по първия облигационен заем
е спряно малко преди той да бъде изплатен и така
са натрупани допълнителни лихви

вия облигационен заем в мо-
мента е около 6 млн. лв.”, каза
още министърът.

“Ще направя всичко въз-
можно, за да оздравим друже-
ството. Каквото е необходимо -
аз съм насреща. Ще направя
постъпки за отпускане на заем,
но наистина за 2 месеца ноти-
фикация не се получава от
Европейския съюз”, каза Кръс-
тев по повод заема от Светов-
ната банка.

Той допълни, че не знае
каква е позицията на министъ-
ра на финансите и целия ико-
номически ресор в кабинета.

Вчера и днес се обсъждат
детайлите по състоянието на
БДЖ, стана ясно още от думи-
те на Кръстев. “Не съм казал
конкретно кого ще сменям в
ръководството на БДЖ, но ще
дам информация, когато имам
точни данни какво става там.
Бях обезпокоен от сигналите,
които получих от кредиторите

- няма ясна комуникация в дру-
жеството. Кредитният съвет
има консултантски функции, но
няма да има управленски. В
понеделник съм поканил най-
големите кредитори на среща,
за да чуя аргументите им - не
само техните - на всички, и чак
тогава ще обявя решението
си”, каза Кръстев.

Чудеса от храброст няма да
правя и ако тръгна с големите
обещания, няма как да ги
изпълня, важното е да създа-
дем работещ екип. Това заяви
още Кристиан Кръстев, който
вчера представи новия екип на
Министерството на транспорта,
информационните технологии
и съобщенията.

“Обещах да няма сътресе-
ния в администрацията, функ-
цията на кабинета е да се под-
готвят изборите и целта ни е
да завършим започнатите про-
екти и да продължим с други.
Аз съм на принципа: Бог обича

смелите”, обясни той.
Албена Лазарова ще бъде

зам.-министър с ресор транс-
порт, досега тя изпълняваше
функцията на парламентарен
секретар. Валери Борисов -
също зам.-министър, е специа-
лист в ресор информационни
технологии и съобщения. Геор-
ги Андреев ще продължава да
изпълнява функциите пиар на

министерството. Нина Тодоро-
ва ще бъде началник на каби-
нета на министъра.

Правихме вече няколко сре-
щи с КРС, предприели сме
всички превантивни мерки,
предстои допълнителна кому-
никация с ЕК и ще помоля за
допълнително време, за да не
се стартира процедура по от-
ношение на мултиплексите.

М
ерките, които ще се
предприемат по озд-
равяването на БДЖ,
ще бъдат оценката
ми за работата на

Европейската комисия поиска от
България да спазва правилата на ЕС
относно свободното движение на капи-
тали, съобщиха от пресслужбата на ЕК.

Със Закона за приватизация и след-
приватизационен контрол в България
се въвеждат специални права за
българската държава, които биха мог-
ли да ограничат свободното движение
на капитали. По силата на този закон,

Само 134 сметки за
ток са били неправилно
отчетени от ЧЕЗ. Това
обявиха на пресконфе-
ренция от енергийното
дружество. Изпълнител-
ният директор Стефан
Апостолов съобщи, че
жалбите до тях били 13
448, като основателните
са едва 1% от тях.

Жителите на Търгови-
ще вече могат да си ку-
пуват прясно мляко от
млекомат - съоръжение,
работещо на принципа
на кафе автоматите. Той
се намира на коопера-
тивния пазар в града.

В региона това е
първата машина, която
предлага продукцията
директно от фермата.
Производители и прове-
ряващи се надяват поява-
та на млекомата да огра-
ничи продажбата на мля-
кото в бутилки направо
на тротоара.

Идеята е на земедел-
ския производител Боря-
на Стойчева, която вече
25 години отглежда кра-
ви в търговищкото село
Осен със семейството си.
“Причина да търсим на-
чин за пряка продажба
на продукцията си е нис-
ката изкупна цена на
млякото - едва 45 стотин-
ки за литър. Едновремен-
но с това отговаряме и на
изискванията за качест-
во”, казва Стойчева.

Вместимостта на мле-

Гражданска платформа, създадена
в социалната мрежа фейсбук, предла-
га експертна помощ при жалби на
недоволни граждани. За по-малко от
три месеца от създаването си платфор-
ма в помощ на граждани, пострадали
от некоректно отношение, събира над
7000 приятели във фейсбук, коментира
пред БТА създателят на сайта
www.nekorеktno.bg. Чавдар Георгиев.

За няколко месеца работа експер-
тите на гражданската инициатива са
решили вече стотици случаи, повдиг-
нати от граждани, станали жертва на
некоректно отношение. Получените
жалби са от всякакво естество, но най-
вече са свързани с некоректни работо-
датели и държавни ведомства, както и
с крупни доставчици, посочи Георгиев.
Анализът на получените оплаквания и
сигнали показва, че над 10% от тях са

ЕК ПАК НИ ЗАПЛАШИ СЪС СЪД:

България не спазва правилата за
свободното движение на капитали

дори когато един от акционерите на
дружеството наруши своите задълже-
ния, произтичащи от приватизационен
договор, тези специални права позво-
ляват на българската държава да нала-
га ипотеки и други обезпечителни мер-
ки не само върху собствеността на този
акционер, но и върху собствеността на
приватизираното дружество.

Ако България не премахне тези спе-
циални права, това може да е препят-
ствие за вече направените в България
инвестиции на ЕС и да разубеди нови
инвеститори в бъдеще. Тъй като Бълга-
рия все още не е отменила тези огра-
ничения, под формата на мотивирано
становище ЕК отправя искане към
България да предприеме действия, за
да се съобрази изцяло с правилата на
ЕС. Ако в рамките на два месеца
българските органи не дадат задоволи-
телен отговор, комисията може да от-
несе въпроса до Съда на ЕС.

ЧЕЗ: САМО 134 СМЕТКИ
ЗА ТОК СА СБЪРКАНИ

Нашата система не
позволява манипулиране
на електромерите,
твърди Апостолов. Той
обясни, че системата за
отчет на електромери на
ЧЕЗ автоматично преду-
преждава при голямо
разминаване на отчетни-
те данни в последовател-
ни месеци, което допъл-

нително огра-
ничава въз-
можността за
грешки.

За да са
по-сигурни по-
требителите,
че ЧЕЗ не ги
мами, от дру-
жеството са
взели мерки, с
които да дока-
жат на клиен-
тите си, че са
коректни. Така
например все-
ки месец
енергията ще
се отчита от
различен ин-

касатор, като по този
начин според Апостолов
ще се ограничи възмож-
ностите за грешки.

Освен това отчитане-
то ще се извършва с
ръчни мобилни термина-
ли, които автоматично за-
писват GPS координати-
те и позволяват заснема-
не на данните на елект-
ромерите. На база пре-
дишното потребление
софтуерът на ЧЕЗ изчис-
лява очаквано потребле-
ние за съответния клиент
и залага процент допус-
тимо отклонение. Когато
отчетникът въведе пока-
занията от електромера и
има по-голямо отклоне-
ние, терминалът издава
звуков сигнал и се появя-
ва системно съобщение,
а показанията автоматич-
но се блокират. След
това данните ще се про-
веряват в един от петте
валидиращи центъра на
“ЧЕЗ Разпределение”
България.

за некоректно отношение на работо-
датели и държавата към хората. Казу-
сите са основно за неизплатени или
забавени работни възнаграждения,
изнудване за работа на ненормиран
работен ден без договор, посочи Геор-
гиев. Изискваме от нашите потребите-
ли сериозно отношение, а не клевети
по нечий адрес - ние сме платформа
за коректно и точно подадени сигнали
на граждани, допълни той.

По думите му за последния месец
от началото на протестите у нас пре-
обладават и сигнали срещу т.нар. мо-
нополи - “Топлофикация”, eлектроснаб-
дяване, ВиК. Очакваме бум на сигнали
и оплаквания за некоректно отноше-
ние на банковите институции към граж-
даните - за този сериозен проблем
предупреди и омбудсманът Константин
Пенчев, каза още Георгиев.

В Търговище заработи
първият млекомат

комата е 200 литра мля-
ко, което се зарежда все-
ки ден. Неизкупеното се
предава на мандра и
така на клиентите се
предлага винаги прясно
срещу 1.30 лв./л. Маши-
ната позволява да бъдат
закупени от 100 грама до
5 литра мляко наведнъж.
Осигурени са пластмасо-
ви бутилки, но клиентите

могат да ползват и свои.
 Машината струва 16

000 лева, като половина-
та от тях ще бъдат възста-
новени на земеделския
производител от фонд
“Земеделие”. В съоръже-
нието са вложени и дру-
ги 5000 лв. за изгражда-
нето на помещение и
покриване на годишния
наем за терена.

ГРАЖДАНСКА ПЛАТФОРМА
КОНКУРИРА КЗП
ГРАЖДАНСКА ПЛАТФОРМА
КОНКУРИРА КЗП
ГРАЖДАНСКА ПЛАТФОРМА
КОНКУРИРА КЗП
ГРАЖДАНСКА ПЛАТФОРМА
КОНКУРИРА КЗП
ГРАЖДАНСКА ПЛАТФОРМА
КОНКУРИРА КЗП
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Една е положителната проба при вторите 25 про-
би, изпратени за ДНК анализ за установяване не не-
регламентирано влагане на конско месо вместо теле-
шко, съобщиха от Българската агенция по безопас-
ност на храните (БАБХ). Продуктът е саздърма с 5%
конско месо, което не е обявено на етикета. Инспек-
тори към съответната Областна дирекция по безопас-
ност на храните извършват проверка на предприятие-
то, като цялата налична продукция от партидата се
изтегля от пазара и при необходимост ще бъде из-
следвана всяка от вложените в продукта съставки.

До края на март БАБХ трябва да изпрати общо 100
проби за ДНК анализ за установяване на нерегламен-
тирано наличие на конско, вместо телешко месо. До
момента са изпратени 75 проби. При първата пратка
от 25 проби беше установено нерегламентирано на-
личие на конско месо в 4 продукта. Следващата сед-
мица се очакват резултатите и от третите 25 проби.

Българската агенция по безопасност на храните
подготвя информационна нотификация до страните
членки чрез системата RASFF.

Откриха конско
месо в саздърма

Токът може да поевтинее с
10%, без да се вдига цената
на въглищата и да се съкраща-
ват работници в “Мини Мари-
ца-изток”. Това съобщиха от
ръководството на Национална-
та електрическа компания
(НЕК), предаде БГНЕС.

Според тях “това е възмож-
но само ако всеки от трита
рудника на въгледобивното
предприятие в комплекса пре-
минат в ръцете на централите,
а именно: АЕS-Гълъбово, ТЕЦ
“Марица-изток 2” и ТЕЦ “Кон-
тур Глобал Марица-изток 3”.

“По този начин въглищата
ще станат вътрешен разчет на
всяка от централите, което не-
минуемо ще осигури увелича-
ване приходите от ДДС в
държавната хазна с около 100
млн.лв. годишно. Нещо повече

НЕК: Рудниците на
„Мини Марица-изток”
да се дадат на ТЕЦ-овете
Така токът щял да поевтинее с 10%,
без да се вдига цената на въглищата
и да се съкращават работници

всяка централа ще ползва тол-
кова количество от суровина-
та, колкото й е необходимо, без
да се налага да препълва скла-
довете си и след това да пуска
в принудителен отпуск работ-
ниците си или още по-лошо -
да съкращава персонал”, съоб-
щиха още пред репортер на
БГНЕС от НЕК.

Според НЕК “отдаването
на концесия на рудниците от
“Мини Марица-изток” на цент-
ралите в комплекса ще даде
възможност да се предогово-
рят и дългосрочните догово-
ри с АЕS-Гълъбово и “ТЕЦ
Контур Глобал Марица-изток
3” и цената на произвеждана-
та еленергия от тези ТЕЦ-ове
да падне.

В момента доставката на
въглища от “Мини Марица-из-

ток” влиза в графата “Външни
разходи” за централите в ком-
плекса и ДДС-то, което ТЕЦ-

овете плащат за въглища, e
ДДС върху продажбите на ми-
ните. Това ДДС за продажби,

по принцип, от въгледобивно-
то дружество го дължат на бю-
джета, но преди да го платят
обаче, мините имат право да
си приспадат така наречения
“данъчен кредит”, или това е
ДДС от покупките, и след това
разликата внасят в бюджета.
Щеше да е добре, ако разхо-
дите на въгледобивното друже-
ство бяха само за заплати, ин-
вестиции и подобряване безо-
пасността на работа на персо-
нала, съобщават още от НЕК и
уточниха, че парите от про-
дажбата на въглища се харчат
и за различни социални при-
добивки и служебен комфорт,
за които миньорите от другите
въгледобивни предприятия в
страната само са си мечтали.

По-късно вчера от пре-
сцентъра на НЕК съобщиха, че
“ръководството на НЕК ЕАД
няма нищо общо с цитираното
в горепосочената информа-
ция”. От БГНЕС обаче заявиха,
че потвърждават напълно из-
несените от агенцията факти.

Северозападна Бълга-
рия остава най-бедният
регион в ЕС с 26% от
средните за съюза дохо-
ди на глава от населени-
ето, сочат данните на ев-
ропейската статистичес-
ка служба Евростат за
2010 г.

В дъното на класаци-
ята са още два българ-
ски региона - Североза-
паден централен с 29%
от средните доходи на
глава от населението за
ЕС (заедно със Северо-
източната област в Румъ-
ния) и Южен централен
с 30%.

БВП на България през
2010 г. е 36 052 милиона
евро, от които на Север-
на и Източна България
се падат 13 607 милиона
евро, а на Югозападна и
Южна централна Бълга-
рия - 22 445 милиона

Три български региона са най-бедните в ЕС

Изграждането и под-
държането на голф игри-
ща вече няма да е
възможно с пари по Про-
грамата за развитие на
селските райони (ПРСР).
Това заяви евродепутатът
Мария Габриел в Брюксел,
цитирана от Дарик. Тя
обясни, че това е една от
промените в следващата
многогодишна рамка на
съюза. Тя ще се фокусира
изключително върху мал-
ките производители, а не
върху големите, които в
момента получават огром-
ната част от европейските
средства.

В България 7-8 на сто
от земеделските произво-
дители получават над 70

евро, сочат данните на
Евростат. БВП на глава от
населението за страната
е бил 4800 евро, като за
Северна и Източна
България той е бил 3500
евро, а за Югозападна и
Южна централна Бълга-
рия - 6200 евро. От 68-те
области под прага от
75% петнадесет са в Пол-
ша, седем в Чехия,
Гърция и Румъния, шест в
Унгария, пет в България
и Италия, три във Фран-
ция (всички отвъдморски
територии), Португалия и
Словакия, две във Вели-
кобритания и една в Ис-
пания, Словения, Есто-
ния, Латвия и Литва.

Най-богатият регион в
ЕС е Вътрешен Лондон,
Великобритания, с 328%
от средните доходи за
съюза. Следват Великото
херцогство Люксембург с

266%, Брюксел в Белгия
с 223%, Хамбург в Гер-
мания с 203%, Ил дьо
Франс във Франция със
172%, Стокхолм в Швеция
със 168% и Виена в Авст-
рия със 165%.

От 41 области, които
надхвърлят нивото от
125%, осем се намира в

Германия, по пет в Хо-
ландия и Австрия, чети-
ри в Белгия, три в Испа-
ния, Италия и Велико-
британия, две във Фин-
ландия и Швеция и една
в Чехия, Дания, Ирлан-
дия, Франция, Словакия
и Великото херцогство
Люксембург.

Без пари за голф
игрища по ПРСР

на сто от субсидиите,
каза Габриел с уговорка-
та, че съотношението е
подобно и в други страни
от съюза. “Оказва се, че в
ЕС 20 на сто от земедел-
ските производители по-
лучават 80 на сто от суб-
сидиите”, коментира ев-
родепутатът.

По думите й идеята е
80 на сто от земеделци-
те да се възползват от
тези средства. Тя комен-
тира, че европейските
избраници са записали,
че вече голф игрища и
летища няма да получа-
ват субсидии. Габриел
припомни, че и англий-
ската кралица е получа-
вала субсидии.

70% от вноса на картофи е в сивия сектор. Това каза
Венцислав Каймаканов, председател на Националната
асоциация на картофопроизводителите, пред “Фокус”.

По негови думи неведнъж са провеждани заседания
с представители от Агенция “Митници” и националните
служби, които имат отношение към сивия сектор, но
според него това е умишлено бездействие и то на висо-
ко ниво. Каймаканов обясни още, че схемата със сивия
сектор е сложна и картофопроизводителите са я довели
до знанието на компетентните власи, обяснили са как
стават тези “хватки” - какво се ползва, как с едни и също
документи се пишат неточните цени, когато идва от

Нужна е генерална промяна в
начина на финансиране по Наци-
оналната програма по пчеларство,
заяви областният координатор на
националната браншова организа-
ция към Българския пчеларски
съюз Стойчо Стойчев.

Според него средствата по про-
грамата за 2012 г. не са били мал-
ко - 7,4 млн. лв., но основният про-
блем е, че парите за препарати не
са достатъчно - само 713 хил. лв.

Пчелари искат промяна във
финансирането по националната програма

“Поне милион и половина са нуж-
ни за препарати, трябва да се уд-
вои и бюджетът за закупуване на
пчелни майки. Важно е средствата
да достигат до повече пчелари”,
подчерта Стойчев. Той информи-
ра, че тази година бенефициенти-
те с одобрени заявки за подпома-
гане са едва 680 в цялата страна,
което е крайно недостатъчно.

“Изкупните цени на меда оста-
ват ниски - от няколко години те

варират между 3,80 и 4,20 лв. за
килограм на едро. Не очакваме, че
и тази година ще бъдат по-висо-
ки”, коментира още Стойчо Стой-
чев. Той обясни, че за разлика от
миналата година тази е много бла-
госклонна към пчеларите.
Смъртността на пчелните семейст-
ва до момента е в границите на
5%, за разлика от миналогодиш-
ния период, когато този ръст до-
стигна до 30%.

Полша например как се занижават цените, как се дават
документи с много по-ниски цени и се сменят на КПП-
тата. За всичко това сме уведомили властите, но те имат
поведение  “Дайте ни ги на нас, ние не сме полиция, не
сме финансови власти, не сме митнически власти, за да
ви уведомяваме”, обясни той.

“Това е умишлено въздействие или бездействие, за
да влизат тези стоки на такива занижени цени у нас.
Това не е само при нас, така е и с чушките, доматите,
така е с всичко. Това се командва от високо ниво”, посо-
чи още председателят на Националната асоциация на
картофопроизводителите.

70% от вноса на картофи
бил в сивия сектор
70% от вноса на картофи
бил в сивия сектор
70% от вноса на картофи
бил в сивия сектор
70% от вноса на картофи
бил в сивия сектор
70% от вноса на картофи
бил в сивия сектор
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злежаващият доживотна
присъда кюрдски лидер Аб-
дуллах Йоджалан отправи
призив към активистите на
Кюрдската работническа

Десетки хиляди кюрди празнуват призива за примирие, отправен от лидера на Кюрдската работническа партия Абдуллах
Йоджалан. Призивът бе отправен по време на празненствата по случай кюрдската Нова година. Десетки хиляди кюрди се

събраха в Диарбекир, за да чуят думите на лидера на ПКК

Словения има ново
правителство

Словенският парламент
утвърди новото лявоцентрист-
ко правителство на министър-
председателката Аленка Брату-
шек и нейната партия “Пози-
тивна Словения”. 14-членният
кабинет ще смени консерватив-
ното правителство на премие-
ра Янез Янша, отстранен мина-
лия месец с вот на недоверие в
парламента заради обвинения в
корупция.

Италиански сенатор
отказва да си плати
сметките

Италиански съд постанови
сенатор от дясноцентристката
партия “Народ на свободата” да
изплати 11 хиляди евро за непла-
тени дрехи на известен магазин
за облекло в град Пескара. Паола
Пелино, която е бивш съюзник на
Силвио Берлускони, е разбрала
за съдебното решение по време
на заседание на горната камара
на парламента. Пелино обаче
няма намерение да погаси непла-
тените сметки.

Най-малко един човек загина, а няколко
други бяха ранени при сблъсък между

два хеликоптера на полицията по
време на учение над Олимпийския

стадион в Берлин. За момента не е
известна причината за инцидента, но

вчера в германската столица падна
обилен сняг. Двата хеликоптера се

сблъскали по време на полет, докато
извършвали учение за ситуации на

насилие на стадионите

Водещата германска авиокомпания
“Луфтханза” отмени над 670 планирани

полета в Европа заради
предупредителна стачка на наземните

служители на германските летища,
които са недоволни от заплатите си.

Служителите протестират срещу
планираните съкращения и замразяване
на заплатите до 2015 г. Плановете на
ръководството на компанията засягат

33 000 души. Синдикатите от своя
страна искат увеличение на

възнагражденията с 5%, без да бъде
увеличавано работното време

Стрелба в Чикаго

При престрелка в нощен клуб
в Чикаго са били ранени седем
души. Инцидентът се е случил по
време на празненство по случай
излизането на новия албум на
американски рап-изпълнители.
След представянето на албума на
рапърите Лил Маус и Кинг Самсън
между намиращите се в клуба гос-
ти е възникнал спор, след което
трима души, които не са иденти-
фицирани, са открили стрелба.

Отново изнасилване
в Индия

Поредно брутално изнасилва-
не на жена стана в Индия. Този
път жертвата е била съпруга,
която отишла при нотариус, за
да оформи документите по окон-
чателния си развод със съпруга.

“Движение Пет звезди”
на бившия комик Бепе Гри-
ло поиска от италианския
президент премиерския
пост с мотива, че на по-
следните парламентарни
избори е станало “първата
политическа сила в страна-
та по брой на получени
гласове”. “Поради тази при-
чина искаме официално
мандат за сформиране на
правителството и осъщест-

Бепе иска да е премиер
вяване на нашата програ-
ма”, заяви пред журналисти
Роберта Ломбарди, предсе-
дателка на депутатите на
“Движение Пет звезди” след
среща с президента Джор-
джо Наполитано.

Левицата на Берсани
разполага с абсолютно мно-
зинство в Камарата на де-
путатите, но не и в Сената,
където има само относител-
но мнозинство.

Абдуллах Йоджалан:

Оръжията трябва
да замлъкнат

И
Лидерът на ПКК обяви историческо примирие с Турция

партия (ПКК) да сложат оръжието и да
прекратят продължаващия 29 години
въоръжен конфликт, предадоха светов-
ните агенции.

“На етап сме, на който оръжията
трябва да бъдат заглушени”, се казва в
писмо на Йоджалан, написано от за-
творническата му килия и прочетено на
турски и кюрдски езици от двама депу-
тати на централния площад в Диарбе-
кир. “На етап сме, на който нашите
въоръжени части трябва да се изтеглят
от Турция”, продължава писмото на
кюрдския лидер. “Заявявам пред мили-
оните, които чуват моя глас, започва
нова ера на политика, а не на оръжи-
ята”, казва още Абдуллах Йоджалан.

Обявяването на примирието идва
след месеци секретни преговори меж-
ду турското разузнаване и бившия враг
№1 на страната Йоджалан, който из-
лежава доживотна присъда за измяна
в изолиран затвор на остров край Ис-
танбул от 1999 г. За намерението на
лидера на ПКК да направи изявление
стана известно в началото на седми-
цата. Тогава от острова се завърна
делегация, оглавена от заместник-
председателя на кюрдската парламен-
тарна Партия на мира и демокрацията
Селахатин Демирташ.

С възторжени възгласи десетки хи-
ляди кюрди, събрани в централната
част на Диарбекир, посрещнаха при-
зива за примирие, отправен от лиде-
ра на ПКК, предаде Би Би Си. Над 40
000 души са загинали по време на
продължаващия вече 30 години въоръ-
жен конфликт, припомня агенцията,

като пояснява, че обръщението на
Йоджалан идва по време на празнен-
ствата по случай кюрдската Нова го-
дина - Невруз.

Припомняме, че министър-предсе-
дателят на Турция Реджеп Тайип Ер-
доган обяви преди време, че отдава
цялата си надежда на мирния процес,
“дори и да му коства политическата
кариера”, на фона на обвиненията в
предателство, отправяни срещу него от
опозицията в страната. Официални
представители на Турция започнаха в
края на миналата година преговори с
намиращия се на острова-затвор “Им-
ралъ” Абдуллах Йоджалан с цел мир-
но уреждане на кюрдския конфликт.
Призивът за примирие бе първата
стъпка от план от четири етапа, който
предвижда пълно разоръжаване на
ПКК срещу по-широки права за кюр-
дите в Турция.

Кипърските политици се
споразумяха да създадат
инвестиционен фонд, като
част от т.нар. “План Б”, за
да гарантират жизнено спа-
сяващия за икономиката на
страната заем от еврозона-
та. Те отхвърлиха напълно
възможността да бъде
въведен данък върху депо-
зитите на гражданите, кой-
то изначално провали
сделката, съобщи АФП.

“Беше постигнат консен-
сус върху предложението
на президента (Никос Ана-
стасиадис) и единодушно
беше решено създаването
на Инвестиционен фонд за
солидарност”, заяви говори-
телят на правителството
Христос Стилянидис.

Междувременно Кипър и
Русия дискутират сътрудни-
чество в банковия и енер-
гиен сектор като допълне-
ние към отпускане на заем
и всяко споразумение за
разрешаване на дълговата
криза на острова трябва да
бъде в интерес на Москва,
изтъкна финансовият ми-
нистър на Кипър, цитиран
от Ройтерс.

“Има много екипи, които

Кипър с „План Б”
работят сега по редица
въпроси. Банките, природен
газ са възможностите, на
които можем да базираме
някакво сътрудничество и
някаква подкрепа от Русия”,
каза финансовият министър
Майкъл Сарис пред журна-
листи в Москва. “Ясно се
обръщаме за помощ, но е
нещо, което ще бъде и ико-
номически смислено за Ру-
сия”, изтъкна той.

Междувременно банките
в островната страна остават
затворени, докато кипърско-
то правителство се опитва да
си осигури 5 милиарда рус-
ки заем.

Анализатори и източни-
ци предполагат, че Руската
банка за развитие може да
участва в спасителния па-
кет.

Междувременно Евро-
пейската централна банка
даде три дни на Кипър да
излезе с ново предложение.

Ръководителят на еврог-
рупата Йерун Диселблум
заяви вчера, че кипърската
дългова криза представля-
ва системен риск, който за-
плашва да рикошира в ев-
розоната.

Снимки БГНЕС
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П
Преговорите между

сръбския премиер Ивица
Дачич и косовския му
колега Хашим Тачи при-
ключиха без постигане
на споразумение. Среща-
та, явяваща се 7-ми кръг
от преговорите между
Белград и Прищина, се
проведе в Брюксел при
посредничеството на
специалния представи-
тел на ЕС по външната
политика Катрин Аштън.

Според сръбското ра-
дио Б92, позоваващо се
на свои неофициални из-
точници, на преговорите

Сърбия и Косово не
се споразумяха
Дачич и Тачи ще се срещнат на „заключителна среща” на 2 април

енатът на САЩ одобри резолюция, удължа-
ваща срока за финансиране на правителст-
вото и позволяваща да се избегне времен-
ното преустановяване на неговата работа,
предаде Би Би Си. Съгласно документа пра-
вителството ще получи финансиране до 30
септември.

Две ракети са изстреляни от екстремисти, най-вероятно от
“Хамас”, от ивицата Газа и са ударили Южен Израел, докато
президентът на САЩ Барак Обама е на посещение в еврейска-
та държава, съобщиха от израелската полиция, предаде АФП.

“Едната удари двор на къща в Сдерот”, каза говорителят на
полицията Мики Розенфелд, имайки предвид град, който се на-
мира близо до границата на ивицата Газа, която бе посетена от
Обама през 2008 година, когато още бе сенатор.

Източници от полицията в Йерусалим заявиха, че не се очак-
ва Израел да отговори на огъня. “Израелският отговор ще дойде
в правилния момент и на правилното място”, изтъкнаха те.

Обама пристигна в Израел в сряда на първата си визита
като американски президент и по план ще посети Рамала за
разговори с палестинския президент Махмуд Абас.

В същото време десетки протестиращи призоваха Обама да
отложи посещенията си в Рамала и Витлеем, негодувайки, че
президентът се е провалил да направи достатъчно за палестин-
ска държава. Част от протестиращите хвърлят обувките си по
постери с лика на Обама, които са поставени по улиците на
Рамала през последните дни във връзка с визитата. Някои от тях
са одраскани със свастики. Военни официални лица заявиха, че
атаката е подготвена, за да съвпадне с визитата на Обама.

Кметът на Сдерот Давид Бушкила изтъкна за Израелското
военно радио, че неговият град служи като място, с което
“Хамас” и други терористични групировки искат да оповестят
на Обама, че не е добре дошъл в региона.

Двама души, единият от ко-
ито будистки монах, бяха убити,
а много други - ранени, в цен-
тралната част на Мианма. Там
избухнаха сблъсъци, при които
бяха унищожени джамии, а
властите се наложи да наложат
полицейски час. “Опитваме се
да контролираме ситуацията, но
все още нещата не са под кон-
трол”, заяви представител на
силите на реда. Будистки мо-
нах и 26-годишен младеж, кои-
то са били приети в болница с
изгаряния, са починали, се каз-
ва в съобщение на полицията.

Насилието избухна и еска-
лира, тръгвайки от караница на
пазара в град Меиктила между
продавач и клиенти. Тези инци-
денти стават в страна, където
през последните месеци има
силно напрежение в отношени-
ята между будисти и мюсюлма-
ни. Засега все още не се знае
дали тези инциденти имат ре-
лигиозен характер.

Шефът на НАСА Чарлз
Болдън обясни на членовете на
комисията по научни въпроси
към Конгреса на САЩ, че в слу-
чай на приближаващ астероид в
близко бъдеще, единствената
препоръка, която той може да
отправи към хората, е молитва-

Северна Корея заплаши да
атакува американски военни бази в
Япония и тихоокеанския остров
Гуам, ако има провокация, предаде
Ройтерс. В четвъртък севернокорей-
ският лидер Ким Чен-ун наблюдава
военен опит, симулиращ атака с
безпилотни самолети срещу въобра-
жаема цел в Южна Корея.

Северна Корея също така раз-
трогна споразуменията за ненапа-
дение с Южна Корея, прекъсна
горещата телефонна линия със
Сеул и затвори общия им граничен
пункт.

Румънски фермери изсипаха тоно-
ве мляко близо до Букурещ в знак на
протест срещу действията на правител-
ството, което въведе частична забрана
за разпространение на мляко след
открити завишени количества на кан-
церогенния афлатоксин.

Властите в Букурещ наложиха забра-
на на пет ферми, които обаче не са
известни на обществеността. Национал-
ната агенция по санитарно-ветеринар-
ни въпроси и за безопасност на храни-
те взе над 1000 проби от местни произ-
водители и идентифицира всички про-
блемни ферми. Властите уверяват, че са
взети необходимите мерки спрямо про-

все пак е бил постигнат из-
вестен прогрес, макар и
малък, по отношение на
правата, които трябва да
бъдат дадени на сръбски-
те общини от косовските
власти. Аштън е оценила,
че Белград и Прищина са
близо до решение на по-
вечето от трудните въпро-
си, но никой от участници-
те в диалога не е уточнил
по какви теми от диалога
е постигнат напредък.

Непосредствено пре-
ди началото на диалога
между Дачич и Тачи ба-
ронеса Аштън се срещна

с Тачи, като разговорът
помежду им продължи
около час. Според наблю-
датели целта на предва-
рителната среща е била
косовският премиер да
бъде убеден да направи
отстъпки.

Сръбският премиер
пък имаше предварите-
лен разговор с американ-
ския емисар за Западни-
те Балкани Филип Рий-
кър. Последният е считан
за “тихия участник” в диа-
лога, като трябва да се от-
бележи, че Рийкър при-
стига всеки път в Брюк-

сел, когато предстоят пре-
говори Белград-Прищина.

Преди началото на
разговорите ЕС заяви, че
не разглежда възмож-
ността Дачич и Тачи да
се срещнат скоро отно-
во, ако не постигнат спо-
разумение за Северно
Косово (където е съсре-
доточена сръбската диа-
спора). След преговори-
те обаче стана ясно, че
нова среща Дачич - Тачи
все пак ще има и тя е на-
срочена за 2 април.

Вчера сръбският вест-
ник “Данас” писа, че ако

до средата на април Бел-
град и Прищина постиг-
нат споразумение в диа-
лога, шансовете настоя-
щият вицепремиер и ли-
дер на Сръбската про-
гресивна партия Алек-
сандър Вучич да стане
премиер на мястото на
Ивица Дачич са големи.
Ако не бъде постигнато
споразумение, се очаква
да има само смяна на
отделни министри. Спо-
ред неназовани източни-
ци Вучич разглежда
възможността за ремонт
на кабинета, след като

стане ясен изходът от ди-
алога с Прищина. Според
анализатори лидерът на
Социалистическата пар-
тия Дачич, чиято партия
е по-малкият партньор в
управлението, е поел
инициативата за прегово-
ри и ако бъде постигнато
споразумение с Прищи-
на, мнозина ще го обви-
няват за предателство.
“От тези преговори зави-
си политическото бъде-
ще на Дачич”, заявява
Предраг Симич, профе-
сор от Факултета по по-
литически науки.

Сенатът на САЩ одобри план за
финансиране на правителството

СССССС
Действащата резолюция, приета през ми-

налата година, след като Конгресът и адми-
нистрацията на Барак Обама не успяха да
съгласуват плана за новия бюджет, изтича
на 27 април. Новата резолюция не отменя
автоматичните съкращения на разходите в
размер на 85 милиарда долара.

Газа „посрещна”
Обама с ракети

Хаос в Мианма

НАСА не може да ни спаси от астероиди
та. Дебатът пред комисията по
научни изследвания е бил пре-
дизвикан от случая с падането
през февруари на метеорит в
Челябинска област на Русия.
Досега НАСА е открила и про-
следява 95% от астероидите,
които могат да нанесат сериоз-

ни щети, разказва Чарлз Болдън.
Едва 10 на сто от предполагае-
мите над 10 000 потенциални
“убийци на градове”, с диаметър
над 50 метра, са били локализи-
рани. Подобен астероид преми-
нава в близост до Земята сред-
но на всеки 1000 години.

Румънски фермери изсипаха
тонове мляко край Букурещ

изводителите, при които са открити про-
блеми. Липсата на информация за кои
производители става дума обаче дове-
де до паника и понижаване на продаж-
бите на мляко. Това коства поста на
председателя на агенцията и сега ин-
ституцията има временен ръководител.

Доверието на румънците в безопас-
ността на млякото, продавано в мага-
зините, е паднало след силното “меди-
атизиране” на темата и неясната ин-
формация от компетентните органи, от-
белязват местни медии. Двама на пе-
тима румънци заявяват, че не са купу-
вали мляко през последната седмица,
показва проучване.

Министърът на земеделието Дани-
ел Константин увери, че цялото коли-
чество мляко в магазините е добро за
консумация и не носи рискове. Поли-
тикът призна, че има спад в продажби-
те, като според него няма увеличение
на вноса.

Афлатоксините се отделят от плесе-
ни, които атакуват царевицата, особе-
но в сухо и горещо време, каквото
имаше на Балканите през лятото. Ня-
колко държави в региона се сблъскаха
с този проблем. В съседна Сърбия вла-
стите увеличиха допустимото ниво на
афлатоксин 10 пъти - от 0,05 на 0,5
микрограма на килограм.

Най-малко четирима души бяха убити, а много други ранени
при бомбен атентат в лагер за разселени лица в

северозападната част на Пакистан. Атаката бе извършена
в квартал, където живеят стотици хора, прогонени от

борбата с ислямистките бунтовници в региона
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479 300 молби за убежище са регис-
трирани през миналата година в 44 стра-
ни, включени в доклада за тенденциите в
търсенето на убежище на Върховния ко-
мисариат на ООН за бежанците (ВКБО-
ОН). Това е най-големият брой молби,
подадени от 2003 г. насам, а тенденцията
те да се увеличават всяка изминала годи-
на (с изключение на 2006-а) се запазва.

През 2012 г. нови и стари въоръже-
ни конфликти, включително тези в Си-
рия, Афганистан, Ирак и Сомалия, до-
ведоха до увеличение с осем процента
на заявленията за убежище, подадени
в индустриализираните страни, като
най-голям прираст има в молбите от
сирийски граждани.

“Войните принуждават все повече и
повече хора да търсят убежище”, каза
Антонио Гутериш, върховен комисар за
бежанците на ООН. “Затова и задачата
да поддържаме международната систе-
ма за убежище е по-важна от всякога.
Във време, когато се водят войни, призо-
вавам държавите да държат границите
си отворени за хората, които бягат, за да
спасят живота си”, допълва той.

От регионална гледна точка през
2012 г. най-много заявления по света
бяха подадени в Европа - 355 500 в 38
страни, за разлика от 2011 г., когато броят
беше 327 600. Най-много нови молби
бяха внесени в Германия (64 500 или
прираст от 41 процента в сравнение с
2011 г.), следвана от Франция (54 900
молби или нарастване с 5 процента) и
Швеция (43 900 молби или увеличение с
48 процента).

С 33 процента са се увеличили мол-
бите в Швейцария (общо 25 900), което
нарежда страната близо до Великобри-
тания, където бяха подадени 27 400 мол-
би (увеличение от 6 процента).

В България са подадени 1387 молби
през 2012, срещу 890 в сравнение с

Многодетното семейство
трябва да се превърне в символа
на Русия, заяви президентът на
заседанието на Съвета по реа-
лизирането на приоритетни на-
ционални проекти и демограф-
ската политика. Той обсъди с
чиновниците как да се направи
така, че милиони хора да напра-
вят мечтата си за деца реалност.

За 7 години загубата на есте-
ствената популация в Русия бе
намалена 264 пъти: от 687 хил.
души през 2006-а до 2,6 хил.
души през 2012 година, отбеляза
Владимир Путин. “Навремето се
опитваха да ни убедят, че е
невъзможно да се увеличи раж-
даемостта с помощта на държав-
на подкрепа. Според прогнозата
на експертите на ООН, направе-
на през 2000 година, към момен-
та населението на Русия трябва-
ше да намалее до 133 млн. души.
Пророкуваха ни, по същество,
необратимо измиране - припом-
ни президентът. - Не позволихме
да ни деморализират с такива
прогнози, започнахме системни
демографски проекти. Днес на-
селението на Русия е 143 мили-
она души - с 10 милиона повече,
отколкото предсказваха експер-
тите”, заяви той. Това е успех,
убеден е Путин. И той трябва да
бъде укрепен.

Като припомни, че “в култу-
рата на нашия народ е любовта
към децата”, държавният глава
даде за пример началото на ХХ

За семейството
Владимир Путин призова да се помогне
на хората да имат много деца

Кира ЛАТУХИНА век, когато и аристократите, и
селяните са имали по 6-7 деца.
“Днес у нас на една майка се
падат по-малко от две деца. Со-
циолозите обаче потвърждават:
голяма част от руснаците биха
искали в семейството да има три
и повече деца”, съобщи Путин.

“Демографският проблем е
основополагащ въпрос за всяка
една държава, но особено за нас
- заяви президентът. - Нещата
стоят така - или ни има като на-
ция, или ни няма”. “Трябва да се
създадат всички условия милио-
ни руски семейства да могат да
направят стремежа си, мечтата
си за деца реалност, да се пре-
махнат бариерите, които пречат
на семействата да раждат и
възпитават деца”, смята Путин.

Преминавайки от думи към
дела, държавният глава заяви, че
е подписал указ, според който
социалните помощи на нерабо-
тещи родители, които възпита-
ват деца-инвалиди на възраст до
18 години или инвалиди от дет-
ство първа група, независимо от
възрастта, се увеличават над 4,5
пъти. Размерът на такава помощ
е 5,5 хиляди рубли месечно (137
евро - бел. ред.). Тя ще се дава
заедно със социалната пенсия на
детето, която също ще бъде уве-
личена.

Путин поръча на правителст-
вото да разработи ясен ред при
оказаването на безплатна меди-
цинска помощ на децата-инвали-
ди, да се урегулират проблемите
при социалното, психологическо-

то, педагогическото, юридическо-
то и медицинското обслужване на
семействата, осиновили или взе-
ли за възпитание дете.

Неработещите родители на
деца-инвалиди и осиновителите
им вече няма да събират доку-
менти и да стоят по опашки. “Ме-
стното отделение на пенсионния
фонд е длъжно да оформи и да
изплаща помощите автоматич-

но”, заяви Путин. “Отново повта-
рям - децата трябва да имат се-
мейство именно в Русия, в роди-
ната си, да получават тук и обра-
зование, и ако е необходимо, ме-
дицинско лечение”, подчерта
държавният глава.

Президентът призова да се
премахнат колкото се може по-
бързо всички пречки за осиновя-
ванията вътре в страната. “Прави-

телството прие редица решения,
но отделни сложни проблеми все
още не са решени”, отбеляза той.
Например документите, които са
необходими за осиновяването на
дете в един регион, не винаги се
признават в друг. “Та нали всички
живеем в една страна!”, възмути
се Путин. Също така не винаги
съвпада срокът на действие на
справките, по които се издава
становището на органите на за-
крила и попечителство за право-
то на настаняване на дете в се-
мейство. “Тази ситуация е непри-
емлива, тя трябва да се промени
бързо, иначе хората са принуде-
ни да се обръщат към едни и
същи инстанции по няколко пъти”,
отбеляза президентът. “Поръчвам
на правителството да реши тези
проблеми в най-кратки срокове”,
подчерта той.

Държавният глава също така
призова да се помогне на се-
мействата в трудно положение.
“Ние трябва да разбираме, че
повечето сираци са сираци при
живи родители. При нас, за
съжаление, процъфтява социал-
ното сирачество”, каза Путин.
“Ефективността на държавната
политика не е в това колко роди-
тели са били лишени от роди-
телски права, а колко семейства
са запазени и са имали възмож-
ност да се върнат към нормален
живот”, подчерта той. “Многодет-
ното, традиционното семейство
трябва отново да стане символ
на Русия”, каза в заключение
президентът.

Конфликтите
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2011-а. Въпреки това броят на подадени-
те молби в България не достига пиковите
години от периода 1999-2003. Тогава
бяха регистрирани до 2888 молби за
една година (2002 г.).

Най-много молби обаче са били по-
дадени в САЩ, където 83 400 души са
потърсили убежище, или 7400 повече от
миналата година. Повечето заявления в
САЩ са подадени от лица от Китай (24
процента), Мексико (17 процента) и Сал-
вадор (7 процента).

Увеличение в броя на заявленията за
убежище беше отчетено и в Североиз-
точна Азия и Австралия, въпреки че об-
щият брой молби остава сравнително
малък. В Япония и Република Корея бяха
регистрирани 3700 нови молби, което
доведе до увеличение от 28 процента в
сравнение с 2011 г.

Броят на търсещите закрила в Авст-
ралия пък се увеличи с 37 процента, като
общо 15 800 молби са били регистрира-
ни през 2012 година.

Тенденциите в увеличаването на броя
на търсещите убежище са различни в
различните страни. От гледна точка на
броя на местното население Малта, Шве-
ция и Лихтенщайн регистрираха повече
молби за закрила от други държави (съот-
ветно 21,7 молби на 100 жители в Малта,
16,4 на 1000 жители в Швеция и 16,1 на
1000 жители в Лихтенщайн). От гледна
точка на размера на местната икономи-
ка пък Франция, САЩ и Германия полу-
чиха най-много заявления (съответно 6,5
търсещи закрила за всеки долар от БВП
на глава от населението във Франция,
6,2 в САЩ и 5,2 в Германия).

Най-много търсещи убежище все още
идват от Афганистан (36 600 заявления
за 2012 г. и 36 200 за 2011 г.). Сирия е
втора-та държава на произход на търсе-
щите убежище, като отбелязва скок от
15-а позиция през 2011 г. и увеличение
от 191 процента в броя на молбите за
закрила (общо 24 800 в индустриализи-
раните държави).

Сърбия [и Косово: S/RES/1244(1999)]
е третата страна на произход с 24 300
заявления и 14-процентно увеличение.
Голям е броят и на молбите, подадени от
лица от Китай (24 100) и Пакистан (23
200 - рекорден брой, отбелязващ 21-про-
центно увеличение от 2011 г.).

Трябва да се отбележи, че молбите за
убежище не се равняват на броя на хора-
та, получили бежански статут, нито са ин-
дикация за миграционните тенденции.
Най-често хората, търсещи убежище по
време на конфликт, избират да останат в
съседни на родината си държави с на-
деждата да могат да се завърнат в дома
си (пример за това е Сирия - докато 24
800 потърсиха убежище в индустриализи-
раните държави, повече от 1,1 млн. си-
рийци се регистрираха в региона).

Въпреки това броят на молбите е от-
ражение на заплахите за глобалната
сигурност и политическата стабилност:
повече въоръжени конфликти водят до
увеличен брой хора, търсещи закрила.

Почти половин милион души
са потърсили убежище
през 2012 година
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Интервю

Интервю на Деси ВЕЛЕВА

Георги Кадиев:

Районните кметове са
назначени по приятелска линия
и нередностите се множат
Кметът на Столичната община упражнява слаб контрол, а служителите на кметството
са силно демотивирани, казва общинският съветник от БСП в София

 Г-н Кадиев, на какво
според вас се дължат сис-
темните провали в адми-
нистрацията на Столич-
ната община в последно
време?

- Те са най-вече следст-
вие от изключително лошата
организация на работа в Сто-
личната община, слаб кон-
трол от страна на кмета и
силна демотивация на служи-
телите след всички случили
се скандали. Когато един
районен кмет види, че негов
колега дава на шофьора си
заплата от 2500 лева, както
така направи кметът на “Из-
грев”, ефектът е, че всички
започват да раздават такива
заплати. Когато един шеф на
общинско дружество види,
че друг е купувал тигани и
парфюми с пари на дружест-
вото, както доректорът на
“Софийски имоти”, ефектът е,
че във всички дружества за-
почват да допускат подобни
нарушения.

 Ако все още районни-
те кметове се избираха
пряко от хората, вместо
да се назначават от кме-
та, щеше ли да се стигне
до такива срамни ситуа-
ции, като направеното от
кмета на “Изгрев”?

- Никога не може да бъде
изключено нищо, те са живи
хора. Но все пак фактът, че
си излязъл пред хората, по-
искал си доверието им, по-
казал си някакви качества по
време на предизборната
кампания, те ангажира мно-
го повече. Отколкото напри-
мер, ако си човек, който ни-
кой не познава, и си станал
кмет на район “Изгрев”, само
защото си приятел на бив-
шия вече министър на транс-
порта Ивайло Московски -
председател на ГЕРБ за рай-
она. Или пък както бившият
директор на “Софийски имо-
ти”, заел поста, само защото
е съученик на Николай Стой-

Георги Кадиев е роден на 28 август 1966 г. в Бургас.
Завършил е Немската езикова гимназия в Бургас и
висше образование в Московския държавен институт по
международни отношения - магистърска степен между-
народни отношения със специализация Виетнам, Лаос,
Камбоджа. Има магистратура по дипломатически науки
и международни отношения в Университета Лестър,
Великобритания, и магистратура по публична админст-
рация в Харвардския университет, Кенеди Скуул ъф
Говърмънт. В периода 2005-2007 г. Георги Кадиев е заме-
стник-министър на финансите. От 2007 г. е общински
съветник в Столичния общински съвет от БСП. В мо-
мента е заместник-председател на постоянната коми-
сия по финанси и бюджет и член на  комисията по сто-
панска политика и общинска собственост към СОС.

спорно име и после се от-
каза от него. Ще се намери
ли достоен кандидат за по-
ста?

- В София има 1,3 млн.
души и се надявам все един
да се намери. Тази дълга
скамейка с кадри на ГЕРБ
всъщност се оказа от двама-
трима човека, от които еди-
ният е пияница и затова му
е поискана оставката като
вече бившия кмет на “Триа-
дица”, а другият е отказал
да си намали заплатата,
като проваленото предло-
жение за поста. Имам усе-
щането, че Йорданка Фан-
дъкова не умее да оценява
хората, нейните предложе-
ния много често са глупави.
Тя винаги казва, че имената
й били предложени от рай-
онните организации и така
се измъква. Но, ако тя като
ръководител не умее да пра-
ви преценка на хората, кои-
то предлага, значи просто
не става за тази работа.
Преди да предложиш някой
за ръководен пост, първо
трябва да го видиш, да го
прецениш, да му разгледаш
биографията. Още повече,
че ГЕРБ в момента управля-
ва цялата държава, от общи-
ната имат достъп и до МВР,
и до ДАНС и могат да изис-
кат цялата информация за
един човек. Недопустимо е
да се правят такива назна-
чения. Най-скандалните
примери са от държавната
администрация, особено с
шефката на ДКЕВР. От ГЕРБ
си позволиха да назначат
жена без диплома и никой
да я провери. За мен това
означава, че държавната
администрация не работи.

 Имате ли сигнали за
нередности, извършени от
други районни кметове?

- За съжаление имам ос-
новно устни сигнали. Хората
се страхуват да застават с
имената си, а дори, когато
са съгласни на това, нямат
писмени доказателства. Са-
мият аз изкарвам сигнали,
които са подкрепени с доку-
менти. Иначе лесно ще ка-
жат, че говоря така, защото
съм опозиция и съм срещу
ГЕРБ. Това, което все пак е
радостно, е, че все повече
хора започват да говорят, да
казват какво се случва в
Столичната община и се на-
сочват към нас като опози-
ционни общински съветници.
Те ни имат доверие, че няма
да скрием или изтъргуваме
сигналите. Примерът с рай-
он “Изгрев” е съвсем пока-
зателен. Кметът има сигнал
от 27 септември миналата
година, тя не предприема

никакви мерки и февруари
тази година хората идват
при мен.

 Как си обяснявате
личните атаки, които от-
прави към вас кметът Йор-
данка Фандъкова след мно-
жеството сигнали за не-
редности, които оповес-
тихте?

- Сигурно не й е много
приятен фактът, че излизат
наяве подобни сигнали. Тя
като че ли е очаквала кме-
туването да бъде само ръко-
пляскане. Аз нямам абсо-
лютно нищо лично срещу
нея. Просто ми се струва, че
не работи добре като кмет.

Пореден пример е и
грешката, допусната в съоб-
щенията за данъците в Со-
фия. Общината е платила
140 000 лева на “Български
пощи” за погрешни съобще-

рите. Какво прави той там,
защо не информира? Това е
типичен пример как общи-
ната не си изпълнява
задълженията.

 Адекватни ли са мер-
ките за реален отчет на
потребената топлоенер-
гия, които Йорданка Фан-
дъкова предложи на Минис-
терството на икономика-
та преди дни?

- Всички предложени
мерки са приети под натис-
ка да протестиращите и во-
дят “Топлофикация” към фа-
лит. Те са в полза на тези,
които искат да се откажат от
парното и във вреда на ос-
таналите. Пример е премах-
ването на лихвите върху
прогнозните сметки. Това
означава, че всеки може да
плати ползваното през ок-
томври парно чак през май,
когато излезе изравнителна-
та сметка без лихва. Втора-
та мярка, приета и от СОС, е
щом излезе изравнителана
сметка, “Топлофикация” се
задължава да направи до-
говор за разсрочено плаща-
не също безлихвено. Така се
отлага плащане с още една
година. И третата мярка е,
като стане на 3 години
задължението, да се отпис-
ва. Как тогава  дружеството
ще издържи финансово? То
плаща на всеки две седми-
ци на “Булгаргаз”, ако има
пари, а в същото време на
него му плащат веднъж в
сезона. Бих разбрал, ако
мерките бяха взети, за да се
стимулират плащанията. Но
сега с лека ръка, с едно ре-
шение на СОС, затрихме 80
млн. лева стари дългове.
Колкото по-малко Фандъко-
ва се бърка в предложения
за “Топлофикация”, толкова
по-добре.

Ïðåäëîæåíèòå ìåðêè
îò êìåòà çà ðåàëåí
îò÷åò íà ïàðíîòî
âîäÿò “Òîïëîôèêàöèÿ”
êúì ôàëèò

ния и не каза нищо. От ад-
министрацията трябваше да
излязат и да признаят греш-
ката, да я обяснят като про-
пуск или недоглеждане на-
пример, да посочат отговор-
ното лице и наказанието,
което ще получи. Нищо та-
кова не се случи, а се оп-
равдаха с техническа греш-
ка, която нямала значение.
На практика обаче тя може
да струва много на “Москов-
ска” 33.

  В някои градове на
страната протестите се
обърнаха и срещу местна-
та власт. Вярно е, че те
вече затихват, но все пак
има ли възможност това да
стане и в София?

- По никакъв начин не
мога да я инспирирам, нито
да насочвам гнева към Сто-
личната община. За мен
един от основните й пробле-
ми е слабата работа на
държавата. Няма как тя да е
добре, ако правителството е
зле. Достатъчно нагнетена е
ситуацията със служебно
правителство, с неяснота
около изборите и хора, кои-
то се палят по улиците, за
да подклаждам допълнител-

‘
‘
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но нажежената обстановка.
Затова от мен няма да чуете
призиви за оставката на
Фандъкова, нито пък подтик
към протестиращите да се
насочат към общината. Про-
блемите в София са огром-
ни - и в общинските друже-
ства, и в “Топлофикация”, и в
“Софийска вода”.

 Оказа се, че община-
та е имала доста време да
реагира на поредното иска-
не за скок на цената на
водата от “Софийска вода”,
но не го е направила.

- Действително е така.
Още на 28 август 2012 г. “Со-
фийска вода” е поискала
увеличение на цената с 14
на сто и до март тази годи-
на, когато от БСП изкарах-
ме писмото, нямаше никак-
ва реакция от страна на
кметството. Възможно ли е 6
месеца да не обърнеш вни-
мание на искането за тако-
ва драстично увеличение?
Едва сега, когато се загово-
ри за монополите и за цени-
те, кметът се обади. А в
същото време общината има
над 25% дял във фирмата
концесионер и свой предста-
вител в Съвета на директо-

нев, съветник от ГЕРБ и пред-
седател на стопанската ко-
мисия към СОС. Така че, ко-
гато подобни назначения
стават по приятелска линия,
това е резултататът. Ако има-
ше избори, вероятността да
се появят такива хора е мно-
го по-малка.

 Как си обяснявате
провала с номинацията за
кмет на “Триадица”? Фан-
дъкова предложи за поста
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Не е луд, който яде...

Сълзите на Богородица

ВЕЛИАНА
ХРИСТОВА

ИНА
МИХАЙЛОВА

Осребряване

Спринтът по избора на
нов главен прокурор, кой-
то бе добре обмислен и
поне година преди това
планиран маратон, вече е
история. Още малко и 100-
те дни толеранс за Сотир
Цацаров начело на
държавното обвинение ще
останат в миналото. Нови-
ят главен прокурор дойде

с очаквания. Че ще сложи
край на трагичната прак-
тика за приемственост на
знакови дела и скандали.
Че ще направи поне опит
да постави на място оне-
зи, които винаги се
измъкват от закона.

Очакванията подсили
адвокат Михаил Екимджи-
ев. В писмо до главния
прокурор той поиска
българската прокуратура
да проведе ефективно и
всестранно разследване,
за да установи и накаже
отговорните за убийството
на Тодор Димов-Чакъра по
време на полицейска ак-
ция. Човекът бе обстрел-
ван с гранатомети във ви-
лата си, а операцията
ръководи лично тогаваш-
ният главен секретар на

МВР ген. Бойко Борисов.
След като решението на
Европейския съд по пра-
вата на човека е влязло в
сила, без да бъде обжал-
вано от българската
държава, според правоза-
щитника единствената
възможна стъпка е възоб-
новяване на наказателно-
то производство по случая.

На ход е главният про-
курор. Той вече оплете
конците с “Мишо Бирата”.
След като най-напред
обяви, че може да възоб-
нови работата по казуса,
скоропостижно заключи,
че ще се прави проверка
само на делото за изнася-
не на класифицирана ин-
формация. Цацаров замо-
та и случая с изречените
от парламентарната трибу-

на думи от експремиера за
готвен атентат срещу него
от Ахмед Доган.

Дали Сотир Цацаров
ще намери начин да пра-
ти в “десета глуха” и слу-
чая с Чакъра? Ако прин-
ципът на работа в незави-
симата съдебна власт е
този, на който заложи слу-
жебното правителство -
без проверки и без раз-
следване на предишните,
отговорът е повече от ясен.
Засега решимостта на Те-
мида да се опълчи на опи-
тите за партийно опекун-
ство се изчерпва в репли-
ки на популисткото гово-
рене на ексвътрешния ми-
нистър Цветанов. Прах в
очите. Или настъпи време-
то за осребряване на опе-
рацията “Цацаров”?

Бургаската икона на
Богородица се разплака-
ла от умиление пред чу-
десата в добре свършена-
та работа на кмета. Тази
поредна простотия на Бо-
жидар Димитров добре
показва защо човек не
може да се титулува про-
фесор, без да е такъв.
Шефът на НИМ дори не
знае, че в християнската
религия плачещата икона

е знамение за настъпва-
щи беди и предстоящи
изпитания, а знакът за
одобрение, поддръжка и
милост е мироточещата
икона. Той явно не прави
разлика между двете
неща, но това е по-малки-
ят му проблем.

Хайде, вампирите ня-
как преглътнахме. Посмя
ни се светът, посмяхме се
и ние. Но има теми, не-
подвластни на палячовщи-
на, дори да е в полза на
политическите ти куклово-
ди за деня, макар да жи-
веем във време, чийто
афоризъм е: “Това любов
ли е или пиар?” Да се
гавриш с религиозните
чувства и вярвания на хо-
рата, олицетворени в ико-
ните, дори те да са плод
на фалшификат, както по-
дозират някои по отноше-
ние на изпускащите сълзи

образи, е непристойно.
Ясно е, че сме пред избо-
ри и омазаното лице на
ГЕРБ трябва да бъде на-
пудрено, но е аморално
да се впряга за целта
всичко, та дори и религи-
ята. Това вкарва общест-
вото ни в трагедия, подне-
сена от лоши комедианти.
Защото опростачването
на българите не става от
само себе си, то идва,
когато в негова полза се
впрягат хора, минаващи за
авторитети.

И другият известен
жонгльор с национални
ценности и духовност се
обади вчера. Измисленият
от Николай Овчаров исто-
рически обект Перперикон
(истинското му название е
Перперек) не можел да
чака “партиите да се наи-
граят”, трябвало веднага
да му се дадат милионите

левове, обещани от Дян-
ков, който, видите ли, пад-
нал без време. Ами разби-
ра се, като пишман архе-
логът Дянков неясно откъ-
де сипеше всяка година
луди пари за чудотворни-
те разкопки на Овчаров, за
които ни един друг архео-
лог и ни един друг обект
не можеше и да сънува. Не
че нямаше достойни. А ако
съдът “върне” на наслед-
ниците на откривателя Па-
нагюрското съкровище,
щяло да има запалили се
археолози в знак на про-
тест. Стига въргаляхте в
спекула трагедията на хо-
рата! Има закон и ако
съдът го пристъпи, значи
нямаме съд. Не факли, а
действие е нужно. И пра-
тете едно дете да избърше
сълзите на Богородица,
дано ни се размине полич-
бата за бъдещи беди.

Ангел Георгиев от сту-
дентските съвети из-
веднъж прозря, че гласът
на учащите не се чува -
нещо, което не направи,
когато протестираха мла-
дите учени или майките.
За свой патрон си е харе-
сал почетния консул на
България в Испания Хрис-
то Стоичков. Същият, за-
ради когото университет-
ски преподавател подаде
оставка в знак на възму-
щение, че футболистът ста-
ва доктор хонорис кауза.

Представящи се за
лица на студентите в
България, които обаче ре-
довите учащи не разпоз-
нават, поискаха да борят
статуквото и да мечтаят за
промяна чрез човек, не-
колкократно заявявал
близките си връзки с Бой-
ко Борисов и преклонени-
ето си към кабинет, който
хората свалиха с протести.
Ще обединяват граждан-
ското общество, водени от
човек, който се кълнеше,
че няма да се върне в

България, лице, което се
възмущаваше, че държа-
вата иска да й плаща
данъци. Футболистът, кой-
то каза, че не обича стра-
ната заради злобата и за-
вистта. Лицето, което за-
ложи целия си авторитет и
застана зад предложени-
ето на ГЕРБ за президент,
иначе твърдящо, че е по-
литически неангажирано,
даже прие.

Стоичков поиска от
феновете си името му да
не се цапа. ‘Щото то, види-

те ли, блести чисто и нео-
петнено, а авторитетът му
е некомпрометиран. Геор-
гиев и компания избраха
най-диалогичната личност
- скромен, неконфликтен,
дипломат, че и полиглот -
английският и руският му са
настолно четиво на хиляди
потребители в интернет.

“България нищо не ми
е дала. Народът също
нищо не ми е дал”, катего-
ричен бе преди време
новият флагман на граж-
данското общество. Про-

шка мина, та и Камата
реши да служи в полза на
Отечеството, забравил не-
приязънта си към недо-
оценяващата го България.
Каквото ни обществото,
такива ни и лидерите.

Сформирането на без-
брой партийки и движе-
нийца няма как да не е
угодно на ГЕРБ и други
търсачи на гласове. Без-
брой очички пламнаха,
запленени от възможност
за слава. Но не е луд този,
който яде баницата, уви.

СВЕТОВЕН ДЕН НА ВОДАТА. Отбелязва се
с цел привличане на вни-
манието към проблемите
на над 1 милиард души по
света, които нямат достъп
до чиста и безопасна пи-
тейна вода. Денят се чест-
ва от 1993 г., след като
година по-рано Генерална-
та асамблея на ООН при-
ема резолюция. Предложението за Световния
ден на водата е на Конференцията за околната
среда и развитието (UNCED), проведена през
1992 г. в Рио де Жанейро, Бразилия.

ПРАЗНИК НА ВЕЛИКО ТЪРНОВО. Чества
се по повод победата на цар
Иван Асен II над епирския дес-
пот Теодор Комнин край Кло-
котница на 9 март 1230 г. - в
деня на църковния празник
Свети 40 мъченици (по стар
стил). Официалният празник на
Велико Търново съвпада с
настъпващата пролет и обикно-
вено е съпроводен с богата кул-
турна и забавна програма.

ПРАЗНИК НА УГЪРЧИН. Градът е разполо-
жен в северните склонове на Стара планина,
по долината на р. Каменица. Оби-
таван в миналото от траки и сла-
вяни, той е преживял несгодите
на чуждото владичество по на-
шите земи. За първи път името
Угърчин се споменава в осман-
ски документ от 1605 г. Обявен е
за град през 1969 г.

1832 - УМИРА ЙОХАН ВОЛФГАНГ
ФОН ГЬОТЕ, НЕМСКИ ПОЕТ, ПИСАТЕЛ, ХУМА-
НИСТ, ФИЛОСОФ (Р. 1749 Г.).
Първите произведения, които
пише, му спечелват приятелство-
то на ваймарския херцог Карл
Август. Кралят го назначава за
свой съветник, а по-късно - за
свой министър. Гьоте е дългого-
дишен приятел на Шилер. Твор-
чеството му съчетава чистотата и
елегантността на стила с богато-
то въображение. Автор е на “Фауст”, “Страда-
нията на младия Вертер” и др. Учен естестве-
ник - пише “Теория за цветовете”, “Метамор-
фозата на растенията”, “Оптика” и др.

1879 - СОФИЯ Е ОБЯВЕНА ЗА СТОЛИЦА.
Предложението е на проф. Ма-
рин Дринов, а депутатите от Уч-
редителното събрание едино-
душно го гласуват. София посре-
ща избирането си за главен град
на Княжеството с 11 694 жите-
ли, две училища, 10 хана, 120
дюкяна и 3306 къщи. Гербът на
София, който и до днес е на
знамето на града, е създаден по случай уча-
стието на България в Световното изложение в
Париж. На 29 март 1900 г. Софийското градско
общинско управление приема проекта на ху-
дожника Харалампи Тачев, а на 24 април с.г.
той е утвърден с указ на княз Фердинанд. Еди-
надесет години по-късно - през 1911 г., е доба-
вен и девизът на града - “Расте, но не старее”.

1879 - УЧРЕДИТЕЛНОТО СЪБРАНИЕ ОДОБ-
РЯВА ВИДА НА БЪЛГАРСКИЯ ГЕРБ. След
кратки дебати делегатите гласу-
ват чл. 21 от Търновската консти-
туция, гласящ: “Българский
държавен герб е златен короно-
ван лев на тъмночервено поле.
Над полето княжеска корона.”
Точно описание на хералдичес-
ките елементи - корона, щит, ман-
тия, не е посочено. След приемане-
то на конституцията в руското сп. “Всемирная
илюстрация” се появяват два варианта на гер-
ба, дело на руски хералдици.

1882 - ЗАПОЧВА ИЗГРАЖДАНЕТО НА БО-
РИСОВАТА ГРАДИНА. На заседание на Съве-
та за градско общин-
ско управление на
София е прието пред-
ложението на тога-
вашния кмет Иван
Хаджиенов (1881-
1883) за създаване-
то на разсадник за
производство на по-
садъчен материал в
местността Табията. Първоначално паркът се е
наричал “Разсадникова”, “Пипиниерата”. Швей-
царецът Даниел Неф, комуто е възложено осъ-
ществяването на проекта, засажда първите
цветя и дървета. От 1 януари 1895 г. паркът
носи името “Княз-Борисова градина”, нарича-
на накратко “Борисовата градина”, в чест на
престолонаследника княз Борис Търновски.

Анатолий СТАНКУЛОВ
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нето си в интернет, показва новият ана-
лиз на виртуалното университетско и из-
следователско пространство, направен от
специализираната Международна екс-
пертна група за класифициране на ака-
демичните институции (International
Ranking Expert Group - IREG). Класацията
Webfmetrics показва, че в момента СУ се
нарежда на 593-то място сред 12 000
висши училища в света, докато в послед-
ното подреждане за миналата година бе
на 749-то. БАН също е напреднала в кла-
сирането сред 7562 научни организации
в света и в момента е на 89-то място,
докато през 2012 г. бе на 97-мо.

ДУМА следи класациите в т.нар. ки-
берметрика на групата IREG неизменно
от 2007 г. насам и може да направи срав-
нение. Преди 6 години Софийският уни-
верситет заемаше 1001-во място сред
вузовете в света, а БАН бе на 132-ро
място сред научните организации.

ДУМА е писала вече, че групата IREG
е създадена през 2004 г. от Европейския
център на ЮНЕСКО за висше образова-
ние (CEPES) и Института за политика във
висшето образование във Вашингтон със
съдействието на научна група от Центъ-
ра за информация и документация към
Националния съвет за научни изследва-
ния на Испания. Класациите, които се
публикуват в сайта на Webоmetrics, след-
ват идеята, че в съвременния глобален
свят качеството на висшето образование
и на науката зависи не само от функци-
онирането на организациите на нацио-
нално равнище и от преките връзки меж-
ду тях, но и от умението им да поднесат
леснодостъпна и богата информация за
себе си в интернет.

 Международната група започна да
прави своеобразните рейтинги най-на-
пред само за университетите, а след
това добави и отделен раздел за изсле-
дователските организации. Тя има за
цел като обществена и независима ор-
ганизация да

прави сравнителен анализ

по единна методология на качеството на
институциите и да стимулира универси-
тетите и научните организации в раз-

личните стра-
ни да обменят помежду си доказали ефек-
тивността си дейности. През 2006 г. IREG
изработи стандарти за качество и добри
практики, според които на всеки 6 месе-
ца оценява и подрежда както универси-
тетите, така и организациите, занимава-
щи се само с наука, от целия свят.

Киберкласацията за университетите
се нарежда до двата международни рей-
тинга за университетско качество - на
Шанхайския университет и на в. “Таймс”.
Прави впечатление, че с всяка изминала
година киберрейтингите обхващат все
повече оценявани институции. Докато
през 2007 г. Webometrics подреждаше
3000 висши училища в света, сега обхва-
ща вече 12 000. Научните организации,

СУ и БАН са все
по-видими за света
В международния киберрейтинг Алма матер е на 593-то място сред 12 000
вуза в света, а академията ни е е 89-та сред 7562 научни организацииВелиана

ХРИСТОВА

които се оценяваха от групата преди 6
години, бяха едва 500, сега са вече 7532.

IREG черпи информация от портали-
те и сайтовете на организациите и от
техните научни публикации, които може
да бъдат намерени в популярни търсач-
ки като Google, Yahoo, MSN, Ask, Alexa и
от двете специализирани научни бази
данни на Google - Google Scholar и Live
Academic. Измерването на качеството
става по

4 основни показателя

всеки от тях носи определен брой точки
- библиометрични данни за продуктив-
ност в порталите за дейността на науч-
ните елити; обем и яснота на уеб страни-
ците; богатство на представените в сай-
товете информации и препратки за науч-
ни и публикационни дейности; брой на
статиите и цитатите за всяка научна об-
ласт. IREG прави няколко класирания -
общо световно класиране и рейтинг на
институции във всяка страна; класиране
за Европа, отделно - за Източна Европа;
класация на вузовете от Бразилия, Ру-
сия, Индия и Китай; отделно на вузовете
от Югоизточна Азия и от Африка. Класи-
рани са както организации като цяло,
така и техни отделни звена, представени
с модерни интернет сайтове и с добри
показатели.

Кои са водещите
вузове в света

И тази година в общата университет-
ска класация първите места се заемат от
университети на САЩ, като този път са
отстъпили 14-то място на британския уни-
верситет в Кембирдж, който миналата
година бе 15-ти. Лидерите в класирането
са  Харвард, Станфорд, Масачусетс, Ми-
чиган и Пенсилвания. Прави впечатле-
ние, че преди 6 години университетите
на САЩ не допускаха съперници от дру-
ги страни в първите стъпала. Сега обаче
сред тях се вмесват освен
Кембридж и Оксфордският
университет, Университетът
на Сао Паоло (Бразилия),
канадският университет в
Торонто.

В класацията за Европа
(5872 вуза) първи са уни-
верситетите на Кембридж,

О к с ф о р д ,
Юнивърси-
ти колидж
( Л о н д о н ) ,
Хелинкски-
ят универ-
ситет и
универси-
тетът в Ут-
рехт. Мос-

ковският универ-
ситет е 13-ти на континента. Конкретно
за Централна и Източна Европа (оцене-
ни са 2929 вуза) пръв се класира Карло-
вият университет в Прага, след него с
малко изоставане е Московският държа-
вен университет (който досега бе 4-ти),
следват университетите в Любляна,
Бърно и Варшава (който е за пръв път в
челната петорка).

СУ се класира далеч пред
останалите български

университети

В световния рейтинг на висшите учи-
лища Софийският университет единствен
от България е сред първите 1000, при
това вече е в средата на тази първа гру-

па. В следващата група - до 3000-то мя-
сто, според представянето си в уеб мре-
жата са само три наши университета -
Нов български университет (1599-то мя-
сто), Техническият университет в София
(2152-ро място) и Пловдивският универ-
ситет (2337-мо). Следващият разпозна-
ваем за света е Тракийският университет

- 3012-то място. Така

всъщност България е достатъчно видима
за света едва с 5 от общо 52 висши учи-
лища. Никак не е чудно, че Медицински-
ят университет в София например се под-
режда чак на 3679-то място - човек лес-
но си обяснява това, ако отвори англий-
ската версия на сайта на вуза. В него
само названията на факултетите са на
английски, а под заглавките се мъдрят
българските текстове. Естествено е при
това положение, че никой по света няма
как да разбере кой знае какво за уж
водещия ни медицински вуз.

 Ако погледнем класирането в
Webfmetrics конкретно за Централна и
Източна Европа, Софийският универси-
тет е доста напред - заема 25-то място
сред 2929 висши училища. Никак не е
лошо, като се има предвид, че дори
Санкт-Петербургският държавен универ-
ситет в Русия е 64-ти. Останалите що-
годе прилично представящи се наши
университети са НБУ (114-ти), ТУ-София
(185-ти), Пловдивският университет (207-
ми), Тракийският (275-ти) и ХТМУ (314-
ти). У нас имаме 52 вуза и от всичките
ще чуете колко са велики. Но никое вис-
ше образование не може да се съиз-

мерва само със себе си, посочените кла-
сации достатъчно добре илюстрират на
какво равнище е качеството на образо-
ванието ни, ако го съизмерим с другите
дори само в европейското пространство.

Науката ни върви
престижно напред

Още по-добре се представя пред све-
та лидерът ни в науката - БАН. Подреж-

С
офийският университет “Св.
Климент Охридски” в послед-
ната година се е придвижил
осезаемо напред по качество
на присъствието и представя-

Софийският
университет

МЯСТО В СВЕТОВНИЯ РЕЙТИНГ
(общо 12 000 вуза)

2007 г. 1101
2012 г. 749
2013 г. 593

да се на престижното 89-то място сред
7562 сродни научни организации в све-
та. В Европа киберметриката анализира
4147 научни организации - на първите
места са ЦЕРН, Националният съвет за
научни изследвания в Испания (той е
аналог на БАН и неочаквано тази годи-
на излиза в първата петица на изследо-
вателските центрове на континента), ин-

ститутите “Макс Планк” в Гер-
мания, СНРС във Франция.
От академиите на бившите
социалистически страни
най-добре се представя
Чешката академия на на-
уките - 12-та в Европа и 26-
та в света. Следва Руската
академия на науките - 22-
ра в Европа и 59-та в света.
Третата е БАН - 35-та в Ев-
ропа и 89-та в света. Всич-
ките останали академии на
науките са след нашата.
Дори голямата Полска ака-
демия на науките се нареж-
да едва на 155-то място.

От българските научни
институции единствено БАН
е достатъчно разпознаваема
в света и това едва ли е из-
ненада за някого, като изклю-
чим г-н Симеон Дянков, кой-
то я обрече на тотална мизе-

рия с бюджет, който е два пъти по-нисък
дори от този на Румънската академия
на науките, да не говорим за останали-
те академии в Европа. Дори откъснали-
те се от сърцето му 7 млн. лв. в послед-
ния ден на досегашното правителство,
за да може БАН да докуцука с тях поне
до реанимацията след извършената от
него операция без упойка, не са се по-
явили до момента в академията.

За втора година Webometrics разпоз-
нава общо  26 научни организации от
България - от тях 22 са БАН и отделни
нейни институти. Останалите 4 институ-
ции са Институтът за пазарна икономи-
ка (който от 1781-во място в света мина-
лата година е паднал на 2116-то сега),
Националният институт по обществено
здраве (понижил резултата си от 2831-
во място миналата година на 3149-то
сега), Институтът за защита на растени-
ята, Институтът за сигурност и междуна-
родни изследвания и Националният ди-
агностичен ветеринарно-медицински
институт, които са съответно на 6808,
6657 и 6166-то място сред 7652-те из-
следвани научни организации в света.
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Разследване

се основава на всекидневната
зависимост на съвременния
човек от нея. И поради специ-
фиката на отрасъла, изискващ
експертни познания както за
технологичните процеси, така
и за сложната регулаторна
рамка, определяща парамет-
рите на функционирането му.

Енергетиката е клуб
на „посветени”

в който външни трудно се сдо-
биват с пропуск (Хр. Ковачки,
И. Шиляшки, И.Василев), някои
така и не успяват (Ст. Гамизов,
Н. Банев), а елитните членове
минават с лекота от една по-
зиция в друга, често съвсем
противоположна на предход-
ната. Шефове на родни моно-
поли (НЕК, Булгаргаз) сядат в
креслото на председател на
държавния регулатор (проф. К.
Шушулов, А. Семерджиев),
участници в бордове на зна-
кови компании (АЕЦ “Козло-
дуй”, “Топлофикация-София”)
основават консултантски аген-
ции по възобновяеми енергий-
ни източници и енергийна по-
литика (И. Хиновски, И. Дилов-
ска), ръководители на Комите-
та по енергетика и министри
стават експерти към междуна-
родни институции (М. Ковачев,
Л. Радулов). Колкото и да
“прескачат” от държавното в
частното и обратно, те винаги
са вътре и част от системата,
която разгневи българите и ги
изкара на улицата на протес-
ти срещу високите сметки за
ток и парно.

Непрозрачното и сложно
ценообразуване, силният корпо-
ративен и неприкритият полити-
чески натиск, съчетани със за-
висим и слаб регулатор и екс-
перти, тестващи непрекъснато
границите на лоялността,
хвърлиха енергетиката в окото
на тайфуна на недоволството. В
действителност за посветените
не са тайна нито лобистките
поправки в нормативната уред-
ба, нито масовото игнориране
на Закона за обществените
поръчки и надфактурирането на
разходи, нито безконтролното
харчене за авариини ремонти -
любими на енергийните друже-
ства, нито модата, въведена от
чуждите собственици на елект-
роразпределителните предпри-
ятия (ЕРП) за аутсорсване на
дейности, а също и толериране-
то на едни компании и рестрик-
циите към други от държавния
регулатор. Съществен “принос”
за непоносимостта на ситуация-
та имат консултантите и сключ-
ваните с компаниите им догово-
ри. На информацията за свърше-
ното от тях, както и за сумите,
които са получили, предвидли-
во е сложен етикет “конфиден-
циално”, макар плащанията за
експертизите им да надхвърлят
често милиони лева. И понеже

Консултациите
в енергетиката -
супердоходен бизнес

Държавата
продължава да
харчи на тъмно
милиони наши
левове, давани
на фирми за
експертни
доклади,
програми и
стратегии

е трудно консултантската услуга
да се оцени количествено, а и
качествено, нито има инстанция,
която да оспори или потвърди
необходимостта й, тя се превръ-
ща в любим похват за пре-
хвърляне на отговорност и усво-
яване на средства, който гене-
рира корупционни практики.

Най-смелият енергиен про-
ект на българската държава -
АЕЦ “Белене”, ангажира през
последните десет години ня-
колко консултанти. През 2003
г. на американската компания
“Парсънс енерджи енд кемикъл
Юръп лимитид” е възложено да
направи технико-икономическа
обосновка и ОВОС на центра-
лата. Същата фирма има склю-
чен договор с НЕК през 1999 г.
за консултантски и инженерин-
гови услуги за модернизиране
на АЕЦ “Козлодуй” на стойност
около 5.8 млн. долара. Дого-
ворът за втора атомна е
изпълнен чрез GCR - смесена
фирма на “Парсънс” с българ-
ската “Риск инженеринг”,
събрала и съхранила в структу-
рите си експертен национален
инженерен капацитет, поста-
вящ я в положение на нефор-
мален лидер в енергетиката.
НЕК плаща за докладите за
ОВОС и технико-икономичес-
кия 7.7 млн. щатски долара.

През 2005 г. “Парсънс”,
респ. и “Риск инженеринг”, са
избрани за архитект-инженер
и технически консултант на
АЕЦ “Белене”. За услугите им
са изплатени 18.036 млн. евро.
За изпълнение на дейностите
на финансов консултант по
проекта е сключен договор с
фирма “Делойт центръл Юръп
лимитид” на стойност 1.674
млн. евро. През 2011 г. прави-
телството на ГЕРБ,

в желанието си
да прехвърли

отговорността

за решенията си, ангажира
международната банка HSBC
да извърши анализ на целе-
съобразността и нуждата от
изграждане на АЕЦ “Белене”.
За експертизата трябваше да
бъдат платени около 2 млн.
евро, но така и не се появи
достоверна информация каква
част от сумата е издължена на
консултанта.

Приватизацията на електро-
разпределителните предприя-
тия (ЕРП), срещу които сега е
насочено недоволството на
потребителите, стартира през
2002 г., когато Агенцията за
приватизация (АП) избира за
консултант по раздържавяване-
то “БНП Париба”. Банката за-
става начело на консорциум,
включващ адвокатската къща
“Нортън Роуз”, “Нера”, “Елект-
рисити съплай борд”, “Делойт
и Туш” и “Борислав Боянов и
сие”. Тъй като финансирането
се осигурява от Програма ФАР,
това е една от малкото сделки,
за която АП обявява размера
на възнаграждението - 950 хил.
евро твърда сума и 2.7 млн.
евро такса за успешно при-
ключване на продажбите. Го-
дина след избора на консул-
тант, през 2003 г., е приета
стратегия за приватизацията
на ЕРП. Според Димитър
Бъчваров, който тогава е член
на Надзорния съвет на АП, в
нея има предимно цели, които
са в полза на купувачите и
срещу потребителите. По вре-

ме на обсъжданията в парла-
ментарната икономическа ко-
мисия на критиките за липса
на “социален подход” Иванка
Диловска, директор по струк-
турната политика в Министер-
ството на енергетиката и енер-
гийните ресурси (МЕЕР) тога-
ва, обявява, че кандидат-купу-
вачите освен обем на продаж-
бите и кредитен рейтинг ще
представят и интегриран план
за развитие на дружествата,

в който щяло да има
социални елементи

и съвсем не е необходимо те
да се записват в стратегията
за приватизация като ограни-
чителни условия. Аргументите
й са, че след като има държа-
вен регулатор, не е нужно
функциите му да се дублират
от Агенцията за следпривати-
зационен контрол. Което пък

На стр. 23

прави излишно изискването за
фиксиране обем на инвести-
ции от купувачите. Клаузата за
откриване на банкови гаран-
ции, които да бъдат усвоявани
при неизпълнение на прива-
тизационните договори, обаче
озадачава кандидат-привати-
заторите (споделя тогава член
на преговарящия екип), защо-
то в договорите те - като стра-
тегически инвеститори, не по-
емат никакви конкретни инве-
стиционни ангажименти, нито
такива за запазване броя на
работните места. Държавата
обаче се задължава да им га-
рантира печалба в размер на
16%, фиксирана в указанията
за образуване на цените на
ЕРП за периода 2005-2007 г.,
приети от ДКЕВР.

Днес Лидия Шулева (тогава
вицепремиер и отговарящ за
процедурите по раздържавява-
нето) обяснява продажбата на
ЕРП-тата с “матрица на Све-
товната банка, която трябваше
да изпълняваме, за да можем
да получаваме парите, които
ни се отпускаха по онова вре-
ме. Забравили сме ги тези
неща, но те бяха факт. Ние в
2001-2004 г. работехме по ясно
споразумение с фонда и с бан-
ката и бяхме принудени да

изпълняваме определени кри-
терии”.

Днес Иванка Диловска е
председател на управителния
съвет на сдружение “Институт
за енергиен мениджмънт”, чи-
ето седалище се намира в
сградата на един от собстве-
ниците на приватизираните
ЕРП-та - ЧЕЗ АД, на ул. “Г.С.Ра-
ковски” 140 в столицата, и
предлага иновативни идеи в
сферата на енергийната поли-
тика. В никой от анализите на
института, който управлява,
няма обяснение защо при при-
ватизацията на ЕРП-тата

в договорите им
отсъстват

инвестиционни
и социални клаузи

Остатъчните държавни дя-
лове на ЕРП-тата са продаде-

ни чрез фондовата борса. По-
средник по предлагането им е
“Булброкърс”, компания от
структурата на “Алфа финанс”,
близка до Иво Прокопиев, ре-
ализирала знакови сделки като
консултант (продажба на Биз-
нес парк София, ТЕЦ “Варна”,
“Топлофикация-Русе”, ДЗИ
Банк, СИБанк и др.). Фирми от
холдинга са част от енегийния
отрасъл - “Каолин” АД е един
от основните доставчици на
варовик за сероочистките на
ТЕЦ-овете, работещи на въгли-
ща, а фотоволтаичните парко-
ве на “Соларпро холдинг” ге-
нерират част от “зелената
енергия” в страната. Каква е
печалбата на посредника от
реализираните сделки с акции
от остатъчните дялове на ЕРП
можем само да гадаем, тъй като
Министерството на енергетика-
та не обяви комисионната, пла-
тена от държавата за услугата,
а “Булброкърс” не са длъжни
да го правят.

Липсата на точна регламен-
тация за консултантските услу-
ги, както и на закон за лобиз-
ма, който и 41-то Народно
събрание не успя да приеме,
позволи появата на енергийни
“експерти” и специалисти по
всичко като Стефан Гамизов,

съпричастен с рехабилитация-
та на ТЕЦ “Марица-изток” 2,
съветвал японската компания
“Мицуи” чрез фирмите си “Ес
Джи Инженеринг” и “Консор-
циум Ес Джи И”. Същият про-
пуск произведе и Ахмед Доган
в хидроенергиен експерт на
“Минстрой холдинг”(структура,
контролирана от Николай
Вълканов - екс вицепрезидент
на Мултигруп), подизпълнител
на ВЕЦ “Цанков камък”, чийто
хонорар стана публично изве-
стен и предизвика негативна
реакция в обществото.

След приватизацията на
“Енергопроект” АД (сега соб-
ственост на “Химинвест инсти-
тут”, регистриран във Вадуц,
Лихтенщайн, и представляван
от Иво Каменов, част от вар-
ненската групировка ТИМ) -
най-голямата държавна науч-
ноизследователска и проек-
тантска организация, предла-
гаща комплексни решения и
покриваща целия спектър от
дейности - проучване, проек-
тиране, консултации, авторски
надзор и поддръжка, експерт-
ният капацитет се разпилява.
Създават се множество малки
проектантски и консултантски
компании, които не могат да
се конкурират с големите меж-
дународни консултантски къщи
поради липсата на широка
експертиза, което служи за
оправдание на политиците при
привличането на чужди екс-
перти и плащането на хонора-
ри по международни тарифи.

През 2008 г. Министерство-
то на икономиката и енергети-
ката сключва договор за кон-
султантска услуга за създава-
не и учредяване на Български
енергиен холдинг (БЕХ),
включващ “Булгаргаз” ЕАД,
НЕК ЕАД, Мини “Марица-изток”
ЕАД, ТЕЦ “Марица-изток-2”
ЕАД, както и АЕЦ “Козлодуй”
ЕАД. Стойността на услугата е
736 000 лв. без ДДС, а за
изпълнител е избран “Делойт
България” ООД.

Във възлагането на поръчки
на външни експерти

най-активна е
дирекция „Енергийна
стратегия” на МИЕТ

сред които: “Разработване на
прогноза до 2020 година за
оползотворяване на потенциа-
ла от възобновяеми енергийни
източници в България” (стой-
ност 52 790 лв. без ДДС, дата
на сключване на договора
14.10.2009 г. с “Верум Консулт”
ЕООД); Разработване на про-
ект на “Национална програма
за стабилизиране и развитие
на топлофикационния сектор
на Република България до
2020 година” (стойност 45 050
лв. без ДДС, изпълнител сдру-
жение “Черноморски изследо-
вателски енергиен център”).
Проектът за топлофикационни-
те дружества беше публикуван
преди седмици за обществено
обсъждане. Предложените от
консултанта сценарии прили-
чат на взети готови модели от
други държави и не решават
проблемите с възстановяване-
то на доверието на потребите-
лите в системата, предвид на-
ционалната ни специфика. За
труда си, материализиран в 58
страници, от които 53 по съще-
ство, консултантът е получил
почти по 1000 лв. на страница.

Светла
ВАСИЛЕВА

Е
нергетиката означа-
ва три неща: власт,
власт и власт. Без-
гранична и почти
мистична. Понеже
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Позиция

Панчо ПАНЧЕВ

ÓÁË Ô˙Ú Û·ËÍ‡Ú‡ ÏË ìŒÚ
‰ÛÏ‡ Ì‡ ‰ÛÏ‡, Ú‡ ‚... ƒ”Ã¿î
˘Â ·˙‰Â ÔÓÒ‚ÂÚÂÌ‡ Ì‡ ‰‚Â
Ò˙·ËÚËˇ ËÎË ÒÎÛ˜ÍË - ÓÚ

ÏËÌ‡ÎËˇ ÔÂÚ˙Í. ≈‰ÌÓÚÓ Â ÓÚ·ÂÎˇÁ-
‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ˜ÂÚËË‰ÂÒÂÚËˇ ‰ÂÌ ÓÚ
‡Á‰ˇÎ‡Ú‡ ÌË Ò „ÓÎˇÏ‡Ú‡ ÀÂ‰‡
ÃËÎÂ‚‡, ‡ ‰Û„ÓÚÓ Â‰Ì‡ ÍÌËÊÍ‡ Á‡
‰Âˆ‡, ÍÓˇÚÓ ÒË ÍÛÔËı Ë ‚Â‰Ì‡„‡
ÔÓ˜ÂÚÓı Ò ‚˙ÁÚÓ„ Ë ·Î‡„ÓÓ‰Ì‡
ÍÓÎÂ„Ë‡ÎÌ‡ Á‡‚ËÒÚ Í˙Ï ‡‚ÚÓÍ‡Ú‡
È «Óˇ ¬‡ÒËÎÂ‚‡. —‡ÏË ‡Á·Ë‡ÚÂ
Ó·˘ÓÚÓ ÏÂÊ‰Û Â‰ÌÓ ÏÌÓ„ÓÎ˛‰ÌÓ

Т

От дума на дума, та в... ДУМА

Ò˙·‡ÌËÂ Ë Ò‡ÏÓÚÌÓÚÓ ‡Á„˙˘‡ÌÂ Ì‡ Ú˙ÌÍ‡Ú‡ ÍÌËÊÍ‡.
—‚ÓÂÓ·‡ÁÌ‡Ú‡ Ô‡ÌËıË‰‡ (ÔÓ-ÒÍÓÓ ‚˙ÁÔÓÏÂÌ‡ÚÂÎÌ‡ ‚Â-

˜Â) Ì‡ ‰Ó‡ÈÂÌÍ‡Ú‡ Ì‡ ÎËÚÂ‡ÚÛ‡Ú‡ ÌË Á‡ ‰Âˆ‡ ÀÂ‰‡ ÃËÎÂ‚‡
ÒÂ Ò˙ÒÚÓˇ ‚ ÒÂ‰Ï‡ Á‡Î‡ Ì‡ Õƒ , Í˙‰ÂÚÓ ·ˇı‡ ‰Ó¯ÎË ÏÌÓ„Ó
˜ËÚ‡ÚÂÎË - Ï‡ÎÍË Ë „ÓÎÂÏË, ÔÓ˜ËÚ‡ÚÂÎË Ë ÍÓÎÂ„Ë, Á‡ ‰‡
ÓÚ‰‡‰‡Ú Ó˘Â ‚Â‰Ì˙Ê ÔÓ˜ËÚ Í˙Ï ÎË˜ÌÓÒÚÚ‡ Ë ‰ÂÎÓÚÓ Ì‡ ÔÓ-
ÂÚÂÒ‡Ú‡ Ë Ó·˘ÂÒÚ‚ÂÌË˜Í‡Ú‡. ◊ÂÂ¯Í‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡ ·Â¯Â
ËÁÔ˙ÎÌÂÌËÂÚÓ Ì‡ ‰Ó·Â ËÁ‚ÂÒÚÌ‡Ú‡ Ì‡ ‚ÒË˜ÍË ÌË ÔÂÒÂÌ
ì«‡È˜ÂÌˆÂÚÓ ·ˇÎÓî ÓÚ ‰‚Â ÏÓÏË˜ÂÌˆ‡, ÍÓËÚÓ Â‰‚‡ ÎË ËÏ‡ı‡
ÔÓ ÚË „Ó‰ËÌÍË. ¿ ‚ ÔÓ‚Â˜ÂÚÓ ‰Û„Ë ËÁÍ‡Á‚‡ÌËˇ Ò˙˘Ó ÒÂ
Ú‡Â¯Â ÛÒÏË‚Í‡Ú‡ Ì‡ ÀÂ‰‡, ÔÓÁÌ‡Ú‡ ÌË ÓÚ ÊË‚ËÚÂ ÒÂ˘Ë Ò
ÌÂˇ Ë ÓÚ ÒÚËıÓ‚ÂÚÂ È.

—ËÎÌÓ ‚ÔÂ˜‡ÚÎÂÌËÂ ÏË Ì‡Ô‡‚Ë Ó·ˇ‚ÂÌÓÚÓ Â¯ÂÌËÂ, ‚ÁÂÚÓ
ÓÚ ˙ÍÓ‚Ó‰ÒÚ‚‡Ú‡ Ì‡ —ÚÓÎË˜Ì‡ Ó·˘ËÌ‡ Ë ËÁ‰‡ÚÂÎÒÚ‚Ó ì«‡ı‡-
ËÈ —ÚÓˇÌÓ‚î, ‰‡ Á‡‡‰‚‡Ú „ÓÎˇÏ ·ÓÈ ‰ÂÚÒÍË „‡‰ËÌË, Í‡ÚÓ
ËÏ ÔÓ‰‡ˇÚ ˜ÂÚËËÚÂ ÚÓÏ‡ Ò ìËÁ·‡ÌÓî Ì‡ ÀÂ‰‡ ÃËÎÂ‚‡.
 ‡ÍÚÓ Â ËÁ‚ÂÒÚÌÓ, ‚ ÔËÍ‡ÁÍËÚÂ Ë ÒÚËıÓÚ‚ÓÂÌËˇÚ‡ Á‡ ‰Âˆ‡
‰Ó·ÓÚÓ ‚ËÌ‡„Ë ÔÓ·ÂÊ‰‡‚‡ Ë Ì‡Ï‡ÎÂÌÓÚÓ ̃ ËÒÎÓ Ì‡ ̃ ËÚ‡ÚÂÎË-
ÚÂ Û Ì‡Ò (Ë ÒÎÛ¯‡ÚÂÎËÚÂ, Á‡˘ÓÚÓ ÌÂ ‚ÒË˜ÍË ‚Â˜Â Ò‡ ÒÂ Ì‡Û˜ËÎË
‰‡ ˜ÂÚ‡Ú) ÓÁÌ‡˜‡‚‡ ÔÓ·Â‰‡ Ì‡ ÎÓ¯ÓÚÓ Ì‡‰ ‰Ó·ÓÚÓ. “Ó‚‡
ÔÓÚ‚˙Ê‰‡‚‡Ú (Û‚Ë!) Ë ÏÌÓ„ÓÚÓ ÌÂ„‡ÏÓÚÌË Ì‡¯Ë Ò˙Ì‡Ó‰ÌË-
ˆË Ë ÎËÔÒ‡Ú‡ Ì‡ ‚ÒˇÍ‡Í‚Ó ‚˙ÁÔËÚ‡ÌËÂ Û ÌˇÍÓË ÏÎ‡‰Ë ıÓ‡.

Õ‡È-ÔÓÔÛÎˇÌË ÓÚ Ú‚Ó·ËÚÂ Ì‡ ÀÂ‰‡ ÃËÎÂ‚‡ Ò‡ ÌÂÈÌËÚÂ
„ÂÓË Á‡È˜ÂÌˆÂÚÓ ·ˇÎÓ Ë ‡·ÓÚÌ‡ ÏÂˆ‡Ì‡. «‡È˜ÂÌˆ‡ Ë ÏÂ-
ˆ‡ÌË ËÏ‡ Ë ‚ ÏÌÓ„Ó Ì‡Ó‰ÌË ÔËÍ‡ÁÍË, Ë ‚ Ì‡ÔËÒ‡ÌÓÚÓ ÓÚ
‰Û„Ë ‡‚ÚÓË. “Û‰ÌÓ Â ‰‡ ÒË ÔÂ‰ÒÚ‡‚ËÏ ‰ÂÚÒÍËˇ Ò‚ˇÚ ·ÂÁ
ÍÓÏÔ‡ÌËˇÚ‡ Ì‡ ÚÂÁË Î˛·ËÏË „ÂÓË Ì‡ Ï‡Î˜Û„‡ÌËÚÂ. ◊ÂÚ‡ ËÁ
—ÓÙËˇ ·ËÎ·Ó‰Ó‚Â, ÍÓËÚÓ ÌË ÔËÁÓ‚‡‚‡Ú ‰‡ ÔÓÏÓ„ÌÂÏ Ì‡
‰Âˆ‡, ÓÒÚ‡Ì‡ÎË ·ÂÁ Ó‰ËÚÂÎÒÍË „ËÊË ËÎË ÏÂ˜Ú‡Â˘Ë ÌÂ Ò‡ÏÓ
Á‡ Ë„‡˜ÍË, ‡ Ë Á‡ Á‡Î˜Â ıÎˇ·. «‡ Ò˙Ê‡ÎÂÌËÂ ÏÌÓ„Ó Ó‰ËÚÂÎË
ÌÂ ÏÓ„‡Ú ‰‡ ÓÒË„ÛˇÚ Ì‡ Ò‚ÓËÚÂ ÓÊ·Ë ‰ÓË ÂÎÂÏÂÌÚ‡ÌÓ
ÔÂÔËÚ‡ÌËÂ ‚˙ÔÂÍË Ó„ÓÏÌËÚÂ ÒË ÛÒËÎËˇ.

»Ï‡ Ë ‰Û„‡ Í‡ÚÂ„ÓËˇ ‰Âˆ‡, ÍÓËÚÓ ËÏ‡ Í‡Í‚Ó ‰‡ ˇ‰‡Ú, ÌÓ
‰ÛıÓ‚Ì‡Ú‡ ËÏ ı‡Ì‡ Â Ú‚˙‰Â ÓÒÍ˙‰Ì‡, Á‡ ‰‡ ÔÓ‡ÒÌ‡Ú Í‡ÚÓ
ËÒÚËÌÒÍË ˜Ó‚ÂˆË. “ÂÁË ‰ÌË ÔÓ˜ÂÚÓı ÒÚ‡ÚËˇ, ÍÓˇÚÓ Á‡‚˙¯‚‡
Ò˙Ò ÒÎÂ‰ÌËÚÂ ‚ÂÌË ‰ÛÏË: ìŒ·‡ÁÓ‚‡ÌËÂÚÓ Ë ‚˙ÁÔËÚ‡ÌËÂÚÓ ÒÂ
ÌÛÊ‰‡ˇÚ ÓÚ ÒÔ‡ÒÂÌËÂ. “Â Úˇ·‚‡ ‰‡ ÒÂ ËÁ‰Ë„Ì‡Ú Ì‡‰ ÚÓ‚‡ ·Î‡ÚÓ
ÓÚ ÔÓÎÛ„‡ÏÓÚÌÓÒÚ Ë ÔÓÒÂ‰ÒÚ‚ÂÌÓÒÚ, Á‡˘ÓÚÓ ‚ ÔÓÚË‚ÂÌ
ÒÎÛ˜‡È Ò Úˇı ˘Â ÔÓÚ˙ÌÂ Ë ¡˙Î„‡Ëˇ.î

«‡ Ò˙Ê‡ÎÂÌËÂ ÌÂ Ò‡ÏÓ ÔÓÎÛ„‡ÏÓÚÌÓÒÚ Ë ÔÓÒÂ‰ÒÚ‚Â-
ÌÓÒÚ ‰‚ËÊ‡Ú ÏÂı‡ÌËÁÏËÚÂ, ÍÓËÚÓ ˆÂÎˇÚ ÔÓÚ˙‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ˆÂÎË
Ì‡Ó‰Ë ‚ ÚÓ‚‡ ·Î‡ÚÓ. ≈‰ÌÓ ÌÂ ÏÓ„‡ ‰‡ ‡Á·Â‡ - Á‡˘Ó ËÏ
Â Ì‡ Ò‚ÂÚÓ‚ÌËÚÂ ·Ó„‡Ú‡¯Ë ‰‡ ÒÚ‡‚‡Ú Ó˘Â ÔÓ-·Ó„‡ÚË Ë ‰‡
ÍÓˇÚ ÛÌË˘ÓÊËÚÂÎÌË ÔÎ‡ÌÓ‚Â, ÓÚ ˜ËÂÚÓ ‰ÂÈÒÚ‚ËÂ Â‰‚‡ ÎË
˘Â ÒÂ ÒÔ‡ÒˇÚ Ë ÚÂ.

—ËÎÌÓ ‚ÔÂ˜‡ÚÎÂÌËÂ ÏË Ì‡Ô‡‚Ë Ë ËÁÍ‡Á‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ÌÓ‚Ó-
ËÁ·‡ÌËˇ Ô‡Ô‡, ÍÓÈÚÓ Á‡ˇ‚Ë: ì ‡Í ·Ëı ËÒÍ‡Î Â‰Ì‡ ·Â‰Ì‡
ˆ˙Í‚‡ Á‡ ·Â‰ÌËÚÂî. »ÌÚÂÂÒÌ‡ ÏË Â Â‡ÍˆËˇÚ‡ Ì‡ Ú‡ÁË ÌÂ„Ó‚‡
ÔÓÁËˆËˇ ÓÚ „ÓÎÂÏˆËÚÂ Ì‡ Ì‡¯‡Ú‡ ˆ˙Í‚‡ Ò ÚÂıÌËÚÂ ÒÍ˙ÔË
˜‡ÒÓ‚ÌËˆË Ë ·ÂÁ·ÓÊÌÓ ÒÍ˙ÔË ÎÛÍÒÓÁÌË ÍÓÎË. Õ‡‚ˇÌÓ ˘Â
Í‡Ê‡Ú: ìƒ‡, ‡Ï‡ ÌËÂ ÌÂ ÒÏÂ Í‡ÚÓÎËˆË, Ú‡ ‰‡ „Ó ÒÎÛ¯‡ÏÂî.

¬ÚÓ‡Ú‡ ÚÂÏ‡ Ì‡ ‰ÌÂ¯ÌËÚÂ ÏÓË Â‰Ó‚Â, ÔÓÒ‚ÂÚÂÌË Ì‡
‰Âˆ‡Ú‡, Â ÍÌËÊÍ‡Ú‡ Ì‡ «Óˇ ¬‡ÒËÎÂ‚‡ ì ‡Í ÒÂ Óˆ‚ÂÚˇ‚‡ Í‡-
‚‡î. œÓÁÌ‡‚‡ÏÂ ÒÂ ÓÚ‰‡‚Ì‡ Ò ‡‚ÚÓÍ‡Ú‡, ‡·ÓÚËÎË ÒÏÂ Á‡-
Â‰ÌÓ, ˜Û‰ÂÒÌ‡ ÔÓÂÚÂÒ‡ Â, ÌÓ ÒÂ„‡ - ‚ Ú‡ÁË ÒË ÍÌËÊÍ‡ Á‡
Ï‡Î˜Û„‡ÌËÚÂ, Úˇ ˇ‚ÌÓ ËÁÔËÚ‚‡ ÒËÎÌÓÚÓ ·Î‡„ÓÚ‚ÓÌÓ ‚ÎËˇ-
ÌËÂ Ì‡ ‚ÌÛˆËÚÂ ÒË, ÍÓËÚÓ (ÚÓ‚‡ Ì‡Û˜Ëı ÓÚ ÔÓÒ‚Â˘ÂÌËÂÚÓ Ì‡
ÍÌËÊÍ‡Ú‡) Ò‡ ÒÚ‡Ì‡ÎË ‰‚‡Ï‡.

¬ÒÂÍË Â‰, ‚ÒˇÍ‡ ‰ÛÏ‡, ‚ÒˇÍ‡ ËÏ‡ ‚ ÔÂÚ‰ÂÒÂÚËÌ‡Ú‡
ÌÂÈÌË ÒÚËıÓÚ‚ÓÂÌËˇ Ë ÒÚËıÓÚ‚ÓÌË ÏËÌË‡Ú˛Ë Ò‡ Í‡ÚÓ
Á‡ÍÓ‚‡ÌË. œË¯‡ Ô˙‚Ó Á‡ ÙÓÏ‡Ú‡, Á‡˘ÓÚÓ Ò˙Ï Û·Â‰ÂÌ, ˜Â
‚ ÔÓËÁ‚Â‰ÂÌËˇÚ‡ Á‡ ‰Âˆ‡ Úˇ Úˇ·‚‡ ‰‡ Â Ì‡ ËÁÍÎ˛˜ËÚÂÎÌ‡
‚ËÒÓÚ‡ Ë ÔÓ ÚÓÁË Ì‡˜ËÌ ‡ÍÚË‚ÌÓ ‰‡ ÔÓÏ‡„‡ Ì‡ Ò˙‰˙Ê‡ÌÂÚÓ
ÔË ÒÔËˇÚÂÎˇ‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ Ï‡ÎÍËÚÂ ˜ËÚ‡ÚÂÎË Ë ÒÎÛ¯‡ÚÂÎË Ò
‰Ó·ÓÚÓ Ë Í‡ÒË‚ÓÚÓ. “Ó˜ÌÓ ‚ ÚÓ‚‡ Â „ÓÎÂÏËˇÚ ÛÒÔÂı Ì‡
ÔÓÂÚÂÒ‡Ú‡ - ‚ ËÁˇ˘ÂÌ Ë ÒËÎÌÓ Ò„˙ÒÚÂÌ ÒÚËı Úˇ ‰‡ ÒÔÓ‰ÂÎË
Ò Ì‡Ò ÌÂ˘Ó, ÍÓÂÚÓ ÌÂÔÂÏÂÌÌÓ ‚ÔÂ˜‡ÚÎˇ‚‡ ‰Âˆ‡Ú‡, Ë ‰‡ ÌË
„Ó Í‡ÊÂ Ò˙‚ÒÂÏ ÔÓÒÚË˜ÍÓ, Ò ÚÂıÌËÚÂ ‰ÛÏË.

«‡ ËÎ˛ÒÚ‡ˆËˇ ˘Â ˆËÚË‡Ï ‰‚Â ÓÚ ÏËÌË‡Ú˛ËÚÂ Ì‡
«Óˇ...

ì—◊”œ≈Õ¿“¿ œ≈… ¿î:
 ‡Í Ò˙·ÓËı Ú‡ÁË ÔÂÈÍ‡!?
ÕÂ ‡Á·‡ı ËÁÓ·˘Ó Í‡Í...
- ¡˙ÁÓ ‚ËÍ‡ÈÚÂ ÎËÌÂÈÍ‡,
ÔÂÈÍ‡Ú‡ ÒË Ò˜ÛÔË Í‡Í!!!

ì Œ“ »“≈î:
¬ ‰‚Ó‡ Ò ÚËıË˜Í‡ ÔÓıÓ‰Í‡
ÔÂÁ ˜‡Ò, ÔÂÁ ‰‚‡ ÔËÒÚ˙Ô‚‡ ÍÓÚÍ‡.
’‡ÌÂÚÂ ÍÓÚÍËÚÂ Ì‡ ‰‚Ó‡ -
Ì‡ÎË ‚ÒÂ Ô‡Í Ë ÚÂ Ò‡ ıÓ‡.

—Ë„ÛÌÓ Ì‡ ‚ÒË˜ÍË ÌË ÒÂ ËÒÍ‡ ‰Âˆ‡Ú‡ Ë ‚ÌÛˆËÚÂ ÌË ‰‡
·˙‰‡Ú ˘‡ÒÚÎË‚Ë. ÕÂÍ‡ ÔÓÏ‡„‡ÏÂ Á‡ ÚÓ‚‡, ÔÓÌÂ ÍÓÎÍÓÚÓ Á‡-
‚ËÒË ÓÚ Ì‡Ò!

До г-жа Катерина МЛАДЕНСКА
гр. Благоевград

Здравейте, г-жо Младенска,
Прочетох писмото Ви днес и за

пореден път трябва да призная, че
обществото остава длъжник на хо-
рата с увреждания. Не случайно
казвам общество-

то, а не
конкретно политиците, защото и Вие
посочвате за възможностите, които
стратегии, закони и нормативни
уредби дават, за да могат хората с
увреждания да работят, да учат, да
бъдат равни и видими. Очевидно
проблемът е в стриктното им при-
лагане. При това Вие добре позна-

Îáùåñòâîòî å
äëúæíèê íà õîðàòà
ñ óâðåæäàíèÿ

град до водещите политици на
парламентарните партии за
нерешените проблеми на
хората с увреждания. По този
повод в редакцията се получи
писмо до г-жа Младенска от
председателя на партия НДСВ
Христина Христова, която чрез
ДУМА се обръща към граж-
данката от Благоевград.

вате нормативната база, даваща
права на хората с увреждания. Бих
казала дори, че сте по-добре ин-
формирана от повечето политици,
които имат за задача да проправят
път пред хора като Вас.

Аз няма да говоря за норматив-
ни промени, за законодателство и
стратегически визии. Само искам да
Ви припомня, че именно правител-
ството на НДСВ заговори с уваже-
ние за хората с увреждания, които
преди това унизително бяха нари-
чани инвалиди. Именно НДСВ
задължи обществените институции
да станат достъпни за хората с ув-
реждания. Ние бяхме и останахме
единствената политическа сила,
която имаше депутат с увреждане в
40-ото Народно събрание - Деница
Димитрова. Създадохме Агенцията
за хората с увреждания. По време
на нашето правителство заработи-
ха програмите

“ Л и ч е н
асистент” и “Социален асистент”, ко-
ито дадоха глътка въздух на хора-
та, които се грижат за свой близък
с увреждане. За пръв път беше на-
правена специална правителствена
програма и нов Закон за интегра-
ция на хората с увреждания. НДСВ
въведе насърчителни мерки за ра-
ботодателите при наемане на хора

с увреждания на работа - така по-
вече хора с увреждания имат
възможността да намерят своята
професионална реализация. А 2003
г. бе обявена за Европейска година
на хората с увреждания.

С голямо съжаление трябва да
призная, че целенасочената поли-
тика в подкрепа на хората с увреж-
дания, която НДСВ водеше през го-
дините, остана като че ли неглижи-
рана от следващите правителства.
А хората с увреждания останаха
скрити от погледа на хората и, като
че ли отново забравени.

Г-жо Младенска,
Като човек, ангажиран с пробле-

мите на хората с увреждания от
дълги години, аз смятам, че най-
първата задача е да забележим
“невидимите” хора на България. А
затова е необходима промяна - не
само в писаните норми, но и в отно-

шението на обществото като цяло.
Затова предложенията на

НДСВ за подобряване на живота
на хората с увреждания са:

- По-достъпна среда - архитек-
турна и транспортна.

- Представителство на хората
с увреждания в законодателната
и изпълнителната власт, в граж-
данските контролни органи. За
да могат проблемите на хората с
увреждания да бъдат чути.

- Не само обществените, но и
жилищните сгради да са приго-
дени за хора с увреждания (ми-
нимални размери на асансьори-
те, за да позволяват ползване
от хора с инвалидни колички).

- Данъчни облекчения за ра-
ботодатели, които наемат на ра-
бота човек с увреждане.

- Равен достъп на децата с
увреждания до масовите учили-
ща и до спортните зали.

- Разширяване на възмож-
ностите за достъпно образова-
ние, най-вече в университети-
те.

- Развитие на социалните
услуги за хора с увреждания.

- Въвеждане на по-големи
стимули за приемни родители
на деца с увреждания и за по-
пуляризиране на приемната
грижа за деца в неравностой-

но положение.
- Осигуряване на повече защи-

тени жилища.
Оставам на разположение за

Вашите предложения.

С уважение:
Христина Христова

Председател на НДСВ
и бивш социален министър
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Обявяван е и конкурс за консултант, който да напи-

ше програма за развитие на газификацията, но проце-
дурата се проваля, тъй като нито една от подалите
заявки за участие фирми не отговаря на предварител-
но зададените условия. Най-новата поръчка за външна
експертиза се отнася до “Изготвяне на прогнозен гори-
во-енергиен баланс с хоризонт 2030-2035 г.” (прогноз-
на стойност без ДДС 90 000 BGN, срок за получаване
на оферти или заявления за участие 19.03.2013 г.).

Друга дирекция в МИЕТ - “Енергийна ефективност и
опазване на околната среда”, отчита, че консултантът
- консорциум между португалската компания Ecosphera,
британската IT Power и българската неправителствена
организация “Черноморски регионален енергиен
център”, нает (2010 г.) да създаде Национален план за
ВЕИ, е представил некачествен документ. Същата ди-
рекция е възложила изготвянето на екологична оцен-
ка на Националния план за действие за енергията от
възобновяеми източници до 2020 г. (стойност 89 200
лв. без ДДС, дата на сключване на договора 13.04.2010
г., изпълнител: “ПОВВИК” АД).

АЕЦ “Козлодуй” ще плати 18.95 млн.лв. без ДДС на
ДЗЗД “Зона 12-30”, за да модернизира и интегрира
Националната система за ранно предупреждение и

Консултациите в енергетиката -
супердоходен бизнес

оповестяване (НСРПО) и на системите за предупреж-
дение и оповестяване на АЕЦ “Козлодуй” в рамките на
зоната за неотложни защитни мерки (ЗНЗМ), както и
изграждане на единна радиокомуникационна система
за спасителни дейности с цел подобряване на взаимо-
действието между МВР, МИЕТ, МЗ, АЕЦ, АЯР, БЕХ. Кон-
сорциумът на четирите компании - инвестиционна бан-
ка Houlihan Lokey, адвокатски дружества White & Case,
Kamburov & Partners и Entrea Capital, избран да консул-
тира отделянето на Електроенергийния системен опе-
ратор (ЕСО) от Националната електрическа компания
(НЕК), вече трябва да финализира работата си, за която
ще получи 4.3 млн. евро.

Обемът на плащанията за консултантски услуги
няма как да бъде установен достоверно, тъй като дори
МИЕТ, макар и да е задължено по закон, не публику-
ва на интернет страницата си информация за възло-
жените обществени поръчки и сключените договори.
Частните енергиини дружества пък нямат ангажимент
да го правят. За потребителите остава да се доверят
на държавния регулатор, плановите одити на Сметна-
та палата и на Агенцията за държавна финансова ин-
спекция (АДФИ), както и на механизмите за контрол,
заложени в закона за достъп до обществена инфор-
мация.

ННННН
а 20 март т.г. ДУМА
публикува отворено
писмо на Катерина
Младенска от Благоев-

В името
на децата
В името

на децата
В името

на децата
В името

на децата
В името

на децата
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Творби на проф.
Тодор Варджиев
показват в Шумен

Тодор Варджиев - един от най-
известните художници, графи-
чен дизайнер и професор в Наци-
оналната художествена акаде-
мия, ще представи колекция от
повече от 30 свои творби в
изложба по проекта “Шумен -
живият град”, който е в подкре-
па на кандидатурата на града
за Европейска столица на култу-
рата 2019. Официалното откри-
ване ще се състои на 25 март в
Регионалната библиотека “Сти-
лиян Чилингиров” от 18 ч. със
специалното присъствие на ав-
тора. Това е третата от общо
четирите изложби, посветени на
българската писменост. Освен
своята калиграфия проф. Вард-
жиев ще представи и някои
създадени от него популярни
лога на компании и институции.

Пианистът
Мачей Гжибовски
гостува във Варна

Полският пианист Мачей Гжи-
бовски ще изнесе концерт на
2 април от 19 ч. във Фестивалния
и конгресен център във Варна. Про-
явата се осъществява съвместно
с Полския институт - София. В
програмата: Шопен - десет мазур-
ки, Шимански - два етюда, Шопен
- три валса, Равел - Благородни и
сантиментални валсове, Шопен -
Полонез-фантазия op. 61. Мачей
Гжибовски е роден през 1968 г. във
Варшава, където получава и музи-
калното си образование. Участва
в най-големите музикални фести-
вали в Полша. Солист е на най-
известните симфонични оркестри
на Полша и на много камерни фор-
мации. Гастролира в Германия,
Хърватия, Украйна, Великобрита-
ния, Италия, САЩ и др. Гжибовски
е и автор на произведения за
пиано. През 2004 г., когато излиза
самостоятелният му диск с твор-
би на Бах, Берг, Шьонберг, Шиман-
ски и Микиетин, полската критика
възторжено отбелязва, че едва ли
има съвременен пианист, чието
изпълнение на Бах може да се
сравнява с неговото, граничещо с
гениалност. Рециталът му в зала
“Моцарт” в Болоня през 2005 г. е
признат за най-доброто музикал-
но събитие на десетилетието в
града. След концерта във Варна
Мачей Гжибовски ще свири на Меж-
дународния фестивал за съвремен-
на клавирна музика “ppIANISSIMO”
в София, предстоят му гастроли
в Канада и Австрия.

скулпторът-лозар

ÃÅÎÐÃÈ
ÀÏÎÑÒÎËÎÂ

а 23 март от 19 ч. може да видите
неочакваното лице на Кармен и балет
“Арабеск” в най-новия спектакъл
“Carmen collection” - копродукция на
Държавния музикален и балетен
център и Българското национално
радио, по мотиви от новелата “Кармен”
на Проспер Мериме и едноименната
опера на Жорж Бизе, съобщи за ДУМА
Мая Михайлова. Музиката е на Петър
Дундаков, хореография - Боряна Сеча-
нова, сценография и костюми - Нико-
лина Костова-Богданова.
Спектакълът “Carmen collection” е реали-
зиран с подкрепата на Andrews Fashion
Studio, STING AD, БНР и Златина Русева.

Неочакваното лице на Кармен и балет „Арабеск”

Снимка “АРАБЕСК”

Скулпторът показва снимка на
паметника на Владайския въстаник Георги Апостолов, Рисунка

Посетихме го на 19 март -
рождения му ден. Това посе-
щение беше планирано от-
давна. Оказа се обаче, че
рожденият му ден е 22 март
1923 г., във Фердинанд -
центъра на Септемврийското
въстание, признато в истори-
ята като първото антифаши-
стко. Това като че ли е обрек-
ло на темата бъдещия скулп-
тор - негови герои са въста-
ници, партизани, работници.
Той е изключван от Берков-
ската гимназия, защото в чан-
тата му намерили томче със
стиховете на Смирненски.
Тоя кротък човек цял живот
се е трудил; познава всички
дейности на селската работа
- от жътва и косене до копа-
ене и резитба на лозе - глав-
ната му слабост.

От скулптурните му рабо-
ти са известни и днес памет-
никът на Владайския въста-
ник и поп Андрей. Но също -
човекът с вързани ръце
(“Арест 1923”), с опънати
напред врат и непокорна
глава. “Не знам къде е сега”,
проговаря Апостолов. “В му-
зея на социалистическото
изкуство”, отговаря му Тодор
Коруев. Имаше копие пред
историческия музей в Монта-
на. А днес един нов вариант
украсява площада в
с. Кръстевич...

Известно време стоя пред
Националната галерия в
София. Силна работа. Ярка.
Както са повечето му творби.
Септемврийци са неговите
герои. Но също и селяните,
работници и хора на труда.
Днес има ново амплоа - пей-
зажа и къщите на с. Кръсте-
вич, в Родопите. Съпругата
му Злата е оттам. Там пре-

Константин ЕЛЕНКОВ

карват лятото, там скулп-
торът не само рисува, но
работи земята, лозето - ко-
пае го седнал!

Разтваря огромна папка с
рисунки върху картон, аква-
рели. Чудесни неща! Очите
на художника греят по дет-
ски щастливо, когато обясня-
ва какво и кое къде е рису-
вано. Кръстевич е неговото
ново вдъхновение. Иначе
корените му са в Монтана-
Фердинанд, Лопушна, Бер-
ковица. Завършил е прочу-
тата някога Берковска гим-
назия. После, през 1951 г.,

следва специалност “Скулп-
тура” при проф. Иван Фунев
в НХА “Н. Павлович”. Работи
композиции по теми и обра-
зи от революционните борби
в българската история. “Арест
1923” (НХГ, 1953), “Строител”
(награда на ОХИ, 1964), “Ап-
рилско въстание” (1968),
“Поп Андрей” (1968), “Бори-
мечката” (1969), “Поливач”
(1973); Паметници на “Вла-
дайското въстание” (1972,
във Владая), “Септемврийци”
(1973, с. Септемврийци, обл.
Монтана), “Поп Андрей”
(с. Медковец, обл. Монтана).

Носител е на държавни и
правителствени награди и
отличия.

Неговият син - Благовест
Апостолов, е безспорен май-
стор в скулптурата, признат и
от модерните си колеги. А
малкият - Йонко, е музикант с
нестандартни виждания за
музициране. Съпругата Злата
е истинско съкровище на се-
мейството, обитаващо къщата
на ул. “Благородна” 1 в Со-
фия. На тръгване кака Злата
ми даде здравец от двора - да
си отнеса нещо от този дом
на духовно богати людe.

Георги Апостолов с Илия Бешков в ръцете

Снимки АВТОРЪТ

Септемврийци и
хората на труда
са героите,
изваяни от него
през годините,
а днес
90-годишният
творец има ново
амплоа - пейзажа

Септемврийци и
хората на труда
са героите,
изваяни от него
през годините,
а днес
90-годишният
творец има ново
амплоа - пейзажа

Септемврийци и
хората на труда
са героите,
изваяни от него
през годините,
а днес
90-годишният
творец има ново
амплоа - пейзажа

Септемврийци и
хората на труда
са героите,
изваяни от него
през годините,
а днес
90-годишният
творец има ново
амплоа - пейзажа

Септемврийци и
хората на труда
са героите,
изваяни от него
през годините,
а днес
90-годишният
творец има ново
амплоа - пейзажа

ННННН

Галерия „Лоранъ” представя
произведения на Лика Янко
Галерия „Лоранъ” представя
произведения на Лика Янко
Галерия „Лоранъ” представя
произведения на Лика Янко
Галерия „Лоранъ” представя
произведения на Лика Янко
Галерия „Лоранъ” представя
произведения на Лика Янко
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рез нощта дъжд ще завали и в източните рай-
они, по-значителни ще са валежите в Цент-
рална България. До сутринта вятърът в цяла-
та страна ще се ориентира от запад-северо-

запад и ще се усили, ще нахлува студен въздух и в
планинските райони дъждът ще преминава в сняг, но
от запад валежите ще спират. Минимални температу-
ри - предимно между 1o и 6o. В София - около 1o. Днес
ще бъде много ветровито - ще духа силен, на места
в Дунавската равнина и Горнотракийската низина
бурен запад-северозападен вятър. С него ще
продължи да застудява и максималните температу-
ри ще бъдат между 5o и 10o. В София - около 5o.
Облачността ще е променлива, по-често значителна
над Северна България и източните райони. В плани-
ните ще застудее значително - на 1200 метра дневна
температура около минус 1o, на 2000 метра - минус
8o. Ще духа бурен северозападен вятър. Облачност-
та ще бъде значителна, ще превалява сняг, по-съще-
ствено в сутрешните часове и над планините в Из-
точна България.

П Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
1.95583

USD
1,44342

GBP
2,28218

CHF
1,58469

ВАЛУТНИ КУРСОВЕ

През следващите два дни предстои затопляне наПрез следващите два дни предстои затопляне наПрез следващите два дни предстои затопляне наПрез следващите два дни предстои затопляне наПрез следващите два дни предстои затопляне на
времето, макар и краткотрайно. В съботавремето, макар и краткотрайно. В съботавремето, макар и краткотрайно. В съботавремето, макар и краткотрайно. В съботавремето, макар и краткотрайно. В събота
вятърът ще отслабне до умерен. Облачносттавятърът ще отслабне до умерен. Облачносттавятърът ще отслабне до умерен. Облачносттавятърът ще отслабне до умерен. Облачносттавятърът ще отслабне до умерен. Облачността
бързо ще намалее и над по-голямата част отбързо ще намалее и над по-голямата част отбързо ще намалее и над по-голямата част отбързо ще намалее и над по-голямата част отбързо ще намалее и над по-голямата част от
страната ще преобладава слънчево време. Ми-страната ще преобладава слънчево време. Ми-страната ще преобладава слънчево време. Ми-страната ще преобладава слънчево време. Ми-страната ще преобладава слънчево време. Ми-
нималните температури ще са между минус 5нималните температури ще са между минус 5нималните температури ще са между минус 5нималните температури ще са между минус 5нималните температури ще са между минус 5o

и 0и 0и 0и 0и 0o, а максималните между 7, а максималните между 7, а максималните между 7, а максималните между 7, а максималните между 7o и 12 и 12 и 12 и 12 и 12o. В неделя. В неделя. В неделя. В неделя. В неделя
облачността, предимно средна и висока, ще сеоблачността, предимно средна и висока, ще сеоблачността, предимно средна и висока, ще сеоблачността, предимно средна и висока, ще сеоблачността, предимно средна и висока, ще се
увеличи, без валежи. Вятърът ще отслабне ощеувеличи, без валежи. Вятърът ще отслабне ощеувеличи, без валежи. Вятърът ще отслабне ощеувеличи, без валежи. Вятърът ще отслабне ощеувеличи, без валежи. Вятърът ще отслабне още
и ще стихне.и ще стихне.и ще стихне.и ще стихне.и ще стихне.
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4°/9°4°/9°4°/9°4°/9°4°/9°

“≈À≈÷
œÓ‚Â˜Â ÏËÒÎÂÚÂ
Á‡ ÒÂ·Â ÒË, ‰Û-
„ËÚÂ ˘Â Ò˙ÛÏÂˇÚ
‰‡ ÒÂ ÔÓ„ËÊ‡Ú Á‡

Œ¬≈Õ
ƒÌÂÒ ‡Ì„‡ÊË‡ÌÂ-
ÚÓ ‚Ë Ò ˜ÛÊ‰Ë
ÔÓ·ÎÂÏË ˘Â ‚Ë
Ì‡ÚÓ‚‡Ë, ÌÓ Ë

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
»ÁÌÂÌ‡‰‡ÈÚÂ Î˛-
·ËÏËÚÂ ıÓ‡ ÔË-
ˇÚÌÓ. ¿Ï·ËˆËÓÁÌË-
ÚÂ ÔÓÙÂÒËÓÌ‡ÎÌË

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
¬ÌËÏ‡ÌËÂÚÓ Ì‡
ÏÌÓÁËÌ‡ ÓÚ ‚‡Ò ˘Â
Â ÔË‚ÎÂ˜ÂÌÓ ÓÚ
ÌÓ‚Ë ËÌÚÂÂÒÌË

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
ÃÌÓÁËÌ‡ ÓÚ ‚‡Ò ˘Â
ÔÓÒ‚ÂÚˇÚ ‚ÂÏÂ Ì‡
‰ÓÏ‡ Ë ·ÎËÁÍËÚÂ
ÒË. –ÂÏÓÌÚÌË ‰ÂÈ-

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
—˙‰·‡Ú‡ ÒÂ „ËÊË
Á‡ ‚‡Ò Ë Â ‚˙ÁÏÓÊ-
ÌÓ ‰‡ ÓÒÚ‡ÌÂÚÂ
ËÁÌÂÌ‡‰‡ÌË ÓÚ

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
‘ËÌ‡ÌÒËÚÂ ‚Ë ÒÂ
ÒÚ‡·ËÎËÁË‡ Ú .
“Û‰ÌÓÒÚË, ÔÓÓ‰Â-
ÌË ÓÚ ‚ËÒÓÍËÚÂ

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
ÃÓÊÂÚÂ ‰‡ ÔÓÂÏÂ-
ÚÂ ÏÌÓ„Ó ‡Ì„‡ÊË-
ÏÂÌÚË, ‚ˇ‚‡ÈÍË
‚˙‚ ‚˙ÁÏÓÊÌÓÒÚË-

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
ƒÂÌˇÚ Â ÔÂ‰Ì‡Á-
Ì‡˜ÂÌ Â‰ËÌÒÚ‚ÂÌÓ
Á‡ ‡‰ÓÒÚÌË ‚˙ÎÌÂ-
ÌËˇ. ƒÛ„Ë ÓÚ ‚‡Ò

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
¡ÎËÁÍËÚÂ ˘Â ‚Ë
Ò˙Á‰‡‰‡Ú ÔÓ‰ıÓ-
‰ˇ˘‡ ‡ÚÏÓÒÙÂ-
‡, ‚ ÍÓˇÚÓ ‰‡

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

Ì‡Í‡‡ ‰‡ ÒÂ ÔÓ˜Û‚ÒÚ‚‡ÚÂ
‰Ó‚ÓÎÌË.

ÌÓÒÚË Ò˙˘Ó ÏÓÊÂ ‰‡ ‚Ë Í‡‡Ú
‰‡ ÓÒÚ‡ÌÂÚÂ ‚Í˙˘Ë.

ˆÂÎË, ÍÓËÚÓ ÒÚÂ ÒË ÔÓÒÚ‡‚ËÎË,
˘Â ·˙‰‡Ú ÔÂÓ‰ÓÎÂÌË.

ÚÂ ÒË. ŸÂ ÒÂ ÒÔ‡‚ËÚÂ, ·ÂÁ ‰‡
ÒÂ ÔÂÚÓ‚‡‚‡ÚÂ ËÁÎË¯ÌÓ.

ÔÎ‡ÌÓ‚Â ˘Â ‚Ë ÓÒË„ÛˇÚ ÏÌÓ„Ó
‰ËÌ‡ÏË˜Ì‡ ‡·ÓÚ‡.

‰ÂÎÓ‚Ó ÔÂ‰ÎÓÊÂÌËÂ, ÍÓÂÚÓ
ÔÓÎÛ˜‡‚‡ÚÂ.

˘Â ÔÂ‚˙Ì‡Ú ÌÓ‚Ó Á‡ÔÓÁÌ‡Ì-
ÒÚ‚Ó ‚ ÔÂÒÔÂÍÚË‚Ì‡ ‚˙ÁÍ‡.

ÒË ÔÓ˜ËÌÂÚÂ Ë ‡ÁÚÓ‚‡ËÚÂ
ÓÚ ÒÚÂÒ‡.

¬ŒƒŒÀ≈…
ÕÂ˘‡Ú‡, ÍÓËÚÓ
ÔÎ‡ÌË‡ÚÂ Á‡ ÒÂ·Â
ÒË, „Ë Ì‡Ô‡‚ÂÚÂ
ÔËÓËÚÂÚÌË Ë

ÒÎÂ‰‚‡ÈÚÂ Ô˙‚ÓÌ‡˜‡ÎÌËÚÂ ÒË
ÔÎ‡ÌÓ‚Â.

 Œ«»–Œ√
ŸÂ Ú˙ÒËÚÂ ÍÓÏ-
Ô‡ÌËˇÚ‡ Ì‡ ÔË-
ˇÚÂÎË, Ò ÍÓËÚÓ ‰‡
ÒÔÓ‰ÂÎËÚÂ ÚÂ‚Ó-

„ËÚÂ Ë ‚˙ÎÌÂÌËˇÚ‡ ÒË ÓÚ
ÔÓÒÎÂ‰ÌËÚÂ ‰ÌË.

ÌÛÊ‰ËÚÂ ÒË. “ˇ·‚‡ ‚Ë ÒÔÓ-
ÍÓÈÒÚ‚ËÂ.

����� �����
�����
����� �����

�����

�����
�����

Купонджийки

Филмите до 28 март

Cinema City (тел.: 02 929 29 29); Cineplex (тел.: 02 964 30 07); Арена The Mall (бул. “Цариградско шосе”
115); Арена Запад (тел.: 02 812 77 00); Арена Младост (тел.: 02 817 97 00); Mtel IMAX (тел.: 02 929 29 29),
Арена Deluxe - бул. “България 69”, Bulgaria Mall;

Джак, убиецът
на великани

◊ÂÚËË ÓÚÂ„˜ÂÌË ÓÚ ÊË‚ÓÚ‡ Ë ÌÂÔË-
ÎË˜ÌÓ ÒÂÍÒ‡ÔËÎÌË ÍÓÎÂÊ‡ÌÍË Ò‡ Â¯ËÎË
‰‡ ÙËÌ‡ÌÒË‡Ú ÔÓÎÂÚÌ‡Ú‡ ÒË ‚‡Í‡ÌˆËˇ Ò
Ó·Ë Ì‡ ÂÒÚÓ‡ÌÚ Á‡ ·˙ÁÓ ı‡ÌÂÌÂ.
¡˙Á Ò·Î˙Ò˙Í Ò ·ÎËÁÍËˇ ‡ÂÒÚ Á‡ÔÓÁÌ‡‚‡
ÍÛÔÓÌ‰ÊËÈÍËÚÂ Ò ‡Ô˙‡ ≈ÈÎË˙Ì, ÍÓÈÚÓ
ÔÎ‡˘‡ „‡‡ÌˆËˇÚ‡ ËÏ Ë Ó·Â˘‡‚‡, ˜Â ˘Â
ËÏ ÓÒË„ÛË ‚ÒË˜ÍËÚÂ ‡‰ÂÌ‡ÎËÌÓ‚Ë ÔÂ-
ÊË‚ˇ‚‡ÌËˇ, Á‡ ÍÓËÚÓ ÏÂ˜Ú‡ˇÚ...

ƒÊ‡Í Ë ÌÂ„Ó‚ÓÚÓ Ï‡„Ë˜ÂÒÍÓ ·Ó·ÂÌÓ
Á˙ÌÓ ÓÚ‚‡ˇÚ ÔÓıÓ‰ ÏÂÊ‰Û Ò‚ÂÚ‡ Ì‡ ‚ÂÎË-
Í‡ÌËÚÂ Ë ÚÓÁË Ì‡ ıÓ‡Ú‡, ÍÓÂÚÓ ‡ÁÔ‡Î‚‡
ÓÚÌÓ‚Ó ‰Â‚Ì‡ ‚ÓÈÌ‡. Õ‡ÒÂ‰ ÂÔË˜ÌËÚÂ
Ï‡ÒÓ‚ÍË Ì‡ Ì‡¯Ëˇ „ÂÓÈ ÏÛ ÒÂ Ì‡Î‡„‡ ‰‡
ÒÔ‡ÒË ÔËÍÎ˛˜ÂÌÒÍË Ì‡ÒÚÓÂÌ‡ ÔËÌˆÂÒ‡ Ò
ÔÓÏÓ˘Ú‡ Ì‡ ÍÓÎÓËÚÂÌ „ÂÓÈ. ÃÂÊ‰Û‚Â-
ÏÂÌÌÓ ‚ÂÎËÍ‡ÌËÚÂ, ÔÂ‰‚ÓÊ‰‡ÌË ÓÚ ‰‚Û„Î‡-
‚Ëˇ ‘‡Î˙Ì, ÒÂ ÓÔËÚ‚‡Ú ‰‡ Á‡‚Î‡‰ÂˇÚ ÁÂÏËÚÂ
Ì‡ Í‡Î ¡‡ÏÛÂÎ. ÕÓ Ì‡Í‡ˇ, ‡Á·Ë‡ ÒÂ,
‚ÒË˜ÍÓ Á‡‚˙¯‚‡ ˘‡ÒÚÎË‚Ó.

Трябва ти
единствено любов

Cinema City 14:40, 19:40, 22:00

Cinema City 14:10, 16:10, 18:10,
20:10, 22:10; Арена Deluxe 12:30,
14:50, 17:00, 19:00, 21:15; Арена The
Mall 12:30, 14:40, 16:40, 18:40, 20:45,
22:50; Арена Запад 13:00, 15:15,
17:20, 19:30, 21:30; Арена Младост
13:00, 15:15, 17:20, 19:30, 21:30

Cinema City 13:20, 14:30, 15:40, 16:50,
18:00, 19:10, 20:20, 21:30, 22:40; Аре-
на Deluxe 11:00, 12:00, 13:20, 14:20,
15:40, 16:45, 18:00, 19:10, 20:20, 21:00,
22:40; Арена The Mall 11:00, 12:10,
13:20, 14:30, 15:40, 16:50, 18:00, 19:10,
20:20, 21:30, 22:40; Арена Запад 11:30,
12:40, 13:50, 15:00, 16:10, 17:20, 18:30,
19:40, 20:50, 22:00, 23:10; Арена Мла-
дост 11:30, 12:40, 13:50, 15:00, 16:10,
17:20, 18:30, 19:40, 20:50, 22:00, 23:10

‘ËÎÏ˙Ú ÌÂÏËÌÛÂÏÓ ÔÂ‰ËÁ‚ËÍ‚‡ ÛÒÏË‚-
Í‡. ÕÂ ·ÛÂÌ ÒÏˇı, ‡ ÔËˇÚÌ‡ ÚÓÔÎËÌ‡. ¬
ÌÂ„Ó ˘Â Ì‡ÏÂËÚÂ Ï‡ÎÍÓ ÓÚ ÓÏ‡Ì‡ Ì‡ –ÂÈ
 ÎÛÛÌ ìŒÚË‚‡ Â‰Ì‡ ÊÂÌ‡ ÔË ÎÂÍ‡ˇî, Ï‡ÎÍÓ
ÓÚ Û‰Ë‡Î˙ÌÓ‚ÒÍËÚÂ ËÓÌËË Ì‡ Ò˙‰·‡Ú‡, ÔÓ‰-
ÌÂÒÂÌË ‡ÔÂÚËÚÌÓ Ë Ò˙Ò Á‡Í‡˜Í‡, Ï‡ÎÍÓ ÓÚ
ÍÎË¯ÂÚ‡Ú‡ Á‡ »Ú‡ÎËˇ Ë Ï‡ÎÍÓ ‰Ê‡ÁÓ‚‡ ÂÒÚÂ-
ÚËÍ‡. ¬ÒË˜ÍÓ ÚÓ‚‡ Â Ì‡Ô‡‚ÂÌÓ ÔÓ Â‚ÓÔÂÈ-
ÒÍË ˜ËÒÚÓ Ë ÌÂÔËÌÛ‰ÂÌÓ, ‡ ÂÁÛÎÚ‡Ú˙Ú Â
ÛÏÌ‡ ÓÏ‡ÌÚË˜Ì‡ ÍÓÏÂ‰Ëˇ. —˛ÊÂÚ˙Ú Ì‡Í‡Ú-
ÍÓ: ÔÂÊË‚ˇÎ‡Ú‡ ‡Í Ì‡ „˙‰‡Ú‡ »‰‡ Á‡‚‡‚‡
Ï˙Ê‡ ÒË Ò Î˛·Ó‚ÌËˆ‡ ‚Í˙˘Ë, ‰ÌË ÔÂ‰Ë
Ò‚‡Ú·‡Ú‡ Ì‡ ‰˙˘Âˇ ËÏ ‚ »Ú‡ÎËˇ. »‰‡ Á‡ÏË-
Ì‡‚‡ Á‡ —ÓÂÌÚÓ Ò‡Ï‡, ÌÓ ËÏ‡ ìÍ˙ÒÏÂÚ‡î ‰‡
ÒÂ ·Î˙ÒÌÂ ‚ ÍÓÎ‡Ú‡ Ì‡ ·‡˘‡Ú‡ Ì‡ ÊÂÌËı‡
‘ËÎËÔ. œ˙‚ÓÌ‡˜‡ÎÌ‡Ú‡ ‡ÌÚËÔ‡ÚËˇ ÔÂ‰ÒÚÓË
‰‡ ÒÂ ÔÂ‚˙ÌÂ ‚ ÌÂ˘Ó ‰‡ÎÂ˜ ÔÓ-ÒÎ‡‰ÍÓ.

ПРЕМИЕРИ

Á‡ÌËÏ‡ÌËˇ - ÔÓÙÂÒËÓÌ‡ÎÌË
ËÎË ÎË˜ÌË.
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Концертите от програ-
мата за деца и родители
“Фортисимо фамилия”
продължават с представя-
не на инструмента,
превърнал се в междуна-
роден знак на пощенски-
те услуги - валдхорната. Тя
влиза в групата на медни-
те духови, а в буквален
превод от немски името й
означава “горски рог”.

Ани Пападопулу е ак-
трисата, която ще се вклю-
чи в горската приказка,
подготвена за 23 март от
11 и 12.30 ч. и 24 март от

Спектакълът “Крал Лир” на режисьора Стайко Мур-
джев ще се играе на пловдивска сцена и ще бъде
пряко излъчван в театър “София” на 25 март. Интер-
активното събитие се случва за първи път у нас, бла-
годарение на съвместните усилия на Драматичен
театър - Пловдив, и продуцентска къща “Артишок”.
Преди представлението във фоайето на театър “Со-
фия” ще се открие фотоизложбата “Крал Лир” на Ге-
орги Вачев с портретни снимки от репетициите на
спектакъла, в който участва и актьорът-фотограф.

Само два дни преди Международния ден на театъ-
ра - 27 март, интерактивният спектакъл ще срещ-
не по едно и също време софийската и плов-
дивската публика с великолепната актьорска
игра на Явор Бахаров, Христо Пъдев, Анаста-
сия Лютова, Троян Гогов, Стефан Попов, Ивай-
ло Христов, Петър Тосков, Тодор Генов и Сто-
ян Алексиев, който влиза в ролята на шекспи-
ровия герой Крал Лир. Ексклузивно за нашите
географски ширини - театърът и киното ще се
слеят в хармонична симбиоза. Актьорите в
“Крал Лир” се справят еднакво добре както на

театралната сцена, така и на малкия екран.
Идейните организатори на съби-

тието обещават “различният театър”,
който е изключително популярен на
лондонска сцена, да се превърне в
практика и у нас.

ПРИКАЗКИ ЗА ВАЛДХОРНА
РАЗКАЗВАТ
Ани ПападопулуАни ПападопулуАни ПападопулуАни ПападопулуАни Пападопулу

Красимир
Костадинов
Красимир
Костадинов
Красимир
Костадинов
Красимир
Костадинов
Красимир
Костадинов

Спектаклите
в събота и
неделя ще
дирижира
маестро
Максим
Ешкенази

Ани Пападопулу Красимир Костадинов

Снимки “ФОРТИСИМО ФАМИЛИЯ”

16 ч. в камерна зала
“България”. Красимир Ко-
стадинов е солист-валд-
хорнист в Софийската
филхармония. Получил е
музикалното си образова-
ние у нас и в Германия, а
след това натрупва опит
като солист на Белград-
ската филхармония, Ман-
хаймската филхармония,
както и като първа валд-
хорна в Есенската филхар-
мония. Красимир е носи-
тел на редица награди, а
също така е и един от
създателите на ансамбъ-

ла, съставен само от духо-
ви инструменти - “Mr.
Brass”. “Валдхорната се е
появила първо като горски
рог, по-късно изобретяват
онази малката, която из-
ползвали пощальоните.
Сигнал на валдхорна обя-
вявал начало и край на
лов, нещо подобно се
вижда и във “Властелинът
на пръстените”. Звукът на
инструмента бил един вид
език, на който ловци и
стрелци се разбирали”,
разказва Красимир.

В програмата влизат
както класически произве-
дения от Моцарт, Щраус и
други композитори, така и
филмова музика от “Глади-
атор” и още успешни холи-
вудски продукции. За пръв
път в България ще бъде
изпълнена и темата от
филма “Мисията невъзмож-
на”, аранжирана от Владо
Джамбазов за корнов сек-
стет. Сценарият е горска
приказка, написана от Рос-
тислава Генчева.

Водеща на “Приказки
за валдхорна” е Ани Па-
падопулу, актриса от тру-
пата на Народния театър.

Освен в десетките успеш-
ни драматични пре-
въплъщения, неотдавна
видяхме Ани и в комедий-
но амплоа - ролята на
Роксана в пиесата “Сира-
но дьо Бержерак”, поста-
вена от Теди Москов. По-
зната е с участията си в
най-позитивния български
филм в последните годи-
ни - “Светът е голям и спа-
сение дебне отвсякъде”,
както и в “Мисия Лондон”.

Оркестъра на Софий-
ската филхармония ще
дирижира маестро Мак-
сим Ешкенази. Именно той
е идейният създател на
семейство “Фортисимо”
(“Фортисимо фест”, “Фор-
тисимо клас” и “Фортиси-
мо фамилия”), а “Приказки
за валдхорна” е първият
концерт от настоящата
програма, в който се
включва като диригент.

Седмица след “При-
казки за валдхорна” - на
30 март от 11 ч., ще се
състои и семинарът “Дете-
то и музиката”, той е без-
платен след регистрация
на www.fortissimofamily-
es2003.eventbrite.com . Фо-

кусът ще бъде поставен
върху музиката и какво тя
дава на децата, какво
възпитава. Ще се дискути-
рат темите “Моцарт ефект”,
“Двете лица на детето: де-
тето - обект на наблюде-
ние, и детето - изследова-
тел, детектив, което зада-
ва въпроси и изобретява
отговори”, “Посоки за раз-
витие на музикалното об-
разование в България” и
др. Специални гости са
Максим Ешкенази, проф.
Елисавета Вълчинова-
Чендова (д.н., музиколог,

департамент “Музика” на
НБУ и сектор “Музика” в
Института за изследване
на изкуствата - БАН), как-
то и д-р Весела Банова
(психоаналитик, предсе-
дател на сдружение “Дете
и Пространство”).

Всички събития от про-
грамата “Фортисимо фа-
милия” се случват с под-
крепата на фондация
“Америка за България”.
Билетите са по 5 лв. (за
деца) и 7 лв. (за възраст-
ни), научи ДУМА от Биля-
на Славейкова.

Националният фолклорен ансамбъл
“Българе” ще отпразнува 10 години от
дебюта на първия си спектакъл “Това е
България” с благотворителна кауза. На
концерт на 2 април от 19 ч. в зала 1 на
НДК ще се събират средства за болни-
те от булозна eпидермолиза, научи
ДУМА от Ралица Досева, пиарка на ан-
самбъл “Българе”.

„Българе” празнува 10-годишнината си с благотворителна кауза
Ансамбъл “Българе”, Лайънс клуб

“Свети Йоан” и “Свети Иван Рилски” обе-
диняват сили, за да направят възможно
подпомагането на страдащите от булоз-
на епидермолиза. Това е рядко заболя-
ване. Понеже кожата е уязвима като
крилце на пеперуда, често наричат бол-
ните “пеперудени деца”. Събраните от
продажбата на билети пари ще бъдат

дарени на пациентската организация
“ДЕБРА България”, която защитава ин-
тересите и правата на хората с булозна
епидермолиза в страната.

На 3 април 2003 г., точно преди 10
години, в зала 1 на НДК над 5000 зри-
тели съпреживяват магията на българ-
ската народна музика и танц с премие-
рата на дебютния танцов спектакъл на

ансамбъла - “Това е България”. Създа-
ден и поднесен по съвременен начин,
той пресъздава българската история,
традиции и фолклор. Сценарият, хорео-
графията и режисурата са на Христо
Димитров - създател и продуцент на
ансамбъла, музиката е на проф. Милчо
Василев. Спектакълът е изигран повече
от 550 пъти в България и в чужбина.

„Руската филхармония“ - с нов
солист за концерта на 25 март

Александър Синчук
ще бъде солист на
“Руската филхармония”
на концерта в София
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Симфоничният оркестър на Москва “Руската фил-
хармония”, който ще изнесе концерт в рамките на
Европейския музикален фестивал на 25 март, ще свири
с младия пианист Александър Синчук. Поради здраво-
словни причини солистката Пламена Мангова няма да
участва в концерта. Програмата остава без промени -
Концерт за пиано и оркестър 2 от С. Рахманинов и
Симфонична сюита “Шехеразада” от Н. Римски-Корса-
ков. Александър Синчук е роден през 1988 г. в  Наход-
ка. Възпитаник е на Централното музикално училище
в Москва. Носител е на първи награди от конкурсите
във Владивосток и “Мария Юдина” в Петербург. През
2009 г. печели първа награда на Международния кла-
вирен конкурс “Рахманинов” в Москва. Изнасял е
солов рецитал в Карнеги хол с творби от Скрябин,
Чайковски, Прокофиев и Рахманинов. През 2010 г.
взема участие като солист в голямо турне в САЩ на
Държавния радио-симфоничен оркестър, Москва.

Симфоничният оркестър на Москва пристига в
София от Русе, където предишната вечер ще вземе
участие в международния фестивал “Мартенски му-
зикални дни”. Музикантите ще опитат специалите-
ти от българската кухня, преди да репетират в
зала “България”. Концертът е от 19.30 ч. и
билетите са почти изчерпани.

Билети за Европейския музикален фес-
тивал може да бъдат купени от касата на
“Кантус фирмус” във фоайето на зала
“България” и оналйн на www.ticketsbg.com,
научи ДУМА от Ирена Данкова.

ГЛЕДАМЕ „КРАЛ ЛИР”
ЕДНОВРЕМЕННО
НА ДВЕ СЦЕНИ -
В ПЛОВДИВ И В СОФИЯ

Снимка ДТ�ПЛОВДИВ
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С дълбока скръб съобщаваме,
че на 19 март 2013 г. почина
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на 90 години

С ТЪГА И МНОГО ОБИЧ
СЕ ПРЕКЛАНЯМЕ

ПРЕД СВЕТЛАТА ТИ ПАМЕТ!
ПОЧИВАЙ В МИР!

Поклонението ще се състои на 22.03.2013 г.
от 12 часа в Ритуалната зала на

гробищен парк “Малашевци”, София
От семейството

ромените в статута на нацио-
налната литературна награда
“Дора Габе” ще бъдат внесени
за обсъждане на сесията на
Общинския съвет на Добрич на

Конкурс за млади литератори и
критици обявява Културният
център на Софийския универси-
тет “Св. Климент Охридски”.
Семинарът за българския съвре-
менен роман има за задача да
огледа романовата продукция в
България от последните няколко
години и да даде независими
оценки, да очертае тенденции в
развитието на този най-важен
литературен жанр. Това е особе-
но необходимо, тъй като в по-
следно време излязоха наистина
добри български романи, а за
съжаление системата от литера-
турни награди невинаги е подчи-
нена на чисто художествени
критерии, различните литературни

“Äîðà Ãàáå”
Ò ÌÓ‚Ë ËÁËÒÍ‚‡ÌËˇ Í˙Ï ÔÓÂÚÂÒËÚÂ
През септември ще стане известен третият
носител на националната литературна награда

Дана РУСЕВА и не се присъждат посмъртно. В състава
на комисията, която определя отличията,
не могат да влязат представители на ор-
ганизации, културни институти и съюзи,
които са направили номинации.

Лауреатът на националната награ-
да получава почетен знак, грамота и
премия от 2000 лева, а за носителите
на двете отличия премията е 1500 лева.
Община Добрич ще оповести процеду-
рата на сайта си на 1 май, а номинаци-
ите на творци ще се приемат до 31

август. След това предложенията ще
бъдат обсъдени от комисия с членове -
представители на администрацията и
творчески институти и сдружения, на-
значена със заповед на кмета. В също-
то време гражданите ще могат да гла-
суват за предпочитаната от тях номи-
нация в интернет, на сайта на община-
та и в електронни медии, като тази
анкета ще бъде предоставена на коми-
сията за сведение. Наградата ще бъде
връчена през септември, като събития-
та тогава ще са под патронажа на Ми-
нистерството на културата.

Първият носител на националната
литературна награда “Дора Габе” е по-
етесата Елка Няголова. През 2008 г.
бе присъдена на поетесата Лиляна
Стефанова.

Същевременно ново представление
по книгата “За нас, малките” на Дора Габе
оживява на сцената на кукления театър в
Добрич, който носи нейното име. Това ще
бъде втори прочит на произведението на
голямата поетеса, писателка, преводачка
и общественичка след спектакъла от се-
зон 1995/1996 г. Това е и втора премиера
за театъра за тази година. Първото показ-
ване пред публика бе вчера.

Спектакълът носи името “Под дъгата”.
С него се отдава почит за 125-ата го-
дишнина от рождението на Дора Габе.

Режисьорка е 22-годишната Велма Ки-
рова - едно от най-младите попълнения
на добричката куклена трупа. Тя е и уча-
стничка в представлението, заедно със
своите колеги - актрисите Бистра Боева
и Ренета Николова. 25-те персонажа от
стиховете на Дора Габе оживяват на
сцената чрез импровизационна техника
с ленти дунапрен. Интерпретатори на
героите са трима клоуни.

Очаква се над 3000 деца от целия
регион да видят постановката “Под дъга-
та”. Показаните герои в него са от 20
стихотворения - “Комари”, “Баба”, “Екс-
курзия”, “Лакомник” и др. Режисьорката
призна, че ги е избирала да са действе-
ни и театрални. Музикалното оформле-
ние също е на Велма Кирова.Сцена от спектакъла “Под дъгата”

Дора Габе

ай-големият карна-
вал в САЩ - фести-
валът “Марди Гра” в
Ню Орлиънс, гостува
в България през вто-
рата половина на

Една от най-успешните български поп групи започва своите
концерти в големите градове.  Преслава Пейчева, Ясен Велчев,
Дарин Василев - китара, Стунджи на барабани, и Кирил Кожуш-
ков - бас, са в усилена подготовка за предстоящите лайфове,
посвещавайки на публиката свои уникални авторски творби.

“Мотивирани сме от успеха на последния ни сингъл “Обичай
ме”. Получихме стотици поздравления и покани от цялата страна
да ни чуят. Това ни кара да работим в полза на българската
музика, която прогресивно расте нагоре!”, споделят музикантите.

Сред първите градове, които очакват бандата, са Русе - днес
в Max Club, и Варна - утре в клуб Vintage33, а останалите дати
предстои да бъдат обявени. Феновете, които искат да се насла-
дят на ангелския глас на Преслава, могат да видят следващите
дати, както и актуална информация на официалната страница на
групата във фейсбук www.facebook.com/te.grupa.

“ТЕ” издават, че софийската публика ще бъде изненадана от
специален акустичен концерт, чиито подробности ще споделят с
наближаването на датата.

НАЙ-ГОЛЕМИЯТ АМЕРИКАНСКИ КАРНАВАЛ
ГОСТУВА НА ПЕТ БЪЛГАРСКИ ГРАДА

во, Варна, Бургас, Пловдив и Со-
фия от 23 до 28 март, научи
ДУМА от Ива Михайлова.

Основен акцент в турнето са
концертите на оригиналната
брас формация “Паулин
брадърс”, която ще пренесе ат-
мосферата на автентичната ню-
орлеанска сцена в България.
Брас бендът на “Паулинс
брадърс” е емблематичен за му-
зикалната история на САЩ и
създава атрактивно музикално
изживяване с характерните уни-
форми на чернокожите музикан-
ти - бели ризи, черни пантало-
ни, обувки, вратовръзки и каске-
ти. Фамилният бенд е сформи-
ран от пионера “Doc” Паулин
през 20-те години на ХХ век в

родното място на джаза Ню
Орлиънс и до днес е синоним
на традиционния джаз, като
продължава да разпространява
тази култура по всички точки на
света със седемчленния си ор-
кестър. У нас братята ще свирят
с няколко от най-изявените
български джаз музиканти -
Митко Димитров (барабани),
Петър Момчев (саксофон), Ми-
хаил Йосифов (тромпет) и Вили
Стоянов (тромбон).

Преди концертите във Вели-
ко Търново, Варна, Бургас,
Пловдив и София ще има и про-
жекции на документалния филм
“Истински истории от Марди Гра”
с режисьорка, операторка и
монтажистка Блага Димитрова.
Това е третият филм на младата
авторка, която черпи вдъхнове-
ние от музиката и от 2010 г.
насам представя у нас концер-
ти, фотографски изложби и до-
кументални филми за градовете
и хората, посветили съдбата си
на музиката.

Гостите ще бъдат на 23 март
от 19,30 ч. в изложбени зали
“Рафаел Михайлов” във Велико
Търново, на 24 март от 19,30 ч.
в клуб “Цунами” във Варна, на
25 март от 19,30 ч. в театрална-
та зала на НХК в Бургас, на 26
март от 19,30 ч. в клуб “Stage
51” в Пловдив и на 28 март от 20
ч. в Централния военен клуб в
София. Входът е свободен.

Н
март с турне на автентичната
нюорлеанска брас формация
“Паулин брадърс”, документален
филм и изложба на фотографка-
та Блага Димитрова, организи-
рани в партньорство с посолст-
вото на САЩ. Турнето е част от
проекта “Истински истории от
Марди Гра” и включва концерти,
прожекции, изложби и карнава-
ли с актьори и музиканти, обле-
чени в типичните цветове и кос-
тюми, които ще пресъздадат духа
на фестивала, във Велико Търно-

Конкурс за млади автори и критици
обявява Софийският университет

гилдии остават изолирани по-
между си. Изолация има и
между онова, което се пише в
България, и литературния живот
на българската диаспора и на
емигрантските общности, посоч-
ват организаторите.
В семинара ще участват водещи
литературоведи, критици, публич-
ни фигури - преподаватели в СУ
(проф. Милена Кирова, проф.
Миглена Николчина, доц. Бойко
Пенчев, доц. Александър Кьо-
сев), а втората част от семинара
ще бъде форум за изява на
млади назависими критици - за
чийто подбор се обявява този
конкурс. Млади литератори и
критици - преподаватели, докто-

ранти, магистри, студенти до
35 г., ще имат възможност да се
включат, като подадат своето
предложение за участие
до 10 април на адреса
на Културния център
seminar.bg.roman@gmail.com. То
трябва да включва темата на
доклада, резюме от 300 думи,
както и кратка библиография по
проблема. В резюмето да бъдат
посочени българските съвремен-
ни романи, които ще бъдат във
фокуса на изследването. До-
кладът може да се спира кон-
кретно на някои от романите,
публикувани след 2000 г., или да
предложи по-обща историко-
теоретична перспектива.

дом от Добруджа. Наградата се
присъжда на всеки пет години,
през септември ще стане изве-
стен третият й носител.

“Промените в статута са
няколко. Литературната награ-
да вече може да бъде
съпътствана от само две отли-
чия - за принос в научното
изследване и популяризиране
на творчеството на Дора Габе
и за принос в превода на худо-
жествени произведения. Досе-
га се връчваха повече от две
придружаващи наградата от-
личия” - добавя Койчева.

Нов момент в статута е, че
наградите не може да се поде-
лят между две или повече фи-
зически или юридически лица

“Паулин брадърс”

П
26 март, съобщи зам.-кметът Камелия Кой-
чева. Престижното отличие бе учредено
през 2002 г. и бе връчено за първи път
през 2003 г. по повод 115-ата годишнина
от рождението на голямата поетеса, ро-

Група „ТЕ” с клубни
концерти за първа пролет
Група „ТЕ” с клубни
концерти за първа пролет
Група „ТЕ” с клубни
концерти за първа пролет
Група „ТЕ” с клубни
концерти за първа пролет
Група „ТЕ” с клубни
концерти за първа пролет

Снимка АРХИВ НА ГРУПАТА
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АМЕРИКАНЦИТЕ
РАЗРАБОТИХА
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Женски батальон от Бразилските въоръжени сили...

Обективът не се шегува

Страница на Желязко ТЕНЧЕВ

В РУСИЯ:

Военните ще купят
50 Як-130 за 10 години

М

Снимки МИНИСТЕРСТВОТО
НА ОТБРАНАТА НА РУСИЯ

Як-130До 2017 г. ВВС
на Русия трябва
да  получат
65 нови машини

инистерството на
отбраната на Ру-
сия e пристъпило
към формиране на
новата държавна

програма за въоръжаване на
Русия за 2016-2025 г. и
първите договорености по
нея вече са постигнати. Как-
то пише в. «Коммерсантъ»,
като цитира източник от апа-
рата на министъра на отбра-
ната на Русия Сергей Шой-
гу, в рамките на новата
държавна програма военно-
то ведомство има намерение
да придобие 50 нови учеб-
но-бойни самолета Як-130.
Предполага се, че стойност-
та на покупката на самоле-
тите ще излезе на министер-
ството 23 милиарда рубли.
Принципна договореност с
Обединената авиостроител-

на корпорация за доставка-
та на Як-130 вече е постиг-
ната. Сглобяването на само-
летите ще се води в Иркут-
ския авиостроителен завод.
По думите на източника на
вестника от щаба на ВВС на
Русия на военните е нужно
голямо количество учебни
самолети, за да може изця-
ло да окомплектоват с тях
авиационните училища.
Съгласно действащата
държавна програма за
въоръжаване за 2011-2020
г., чиито параметри бяха

обнародвани в началото на
2011 г., ВВС на Русия трябва
да получат до 2017 г. полу-
чат 65 нови Як-130. През
последните две години кон-
трактите за доставката на
тези самолети се сключваха
със закъснения и трудно за-
ради споровете за цената
между Министерството на
отбраната и авиопроизводи-
телите. Първото настояваше
за намаляване на цената, а
вторите  за нейното повиша-
ване с 15 процента. Първите
55 самолета Министерството

на отбраната на Русия придо-
би през декември 2011 г. Су-
мата по сделката не бе назо-
вана, но по-рано за закупува-
нето на 65 Як-130 Александър
Зелин, заемащ тогава поста
главнокомандващ ВВС, я оце-
ни на 30 милиарда рубли. Как-
то отбелязва «Коммерсантъ»,
в хода на преговорите военни-
те изискаха да се намали
стойността на един Як-130 от
462 до 444 милиона рубли и
накрая се сдобиха с подпис-
ване на съглашенията на сво-
ите условия.

Постъпването на Як-130
във войските започва през
2012 г. Самолетът, разработен
през 90-те години, в началото
на 2000 г. бе избран в каче-
ството на базов за подготов-
ката на летците от ВВС на
Русия. Учебно-бойният само-
лет изпълнява полети на ви-
сочина до 12,5 хиляди метра
със скорост до 1050 километра
в час и може да измине до
1850 километра. Як-130 има
шест точки на подкачване за
различно въоръжение.

В ПОДМОСКОВИЕТО
СЪЗДАВАТ ЦЕНТЪР ЗА
СПЕЦИАЛНИ ОПЕРАЦИИ атското министерство на отбраната е възобновило

търга за доставката на 30 изтребителя, които в съста-
ва на ВВС трябва да заменят остарелите F-16 Fighting
Falcon, съобщава Defense News. Покани за участие в

конкурса са получили американските компании Boeing и
Lockheed Martin, шведската Saab и европейският консорци-
ум Eurofighter. Търгът за доставка на бойните самолети, обя-
вен през 2007 г., бе преостановен през 2010 г. заради ряз-
кото влошаване
на икономичес-
ката ситуациия
в Европа. Пока-
нените компа-
нии, както се
очаква, ще
предложат на
конкурса изтре-
бители F/A-18E/
F Super Hornet,
F-35 Lightning II,
JAS 39 Gripen
NG и Typhoon.
Съгласно изяв-
ление на дат-
ското военно ведомство, Eurofighter може да се върне в търга,
ако пожелае.

Европейският консорциум доброволно напусна търга
през 2007 г., обявявайки, че конкурсът се провежда при
неизгодни за участниците условия. Сега от консорциума
Eurofighter обявиха, че приемат поканата на датското военно
ведомство и че компанията ще вземе участие в търга, като
интересите му ще бъдат представлявани от компанията
EADS, контролираща 46% от неговите акции. Очаква се по-
бедителят от конкурса да бъде обявен в средата на 2015 г.,
като сроковете за сключване на контракта и доставките на
новите самолети засега не се уточняват. Имащите още ре-
сурс истребители F-16 позволява те да бъдат експлоатирани
най-малко до 2020-2024 г.

В подмосков-
ското селище
Кубинка-2 за-
почна създава-
нето на Център
със специално
назначение към
Министерството
на отбраната на
Русия, съобщава
«Интерфакс»,
цитирайки из-
точник от руски-
те силови струк-
тури. През служ-
ба в центъра ще
преминават около 500 спецназовци. Съгласно действащия
график формирането на Центъра със специално назначение
ще завърши в края на годината. В Кубинка-2 ще преминават
допълнителна подготовка по специална програма младшият
команден състав на групите със специално назначение към
военните окръзи и флотовете. За строителство на служебни
жилища за преминаващите подготовката е планирано да се
похарчат около 700 милиона рубли. Новият център ще бъде
подчинен пряко на Командването на силите за специални
операции към Министерството на отбраната на Русия. По
думите на началника на Генералния щаб на Въоръжените
сили на Русия генерал от армията Валерий Герасимов фор-
мирането на командването вече е завършено. То е произве-
дено на основата на успешния опит на «водещите държави
в света» във военните конфликти на XXI в. В състава на Силите
за спецоперации на Русия освен подразделенията на Мини-
стерството на отбраната влизат също спецназовците от ФСБ,
Министерството на вътрешните работи, Федералната служба
за охрана, Федералната служба за изпълнение на наказани-
ята и Федералната служба по контрол на наркотиците.

CHIMP

нженерите от американския
университет Карнеги-Мелън
(Carnegie Mellon University, CMU)
са разработили нов тип робот по
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поръчка на Управлението за перспек-
тивни изследователски проекти към
Пентагона (DARPA). Както се съобща-
ва в прессъобщение на CMU, новият
човекоподобен робот (андроид) CHIMP
има четири крайника и се придвижва
с помощта на вериги.

Веригите с гумено покритие са
разположени на всеки от крайниците
на CHIMP (съ-
кращение от
C M U
H i g h l y
Intelligent
M o b i l e
P l a t -
form),
к а т о
н а -
з в а -
н и е
то мо-
же да се
преведе
к а т о
« ш и м -
панзе».
С по-
мощта на веригите, както се отбеляз-
ва в прессъобщението, роботът може
да се придвижва по различни разка-
ляни и неравни повърхности. По
поръчка на DARPA Националният
инженерен център по робототехника
(National Robotics Engineering Center,
NREC) към университета Карнеги-
Мелън разработва програмно обез-
печаване за робота CHIMP.

Той ще се управлява дистанцион-
но, като с помощта това програмно
обезпечаване на CHIMP, което ще
създава в процесора на робота трииз-
мерно изображение
на окръжаващото
пространство, ще
помогне на анд-
роида да избяг-
ва сблъсквания с
препятствия, да
пази равнове-
сие и да се из-
бягнат повреди.
Разработката
на робота се
води в рамките
на проекта на
DARPA Robotics
Challenge (DRC), който работи по
създаването на роботи за изпълнява-
не на опасни и трудоемки задачи в
опасна за човека среда (за пример
при ликвидиране на аварии на ядрени
обекти). Такива роботи трябва да уме-
ят да се качват по стълби и да могат
да управляват транспортни средства.

Както е показано на сайта на
DARPA, освен CHIMP в конкурса на
DRC участват няколко робота, повече-
то от които по външност наподобяват
човек. По информация на CMU краят
на конкурса на DRC ще бъде през
2014 г., като победителят ще получи
два милиона долара.

Фрегатата
„Бенбу”

КИТАЙ СЕ ВЪОРЪЖИ
С НОВА ФРЕГАТА СТЕЛТ
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тата в състава на флота се състояла в Чжоушан в провинция Чжецзян на изток в Китай.
Дължината на кораба е 95,5 метра, ширината 11,6 метра, а газенето - 4,4 метра.
Фрегатата развива скорост до 28 възела, а далечината на нейния ход е около две
хиляди мили. Корабът е въоръжен с две пускови установки за противокорабни ракети
YJ-83, зенитни комплекса FL-3000N, 76-милиметрова артиллерийска установка
АК-176, две 30-милиметрови артилерийски установки и два тритръбни торпедни апа-
рата с калибър 533 милиметра. В състава на авиогрупата на кораба от проект Type
056 влиза един вертолет Harbin Z-9C. Общо ВМС на Китай имат намерение да
приемат на въоръжение 20 такива фрегати, които да заменят във флота корабите от
остарелите проекти Type 053 и Type 037. Строителството на фрегатите се води в
рамките на мащабна програма за обновяване на китайския флот.

ВМС на Китай са приели на
въоръжение нова фрегата от проек-
та Type 056, построена с използва-
не на технологията стелт, съобщава
«Синхуа». В състава на флота ко-
рабът с бордов номер 582 получил
името «Бенбу» в чест на префекту-
рата в провинция Анхой в източен
Китай. По-рано бе съобщено, че на
фрегатата е планирано да й бъде
присвоено името «Цзяндао». Цере-
монията по включването на фрега-

Боец от
спецназа

на
Въздушно-

десантните
войски

F-16 от
ВВС на

ДанияСнимка ACUS.ORG
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На урок по английски учител-
ката пита Мишо:

- Какво означава “Johnny
walker”?

- Иванчо крачи по задачи! -
бил светкавичният отговор.

22
Св. свещеномъче-

ник Василий, презвитер Анкирски
(† 363). Св. преподобни монах Исакий Дал-
матски (IV)

Свещеномъченик Василий претърпял
много страдания и преследвания от ари-
аните при цар Констанций (337-361 г.).
Прочул се като голям ревнител на пра-
вославието и истински пастир на христи-
янската община в Анкира (днешна Анка-
ра). А когато на престола се възкачил
Юлиан Отстъпник и започнал гонение
против християните, Василий явно изоб-
личавал това ново нечестие и укрепя-
вал своите люде във вярата. Затова той
бил хвърлен в тъмница и го мъчели
жестоко. Св. Василий предал душата си
на Господа в 363 г.
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АСЕН БЛАТЕЧКИ, актьор
ВИОЛЕТА БАХЧЕВАНОВА, актриса
ГЕОРГИ АПОСТОЛОВ, скулптор
ГЕОРГИ СТОЕВ-ДЖЕКИ,
режисьор, сценарист
ЖАН ВИДЕНОВ,
министър-председател
на България 1995-1997 г.
Проф. ИВАН ВЕСЕЛИНОВ,
художник, аниматор, режисьор,
почетен професор на НБУ
МИХАИЛ КАСАБОВ,
вицепрезидент на БФС
ПЛАМЕНА ДИЧЕВА, сценографка
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частниците в най-
новото риалити
“Къртицата” ще
бъдат подложени
на истински изпи-
тания: ще скачат с

Уникално магично шоу
за първи път в България
Уникално магично шоу
за първи път в България
Уникално магично шоу
за първи път в България
Уникално магично шоу
за първи път в България
Уникално магично шоу
за първи път в България

ÏÎÃÐÅÁÂÀÒ
æèâè õîðà â
Скандалният Денис Родман ще остане под един
покрив с 19 нашенци, сред които са Жени Калканджиева,
100 Кила, Гибона, Икебаната, Тишо Близнака и др.
Альона НЕЙКОВА болисти вече има опит с пре-

дизвикателствата на “Кърти-
цата”. Скандалният атлет спе-
чели американското издание
на шоуто с известни личности
през 2004 г. и прибра награ-
дата от 222 000 долара.

Сред българските звезди
съгласие да влязат в шоуто и
да живеят под един покрив с
неизвестните са дали Азис,
Божидар Искренов-Гибона,
Деян Донков, Деян Неделчев-
Икебаната, Евгения Калканд-
жиева, Емануела, Кирил Еф-
ремов, Николета, Рут Колева
и рапърът 100 Кила.

При кастинга на редовите
граждани сме заложили на
готини, позитивни хора, гото-
ви на приключения, уточни
един от водещите и продуцен-
ти на шоуто Андрей Арнаудов.
“Къртицата” вече е избрана,
само трима души в България
знаят името й, но ние не сме

сред тях, сподели колегата му
Иван Христов.

Една от посветените в го-
лямата тайна - Чечилия Паг-
лиани, продуцентка на итали-
анския формат на риалитито,
също не разкри кой е “кърти-
цата”, но бе откровена за рей-
тинга на предаването. “Постиг-
нахме голям успех за 3 сезо-
на! Това е шоуто с недости-
жим рейтинг в Италия - сред-
но 24%, като за последните
епизоди цифрите са 28 на сто”,
разказа Чечилия. Тя смята, че
и в България форматът ще е
изключително успешен.

В рамките на 3 месеца
зрители и звезди ще търсят
отговора на въпроса “Кой е
къртицата?” Всяка седмица
един от публиката ще печели
по 5000 лв., а известните лич-
ности ще се борят за голяма-
та награда от 250 бона.

Ако си мислите, че се ус-

михвам, грешите! Като истин-
ска манекенка стискам зъби.
Искам да се впусна в това
приключение, за да избягам от
скучното и сиво всекидневие,
заяви Жени Калканджиева.

Актьорът Кирил Ефремов,
припознат напоследък като
Тишо Близнака от сериала
“Под прикритие”, уточни, че
приема участието си в “Кърти-
цата” като предизвикателство.

Деян Неделчев-Икебаната
не скри, че влиза в шоуто “за-
ради парите” и за да предста-
ви новата си песен, в която
осмива ВИП-овете.

Божидар Искренов-Гибона
пък е поискал в “Къртицата”
да има топка, за да бие дузпи
на Николета Лозанова.

“Всички ще станат свиде-
тели на шоу с безпрецеден-
тен за нашия телевизионен
пазар мащаб”, заяви Андрей
Арнаудов.

У
парашути, а понякога и без;
ще съжителстват с космати
паяци; ще копаят тунели с
голи ръце; ще трябва да се
преборят със страха си от
змии; ще ядат “приятни” гас-
трономически изненади; ще
правят клади и ще погребват
живи хора. Това уточниха про-
дуцентите на предаването.

В нестандартния формат,
който ще се излъчва от
26 март всеки ден без неделя
от 20.00 ч. по TV7, ще участ-
ват общо 19 души - популярни
личности и обикновени граж-
дани, както и Денис Родман.
Един от най-добрите баскет-

а първи път списание Elle България
реши да даде публичност на напълно
сурови кадри на звездата от корицата
си в отговор на обвиненията в предо-
зиране на фотошоп и изкуствено про-
менени черти на Радина Кърджилова.

НЕОБРАБОТЕНИ
СНИМКИ НА РАДИНА
КЪРДЖИЛОВА
ИЗЛИЗАТ НА СВЕТЛО

Екипът на “Национална лотария” кани
всички желаещи да посрещнат пролетта,
като се включат в инициативата “Засади
цвете, направи добро”, която ще се реа-
лизира на 30 март в Борисовата градина
в София.

Всеки от нас е отговорен за облика
на мястото, в което живее и отглежда
децата си.  Нека заедно да се погрижим
за опазването на природата и столицата
ни да е по-красива, призовават органи-
заторите на кампанията. Ще бъдат осигу-
рени всички необходими пособия за за-
саждането на цветята.

Какви изненади са подготвили от “На-
ционалната лотария” ще разберат участ-
ниците в събитието, което ще стане факт
в местността “Розариум” (зад главния
вход на Националния стадион “Васил
Левски”) в 10 ч. другата събота.

В рамките на Дните на украин-
ската култура в България в Нацио-
налния арт център “Форум” в сто-
лицата бе открита изложба на ху-
дожничките Инна Пантелеймонова
- живопис, Лариса Нинова - живо-
пис, и Татяна Мялковска - рисунки
върху дърво.

Ярките цветове в платната на
младата Инна Пантелеймонова
привличат погледите със свежест-
та на образите и идеите, с приказ-
ния и песенния сюжет. Картините
й са вълнуващи разкази за
мъдростта, нежността и любовта,
характерни и за прочувствените
украински песни. Чрез тях худож-
ничката ни разказва историята на
народа си, помага да вникнем в
неговата душа.

Татяна Мялковска работи върху
стъкло, дърво, коприна и с всичко,
което може да бъде докоснато. Из-
вайва сакрални картини, икони,
пейзажи. В сегашната изложба се
представя с темата “Фигури”, изра-
ботени в стил фолк-модерн,
изпълнени с акрил и лак в златис-
ти тонове и цветове, характерни за
иконописа. На родната публика
Татяна Мялковска е позната и с
пленера “Българска лоза”.

Лариса Нинова e илюстратор и
оформител на издания за деца. Ри-
сува плакати, учебни помагала,
приказни и поздравителни картич-
ки. Живее и работи в София от
1988 г. Член е на СБХ, секция гра-

ЗАСАЖДАТ ЦВЕТЯ
И ПРАВЯТ ДОБРО
В БОРИСОВАТА
ГРАДИНА В СОФИЯ

Петра ТАШЕВА

Един от абсолютните
фаворити на българ-
ската клубна публика
- DJ Tarkan, се
завръща в София, за
да направи страхо-
тен 6-часов сет.
Партито ще се състои
в зала “Ла Страда”
(бившия театър със
същото име), която
ще бъде преобразена
за вечерта в ексклу-
зивен клуб с
допълнително озвуча-
ване от най-висок
клас от 16 000 W и
специално осветле-

ДИДЖЕЙ ТАРКАН
С 6-ЧАСОВ СЕТ У НАС

фика. Зам.-председател е на сдру-
жението на Украинските фондации
в България “Мати Украйна”. В се-
гашната изложба се представя с
модерна декоративна живопис.
Нейните работещи стенни часовни-
ци са майсторско изпълнение с из-
ползването на разнообразни автор-
ски техники: маслени бои, акрилни
лакове, природни материали, крис-
тал, стъкло, дърво и др. Картината
й “Заливът на Афродита” е обсипа-
на с перли, раковини, миди.

Изложбата на трите талантливи
и оригинални художнички е краси-
во доказателство за здравите ни ду-
ховни и културни връзки с украин-
ския народ.

ние. Нестандартна
декорация, денс
пърформанс и удобни
барове ще допълват

страхотната атмосфе-
ра на събитието.
Клубът обаче е с
ограничен капацитет
от 300 човека. Билети
за партито се прода-
ват предварително на
Eventim.bg, както и в
големи магазини и
бензиностанции. На
място входът ще е
20 лв. Диджей Таркан
е изключително
популярен и обичан
в страната ни и е
носител на приза
“Best International
DJ of the Year” у нас.

З
Въпреки че в новия брой има анонс “Радина
Кърджилова чисто нова!”, мнозина тиражираха
версията, че отслабналата актриса е продукт на
програма за обработване на снимки. Като дока-
зателство дори бяха пуснати фотоси на Радина
отпреди няколко месеца, когато тя наистина има-
ше няколко килограма повече.

Истината е, че Кърджилова е много отслабна-
ла. И първото списание, което показва този факт,
е именно Elle. Единствената намеса с фотошоп е
за изравняване на тена на кожата, което се прави
задължително от всяко издание не само за кад-
рите от корицата, но и за всички снимки в броя.
Както ясно се вижда, в предпечата бяха отстране-
ни мартеницата на Радина и две по-тъмни петна
от бедрата й. Но никой не е вталявал, нито про-
менял чертите на актрисата. Защо е отслабнала
звездата се разбира от интервюто в списанието.

Екипът на изданието благодари на Радина
Кърджилова, че позволи оригиналните кадри на
фотографа Васил Германов да бъдат разпростра-
нени, за да се оборят всички обвинения и слухове.

3 украински художнички
превзеха столична галерия
3 украински художнички
превзеха столична галерия
3 украински художнички
превзеха столична галерия
3 украински художнички
превзеха столична галерия
3 украински художнички
превзеха столична галерия
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Л

гледайте

ФУТБОЛ

ПО БНТ 1
18.00 България -

Малта
ПО ДИЕМА

20.45 Швеция - Ейре
ПО НОВА СПОРТ
20.00 Казахстан -

Германия

кратки

Капитанът на македонския нацио-
нален отбор Горан Пандев заяви, че в
класацията на ФИФА за треньор на
2012 г. е гласувал за Жозе Моуриньо,
а след като са оповестени резултати-
те от анкетата, е останал изключител-
но изненадан, защото срещу неговото
име бил записан селекционерът на
Испания Висенте дел Боске. “Аз гласу-
вах за Моуриньо. Винаги съм гласувал
за Моуриньо. Случват се много стран-
ни неща”, коментира футболистът на
Наполи в интервю за телевизия
LaSexta. Според резултатите, публику-
вани от ФИФА, Пандев е гласувал за
Дел Боске, Роберто Манчини и Юрген
Клоп. “Аз като капитан на Македония
гласувах за Моуриньо. Нормално е Мо-
уриньо да бъде ядосан. Всички сме на-
ясно, че това е много странно. Нито
аз, нито Моуриньо обаче може да про-
меним резултатите”, добави нападате-
лят на Наполи. Бразилският селекцио-
нер на Габон Карлос Дуарте и бивши-
ят селекционер на Гвинея-Бисау Кар-
лос Мануел Корейра също твърдят, че

Пандев: ФИФА фалшифицира класацията

Левски разби Славия с 4:0
като гост в контрола, която се
игра заради паузата в първен-
ството. Головете вкараха Ба-
зил де Карвальо (36-д), Рене
Михелич (38), Милен Василев
(40) и Ромен Ели (50). Преди
първия гол “белите” удариха 2
греди чрез Мирослав Антонов
(12) и Живко Желев (22), а
Здравко Лазаров (21) не успя
да уцели вратата, след като
бе изведен сам срещу Михаил
Иванов. Почетно можеше да
се разпише и влезлият като
резерва Галин Иванов (75), но
ударът му бе избит с крак от
младия страж на Левски Алек-
сандър Любенов. Попадения-
та на Михелич и Василев пък
бяха дебютни за двамата. Те
се присъединиха към “сините”
през зимата.

От ФИФА незабавно обявиха, че
пазят оригиналната анкета на
капитана на македонския нацио-
нален отбор и потвърдиха, че
Пандев е гласувал за Висенте
дел Боске, Роберто Манчини и
Юрген Клоп, а Жозе Моуриньо го
няма в тройката. Документът е
подаден от Македонската футбол-
на федерация във ФИФА на 9
ноември 2012 г.

са гласували за Моуриньо и вотът им
е бил фалшифициран.

Селекционерът на испанския наци-
онален отбор Висенте дел Боске за-
яви, че не обръща внимание на обви-
ненията на старши треньора на Реал
(Мадрид), че ФИФА е манипулирала
гласуването за наградата Треньор на
годината.

“Изобщо не ме притесняват (твърде-
нията). Предстои ни много важен мач
с Финландия и нямам време за подоб-
ни неща. Не смятам, че е необходимо

да се коментира нещо по въпроса, а и
не искам да влизам в конфликт с нико-
го. За мен това са детински работи.
Даже не искам да се шегувам с това,
защото думите ми могат да бъдат ин-
терпретирани грешно”, коментира пък
Дел Боске.

Дел Боске очаквано спечели отли-
чието, след като изведе Испания до
исторически триумф на Евро 2012 и
отборът му стана първият, спечелил 3
поредни големи първенства. Моуриньо
пък миналата година прекъсна доми-
нацията на Барселона в Испания и
изведе Реал до шампионската титла с
рекордните 100 т. Португалецът не
присъства на награждаването.

От ФИФА излязоха с официално
становище по повод обвиненията на
Горан Пандев, че Световната футбол-
на централа е манипулирала резулта-
тите за най-добър треньор на 2012
година и за носителя на Златната топ-
ка. От световната футболна централа
отрекоха всички нападки за манипу-
лация на вота.

Левски разби Славия с 4:0

Французинът Ромейн Ели оформя резултата в
контролата на Левски със Славия 4:0 на “Овча купел”

„Сините”
решиха нещата
с 3 гола за 5
минути,
„белите”
пробваха
холандец от
Ливърпул 2

В игра за тима на Вили
Вуцов след близо 6-месечно
отсъствие се завърна бившият
национал Чавдар Янков, кой-
то лекуваше контузия в коля-
ното. Вуцов пусна като титуляр
холандеца Винсънт Лукас,
който е на проби в “Овча ку-
пел”. Халфът е играл за втория
отбор на Ливърпул (2008-2010
г.), а за последно се е подви-

завал в испанския Камбуур.
Мачът бе дебютен и за

новия спортен директор на
Левски Даниел Боримиров,
който бе назначен в понедел-
ник. Бившият национал изгле-
да проверката в компанията на
синята легенда Божидар Ис-
кренов - Гиби.

“Добра контрола срещу
силен противник. Има време до

мача с Черно море, ще видим
какво ще правим”, каза трень-
орът на Левски Илиан Илиев.

“Дано тази победа да по-
могне на Левски да си вдигне
самочувствието. Нашето няма
да спадне, никой да не се
притеснява. Иначе подходих-
ме несериозно към мача. Лев-
ски имаше 4 положения и ги
вкара всичките. От друга стра-
на, пък ние създадохме пове-
че от 10, а не успяхме да отбе-
лежим. Ако на терена през
целия мач бяха Чавдар Янков,
Павле Попара и Дайсуке Ма-
цуй резултатът щеше да бъде
друг, може би щяхме да побе-
дим с 3 гола разлика. От една
страна, е хубаво, че загубих-
ме с такъв резултат, за да
може футболистите да се при-
земят, а не да мислят, че са
стигнали върха”, каза прези-
дентът на Славия Венцеслав
Стефанов.

“Това все пак е контрола.
Можехме да поведем с 2 гола.
По-добре да загубим в такъв
мач, но все пак не е приятно.
Започвам да наваксвам. Не ми
се рискува и не ми се стои
повече извън терена. Имам
много работа да върша. Рад-
вам се, че поиграх 20 мин”,
каза Чавдар Янков.

Снимки БГНЕС

Христо Стоичков
отново нападна своя
някогашен колега в
националния отбор и
настоящ президент на
БФС Борислав Михай-
лов. Треньорът на Ли-
текс обвини ексврата-
ря за главен виновник
за разпада на българ-
ския футбол.

“Не съм доволен от
мършата във футбола,
която съсипа младите
ни футболисти. Не ис-
кам да ме питат за кого
говоря, защото всички
знаят кого визирам.
Това е все едно да се
подиграваш със своите
деца. Подиграват се с
хората, които дават
пари за футбола и с

Стоичков: Мършата във
футбола ни съсипа младите Легендата на сръбския

футбол и президент на
Цървена звезда Драган
Джаич даде интервю за Асо-
шиейтед прес, в което изра-
зи надежда, че ще реализи-
ра идеята си за организира-
не на Балканска футболна
лига. “20 години след като
войните в бивша Югославия
свършиха, трябва да възста-
новим някога процъфтява-
щата Балканска лига и се
надявам, че УЕФА ще даде
благословията си”, заяви
Джаич и поясни, че в лигата
ще бъдат поканени отбори
от всичките 6 бивши репуб-
лики на Югославия и веро-
ятно България и Унгария.
Подобна идея от години
поддържа и собственикът на
ЦСКА Димитър Борисов.

“Обединена Балканска
лига може да вдигне значи-
телно качеството на футбо-
ла. Това ще привлече пове-
че привърженици по стади-
оните и финансовите
постъпления ще нараснат.
Въпреки моите думи, аз не
мисля, че това може да се
случи в близко бъдеще.
Предпоставките за насилие
са често използвани като
извинение от хората, които
са против създаването на
тази лига. Вижте баскетбо-
ла. Той се играе пред огром-

И Джаич иска Балканска лига

Звездният мач на юбилейната Каменица
ФЕНкупа завърши със  зрелищна победа на
отбора на “Стоичков и приятели”. Тимът,  съста-
вен от участници в най-големия футболен
турнир за фенове и предвождан от Камата и
бившия капитан на Баселона Джика Попеску,
надделя със 7:6 след дузпи срещу отбора на
новоизбрания спортен директор на Левски
Даниел Боримиров и плеймейкъра на “златното
поколение” от САЩ’94 Йордан Лечков. От
“първия ред” дербито изгледаха председателят
на БОК Стефка Костадинова и  футболен
треньор №1 на ХХ век Димитър Пенев.

нас, които се опитваме
да научим децата на
футбол. Никога не сме
имали болни амбиции
за титлата като някои
хора. Това тяхното е ма-
зохизъм. Ако не им е
ясно, да им се разкаже
за какво става въпрос.
Йордан Лечков? Не
мога да кажа нищо
лошо срещу него или
да го критикувам. Той
почти не се вясва в
БФС. Лечков е ембле-
ма на българския фут-
бол. Лечков няма дума-
та за нещата, които му
се случват. Литекс? Ние
нямаме болни амбиции
като някои клубове.
Нашата цел е да раз-
вием младите таланти.

Армандо Ваюши отдав-
на е получил българско
гражданство. Оставам в
Ловеч, защото има мно-
го лов и голф. Аз съм
човек на думата, нямам
договор с Литекс. Ви-
дяхме ги докъде стигна-
ха в евротурнирите (Лу-
догорец). Каква хубава
екипировка имаха, са-
молети, с чашки, с ви-
лички... И стигнаха до
кривата круша. В Румъ-
ния работят добре с де-
цата, затова футболът
им е много над нашия.
Там работят бивши фут-
болисти, които имат до-
статъчно средства, за
да живеят, а не да хо-
дят за бира и 2 кебап-
чета, както е тук. Зато-
ва в Турция първенст-
вото е 100 милиона, а
ние се борим за един и
нещо. Надявам се на-
ционалният отбор да
спечели 6 т. в предсто-
ящите мачове с Малта
и Дания. Даниел Бори-
миров е един от симво-
лите на българския фут-
бол. Не се крия, няма и
да го направя. Защото
няма от какво”, каза
Стоичков.

Драган Джаич в кабинета си на президент на Цървена звезда

ни публики и е в зала, което
усложнява организирането
на охраната. Решението
трябва да бъде взето от ви-

соко, от политиците. Те каз-
ват, че искат мир. Ето го тех-
ният шанс”, заяви Джаич
пред АП.

Ò Î Ò Î  2,
Ò È Ð À Æ  23

6 от 49
I теглене: 12, 16, 18, 27, 39, 41
II теглене: 16, 25, 28, 29, 35, 41

6 от 42
I теглене: 1, 7, 15, 27, 31, 42

5 от 35
I теглене: 4, 21, 25, 32, 33
II теглене: 1, 24, 33, 34, 35

 Тото Джокер
Печеливши позиции: 4, 1, 7
Печеливши числа: 7, 7, 7

Малтийците
впечатлени от
Попов и Манолев

Селекционерът на Малта Пиет-
ро Гедин определи Ивелин Попов и
Станислав Манолев като най-доб-
рите футболисти на България.
Тимът на Любо Пенев приема дове-
чера Малта в световна квалифика-
ция от Група В. Мачът на Национал-
ния стадион е от 18,00 часа и ще
бъде излъчен по БНТ1. Срещата ще
се играе пред празни трибуни, като
наказание заради проявите на ра-
сизъм от страна на български запа-
лянковци на мача с Дания (1:1) през
октомври в София. Гедин е впечат-
лен от играта на българите срещу
Италия (2:2) и призна, че ще им е
доста тежко днес. Манолев обаче
няма да играе, защото е контузен.

Промени в движението
заради мача

Назависимо че мачът ще се
играе на закрити врата, се
въвежда временна организация
на движението край Национал-
ния стадион. Забранява се пре-
стоят и паркирането на авто-
мобили от 10,00 до 24,00 ч. по
алеите около “Васил Левски”, как-
то и на моста пред стадиона.
Също така се закриват местата
в режим на платено паркиране.
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Стр. 31

Стоичков
пак нападна
шефа
на БФС

ПО БНТ 1
БОРБА

01.00 ЕП в Тбилиси
(репортаж)

ПО ЕВРОСПОРТ
БЪРЗО ПЪРЗАЛЯНЕ

С КЪНКИ

гледайте

кратки

12.00 СК в Сочи
СКИ-БЯГАНЕ

18.00 и 15.00 СК във Фалун
СКИ-СКОКОВЕ

16.00 СК в Планица
БОКС

22.00 Одланиер Солис (Куб) -
Лейф Ларсен (Нор)
ПО ЕВРОСПОРТ 2
ФРИЙСТАЙЛ СКИ

14.00 СК в Сиера Невада
ПО ФИЛМ +

ТЕНИС
21.00 “Мастърс” в Маями (мъже)

ПО ФИЛМ + HD
ФОРМУЛА 1

08.00 Тренировка за Гран при
на МалайзияПетима от дебютантите във Формула 1 - Валтери Ботас (Фин, Уилямс), Мак

Чилтън (Вбр, Маруся), Гийдо ван дер Гарде (Хол, Катеръм), Естебан Гутиерес
(Мекс, Заубер) и Жюл Бианки (Фр, Маруся, от ляво на дясно) позират на пистата

“Сепанг”. Там в неделя е стартът за Гран при на Малайзия

Валентин Йорданов е непоклатим на
поста си председател на федерацията по
борба. Въпреки скандалите напоследък и
уж зараждащата се опозиция, председа-
телят на федерацията няма никакви про-
блеми около поста си. До края на манда-
та му остава още година, а дотогава със
сигурност няма да има извънредно из-
борно събрание. За такава идея преди
около месец се обединиха някои от воде-
щите фактори в този спорт. Столът на
Валентин Йорданов се разклати след
публичните нападки на уволнения от
националния отбор Симеон Щерев. След
това обаче двамата се разбраха. Зад
Щерев застанаха част от легендите, но и
те вече нямат никакво намерение да бутат
Вальо Йорданов. Причината е, че зад
олимпийския шампион от Атланта 1996
стоят голяма част от легендите, както и
финансова подкрепа.

Леонид Базан (74) донесе 3-ти медал
за България от европейското първенство
в Тбилиси, Грузия. В малкия финал той

Вальо Йорданов
потуши бунта
Леонид Базан донесе трети медал
от европейското в Тбилиси

Цветана Пиронкова (№46 в света) продължи чер-
ната си серия от началото на годината. Най-добрата
българска тенисистка допусна седма поредна загу-
ба и 6-о последователно отпадане в първи кръг, след
като отстъпи с 2:6, 4:6 пред Даниела Хантухова
(Слвк) на старта на супертурнира в Маями. Пловдив-
чанката няма победа от 9 януари насам, но отпадна
още на старта в Маями за първи път от 2009 г. Тя не
успя да защити 50-те точки за световната ранглиста
от миналогодишното си участие във втория кръг и
ще изпадне от топ 50 в следващата класация.

25-годишната българка допусна втора загуба от
2 срещи със сексапилната словачка.

 Даниел Иванов-Аоияма загуби своята схватка от
12-ия кръг на турнира по сумо “Хару Башьо” в Осака,
но остана с положителен баланс 7-5 в надпревара-
та. Българинът бе избутан от дохиото от японеца
Окиноуми с най-популярната хватка “йорикири”. В 3-
те дни до края на състезанието Аоияма се нуждае от
1 победа, за да завърши с положителен баланс.
Днес в схватка от 13-ия кръг 186-килограмовият
Аоияма ще се изправи на дохиото срещу “Малкия
танк” Такекадзе, който е по-лек с 40 кг и му отстъпва
в ръста с 19 см. Японецът обаче надви вчера най-
тежкия борец, 212-килограмовия грузинец Гагамару,
и се изравни с българина в генералното класиране.

венския зимен център Планица, пред-
последен кръг за  сезона. Самоко-
вецът прелетя 213,5 м и по този на-
чин подобри досегашното си най-до-
бро постижение от 204,0 м, което по-
стави в Обертсдорф, Германия на 16
февруари. Българинът завърши ква-
лификацията на шанцата за ски поле-
ти на 9-о място, след като получи 192,4
т. Най-добър в квалификациите беше
Андрерс Якобсен (Нор) със 199,6 т.,
въпреки че скочи само 211,0 м.

Зографски с нов
рекорд - 213,5 м

Снимки БГНЕС

Опан Сат (в червено
трико) прилага хватка
на състезаващия се за

България Владимир
Дубов във финалната

среща в кат. до 60 кг,
спечелена от руснака

с 2:0 части

победи Григор Грегорян
(Арм) с 2:0 части (2:1, 4:0).
Нашият започна първенст-
вото с 2 трудни мача, като
първо се наложи над Алек-
сандър Гостиев (Азер) с 2:1
(2:0, 0:1, 1:0), а след това
загуби от Анюар Гедуев
(Рус) с 0:2 (0:1, 0:3). Негови-
ят съперник стигна до фина-
ла и го изтегли на репешаж.
Преди спора за бронза Ба-
зан победи Давид Хуциш-
вили (Груз) с 2:0 (1:1, 7:0).

При жените Джанан Манолова (67)
също се бори за бронз, но загуби от
Алине Фокен (Гер) с 0:2 (0:1, 3:5). Нашата
игра само една схватка, за да се класира
на финал за 3-то място в неолимпийската
категория. Тя загуби на 1/4-финалите от
Илана Кратиш (Изр) с 0:2 (2:3, 0:5), а
класирането на финал на нейната съпер-
ничка я изтегли в репешажа. Димитър
Кумчев (120) също получи шанс за бронз,

но падна от Джамаладин Магомедов
(Азер) с 0:2 (0:2, 0:4) още в първия мач от
репешажите. Преди това той победи Вик-
тор Светлицкин (Гър) с 2:0 (6:0, 3:0) и
загуби от Таха Акгюл (Тур) с 1:2 (2:2, 0:3,
1:3). Виолета Атанасова (55) загуби 2
схватки. Тя отстъпи на класиралата се на
финал Мария Преволараки (Гър) с 0:2 (0:1,
0:3), а в репешажите беше туширана от
Катаржина Кравчик (Пол).

Цвети със 7-а загуба

Японец избута Аоияма

Жекова седма в
последния старт

 Водещата българска сноубор-
дистка Сани Жекова завърши на
трето място в малкия финал и се
класира общо 7-а в последния
старт за Световната купа в
дисциплината сноубордкрос в
Сиера Невада (Исп). Жекова воде-
ше през по-голямата част от
дистанцията, но малко преди края
бе задмината от чехкинята Ема
Семкова и Фей Гълини (САЩ).
Първа в големия финал е най-
добрата през сезона Доминик
Малте (Кан), пред Нели Моан Локо
(Фр), Фей Джулини (САЩ) и Зоуи
Джилингс (Вбр). Малте спечели
купата с 5600 т, а Жекова е
шеста с 2610 т.

Гибона отказал
да води България

Пламен Константинов е отка-
зал да стане национален селекци-
онер на България миналото лято.
От българската федерация са му
предложили да поеме тима след
напускането на Радостин Стой-
чев. Гибона обаче отказал, а мя-
стото зае Найден Найденов. Той
в партньорство с вече настоя-
щия наставник Камило Плачи (Ит)
изведоха отбора до 4-то място
на Олимпиадата в Лондон.

ЛУКойл Академик надви Левски с 98:94 т. (24:24,
32:22, 24:26, 18:22) в дербито на предпоследния, XXI
кръг на Булсатком НБЛ. Срещата се игра в “Спортен
комплекс” в Правец и за първи път от години не бе
излъчвана по телевизията. Победата бе 19-а за “сту-
дентите” през сезона, докато Левски записа 4-та загу-
ба. След 9-ата си поредна победа шампионите водят
с 40 т., а “сините” са 2-ри с 38 т. Боян Попович наниза
18 т. Марко Маринович приключи с 24 т. за Левски.

ЛУКОЙЛ ВЗЕ ДЕРБИТО
С ЛЕВСКИ В ПРАВЕЦ

В
ладимир Зографски пре-
одоля квалификациите с
нов национален рекорд по
ски полети на състезание-
то от Световната купа в сло-


